
ACTA DEL PLE ORDINARI DE LA CORPORACIÓ MUNICIPAL,
CELEBRAT EL DIA TRENTA DE DESEMBRE DE DOS MIL TRES

- - - o o o O O o o o - - -

A la ciutat de Sagunt, el dia trenta de desembre de dos mil tres, a les deu hores i
cinc minuts, es reuneixen a la Sala de Sessions d’aquest Ajuntament, sota la presidència
de la Il·lma. Sra. Alcaldessa, Gloria Calero Albal, els/les següents regidors/es:

Sr. José Luís M. Chover Lara
Sra. Nuria Hernández Pérez
Sr. Miguel García Benítez
Sra. Aurora Campayo Duarte
Sr. Alfonso Vicente Muñoz Muñoz
Sra. M. Monserrat Solaz Latorre
Sr. Miguel Á. Martín López
Sr. Fernando López-Egea López
Sra. Rosa M. Vilalta Villarroya
Sr. Joaquín Estal Lizondo
Sr. Manuel Civera Gómez
Sr. Josep Francesc Fernández Carrasco
Sr. Silvestre Borrás Azcona
Sr. Francisco Zarzoso Usina
Sr. Alfredo C. Castelló Sáez
Sr. Juan Serrano Moreno
Sra. Antonia L. Murciano Rodríguez
Sra.  M. Carmen Gómez Bernuz
Sra. M. Dolores Contreras Matalí
Sr. José L. Martí González
Sr. Marcelino Gil Gandia
Sr. Jaime E. Goig Torres
Sr. Miguel Á. Cortés Flor
NO HI ASSISTEIX:
Sra. M. Isabel Martínez Domingo

Assistits del secretari general, Sr. Emilio Olmos Gimeno, i de l’interventor, Sr.
José Eugenio Garcerán Rodríguez, a fi de celebrar sessió ordinària del Ple de la
corporació, en primera convocatòria; es fa constar que el Sr. Cortés s’incorpora a la
sessió en el punt 2, a les 10 hores i 10 minuts.

La presidència obri la sessió i es passen a tractar els assumptes inclosos en
l’ordre del dia.

1 APROVACIÓ ACTES SESSIONS ANTERIORS
Obert el torn d’intervencions, el portaveu del grup PP, Sr. BORRÁS, diu: “Sra.

Calero, bon dia, senyores i senyors regidors, molt bon dia, mitjans de comunicació, bon
dia, públic en general, molt bon dia a tots. En l’acta del Ple extraordinari de la
corporació municipal celebrat el dia 10 de novembre del 2003, en la meua intervenció
en les taxes, a part d’algunes coses que no estan clares, per tal com anava fent la meua



intervenció pràcticament la lectura i estava per escrit, vaig entregar la còpia de l’escrit
per a facilitar la transcripció a la secretaria general, i vaig sol·licitar, se li transmetera al
secretari general, que ja que la intervenció està gravada i es pot seguir perfectament amb
l’escrit, la part numerària dels apartats, l’1, 2, 2.1 a, 2.1.3., 3, 4, s’escriguera
numèricament, no ordinalment, s’ha posat i llavors no queda res bé, jo crec que ja que
les quantitats sí que les donen cardinalment, que es fera el mateix en aqueixa
intervenció i després hi ha una sèrie de xicotets errors però com que això ja és una
transcripció no entrarem més enllà del que s’ha dit, sí en la pàgina 93, entenc que és
important, ja que en la votació, de conformitat amb el dictamen de la comissió
informativa especial, paràgraf tercer, de comptes i serveis econòmics, el Ple de
l’Ajuntament per catorze vots a favor de PSOE, EU i Bloc, i onze vots en contra de PP i
SP acorda, si són catorze vots hauria de votar també el grup de SCP, el grup del Sr.
Cortés sinó sumen tretze, pàgina 93 del 10 de novembre.”

Sotmès a votació el primer punt de l’ordre del dia, el Ple de l’Ajuntament, per
unanimitat, ACORDA:

PRIMER: Aprovar l’esborrany de l’acta corresponent a la sessió celebrada el dia
deu de novembre de dos mil tres amb la següent rectificació:

En la votació del fons de l’assumpte del punt 13 (pàgina 93 de l’acta) on diu:
“14 vots a favor de PSOE, EU i BLOC” ha de dir: “14 vots a favor de PSOE, EU,
BLOC i SCP”.

SEGON: Aprovar l’esborrany de l’acta corresponent a la sessió celebrada el dia
vint-i-cinc de novembre de dos mil tres.

2 DONAR COMPTE RESOLUCIONS DE L’ALCALDIA, REGIDOR-
DELEGAT D’URBANISME, REGIDOR-DELEGAT D’ACTIVITATS I
REGIDORA-DELEGADA D’HISENDA

D’acord amb el que disposa l’art. 42. del Reglament d’Organització,
Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, aprovat per Reial Decret de 28 de
novembre de 1986, s’informa el Ple de l’Ajuntament de totes les resolucions de
l’Alcaldia, del regidor-delegat d’Urbanisme, del regidor-delegat d’Activitats i de la
regidora-delegada d’Hisenda, adoptades des de l’anterior sessió plenària ordinària, de
data 29 de novembre de 2003 d’enguany, segons la següent relació:

RESOLUCIONS D’ALCALDIA:
Mes de novembre
24/11/03 Autoritzar assistència a reunió sobre igualtat d’oportunitats el Sr. ELMB.
24/11/03 Nomenar el Sr. ESR funcionari interí com a subaltern.
24/11/03 Autorització assistència curs sobre Gestió de Personal Sr. JBS i Sr. VCS.
24/11/03 Exp. 17/03-SC. Imposició de multa al Sr. PGQ.
25/11/03 Autoritzar pagament relació núm. 200300001663 que inclou 85 operacions.
25/11/03 Exp. 2940/03. Devolució ingressos indeguts.
25/11/03 Exp. 2961/03. Devolució ingressos indeguts.
25/11/03 Exp. 70/03-M. Canvi titularitat parades Mercat Exterior Fix.
25/11/03 Estimar acció denunciada en relació núm.9, que comença per l’exp.

4622003002899 i acaba pel 46220030006459.
25/11/03 Inscripció unió 48/03-UH.



25/11/03 Nomenament de Sra. EMJG com a psicòloga del gabinet municipal.
26/11/03 Exp. 24/99. Necessitat d’esmena de danys.
26/11/03 Renovar i concedir la PER als veïns relacionats.
26/11/03 Delegació matrimonis civils dia 29/11/03.
26/11/03 Exp. 478/03. Trasllat de restes de Juana Abad Portugués.
26/11/03 Exp. 479/03. Trasllat de restes de Maria Hervas Fuente.
26/11/03 Exp. 459/03. Trasllat de restes de Leonor Esteban Clave.
27/11/03 Ordenar el pagament al Consell Local Agrari corresponent a l’aportació

municipal.
27/11/03 Variacions a incloure en la nòmina corresponent al mes de novembre 2003.
27/11/03 Incidències en la nòmina corresponent al mes de novembre.
27/11/03 Ordenar pagament al personal de la nòmina de novembre.
27/11/03 Exp. 398/03. Rectificació error núm. del nínxol de l’adquirent.
27/11/03 Exp. 483/03. Exhumacions restes de José Huguet García.
27/11/03 Exp. 376/03, 413/03. Cessió de nínxol temporalitat 5 anys.
27/11/03 Exps. 214/03, 282/03, 343/03, 348/03, 355/03. Cessió de nínxols.
27/11/03 Exps. 357/03, 416/03, 424/03, 438/03, 454/03, 482/03. Cessió de nínxols.
27/11/03 Exps. 305/03, 302/03, 380/03, 379/03, 412/03. Inhumacions en nínxols

ocupats.
28/11/03 Recurs contenciós administratiu 02/1787/03.
28/11/03 Exp. 16/03-AV. Inscripció en Registre Municipal Associacions- AVANT-

Associació Valenciana de Numismàtica.
28/11/03 Exp. 17/03-AV. Inscripció al Registre Municipal Associacions- Associació

Cultural Falla El Romano.
28/11/03 Exp. 72/03-M. Obertura Mercat Municipal de Sagunt a les vesprades.
28/11/03 Exp. 46/03-SC-IF. Incoar exp. sancionador a Sra. MRC com a promotora

d’obres.
28/11/03 Exp. 47/03-SC-IF. Incoar exp. sancionador al Sr. CQR com a promotor

d’obres.
28/11/03 Exp. 48/03-SC-IF. Incoar exp. sancionador a Sr. SBM com a promotor

d’obres.
28/11/03 Exp. 9/98-OE. Manifestar informe tècnic propietaris de c/ Anjou, 5.
28/11/03 Exp. 43/03-SC-IF. Incoar expedient sancionador al Sr. JMMA com a promotor

d’obres.
28/11/03 Exp. 12/03-SC. Anul·lar resolució 3743 i imposar multa.
28/11/03 Exp. 44/03-SC-IF. Declaració de caducitat a exp. incoat.
28/11/03 Exp. 45/03-SC-IF. Incoar exp. sancionador a Sra. JTM com a promotora

d’obres.
Mes de desembre
 1/12/03 Denegar petició recusació de Sr. JRAP.
 3/12/03 Ordenar pagament nòmina mes de novembre.
 3/12/03 Nomenar funcionària interina a Sra. DGG com a subalterna al CP Romeu.



 3/12/03 Nomenar Sr. LHQ com a funcionari interí en substitució de l’aux. adm. de
Tresoreria amb destinació actual a l’Alcaldia.

10/12/03 Cessar funcionaris interins de la Policia Local. Nomenament funcionaris en
pràctiques, de carrera, etc.

10/12/03 Adjudicació d’administrativa d’activitats a Sra. MSP.
10/12/03 Contractar Sra. ABN amb la categoria de coordinador del Projecte Equal.
10/12/03 Contractar Sr. JLLLE amb la categoria de llicenciat en Comunicació

Audiovisuals del Projecte Equal.
10/12/03 Contractar Sr. JMPA amb la categoria de llicenciat en Informàtica del Projecte

Equal.
10/12/03 Exp. 60/03-AFIC. Autorització mercat extraordinari de Nadal.
10/12/03 Manifestar informe tècnic al propietari de c/ Emilio Llopis, 6.
10/12/03 Exp. 28/03-OE. Manifestar informe tècnic als propietaris del c/ Abril, 23.
10/12/03 Exp. 7/03-SC. Imposició de multa per l’execució d’obres descrites.
10/12/03 Exp. 38/01-IF. Corregir error detectat en Resol. 3745.
10/12/03 Exps. 359/03, 361/03, 383/03, 385/03, 387/03, 391/03. Cessió de nínxols.
10/12/03 Exps. 344/03, 349/03, 399/03, 407/03, 427/03. Inhumacions en nínxols

ocupats.
10/12/03 Exps. 317/03, 360/03, 365/03, 382/03, 384/03, 389/03 i 481/03. Inhumacions

en nínxols ocupats.
10/12/03 Exps. 401/03, 404/03, 426/03, 435/03, 445/03, 450/03, 451/03. Inhumacions

en nínxols ocupats.
10/12/03 Exps. 362/03, 396/03, 364/03, 397/03, 400/03. Cessió de nínxols.
10/12/03 Exps. 390/03, 405/03, 417/03, 420/03, 421/03. Cessió de nínxols.
10/12/03 Exps. 423/03, 425/03, 446/03, 457/03, 460/03. Cessió de nínxols.
10/12/03 Exps. 233/03, 257/03, 444/03, 447/03, 449/03. Cessió de nínxols.
10/12/03 Exps. 50/03, 310/03, 316/03, 332/03, 396/03. Cessió de nínxols.
10/12/03 Exp. 215/03. Inhumació en nínxol ocupat.
10/12/03 Exp. 368/03. Inhumació en nínxol ocupat.
10/12/03 Exp. 434/03. Rectificació error en la temporalitat de la concessió del nínxol.
10/12/03 Exp. 491/03. Trasllat de restes de Josep Clemente i Bleda.
10/12/03 Aprovar liquidacions acord núm. 560/03.
10/12/03 Delegacions matrimonis civils dels dies 6, 12 i 13 de desembre.
10/12/03 Recurs contenciós administratiu 02/1392/03.
10/12/03 Exp. 18/03-AV. Inscripció en Registre Municipal Associacions-Falla Luis

Cendoya.
10/12/03 Inscripció unió 53/03-UH.
10/12/03 Exp. 2945/03. Recurs de reposició URBIS NAU SA.
10/12/03 Exp. 2959/03. Recurs contra notificació diligència d’embargament Sr.

Francisco Camarelles Llopis.
10/12/03 Exp. 3001/03. Recurs contra la notificació de providència d’embargament Sr.

Miguel García Gamon.



10/12/03 Aprovar liquidacions acord núm. 566/03.
10/12/03 Aprovar liquidacions acord núm. 567/03.
10/12/03 Exp. 49/03-SC-IF. Incoar expedient sancionador Sr. JJGG com a promotor

d’obres.
10/12/03 Exp. 27/01-IF. Corregir acord plenari del dia 26/07/01, així com les resol. dels

dies 26/12/01, 11/07/01 i 29/10/03.
10/12/03 Aprovar liquidacions acord núm. 564/03.
10/12/03 Aprovar liquidacions acord núm. 565/03.
10/12/03 Exp. 3227/03. Recurs contra la notificació de providència d’embargament Sr.
CPD.
10/12/03 Reconèixer triennis al personal.
10/12/03 Aprovar liquidacions acord núm. 568/03.
10/12/03 Aprovar liquidacions acord núm. 570/03.
10/12/03 No accedir a allò que s’ha sol·licitat per l’interessat.
10/12/03 No accedir a allò que s’ha sol·licitat per l’interessat.
10/12/03 No accedir a allò que s’ha sol·licitat per l’interessat.
11/12/03 Exp. 3156/03. Anul·lació per canvi titularitat.
11/12/03 Exp.3157/03. Anul·lació per canvi titularitat.
11/12/03 Exp. 3144/03. Anul·lació per canvi titularitat.
11/12/03 Exp. 3132/03. Anul·lació per canvi titularitat.
11/12/03 Exp. 2544/03. Anul·lació per canvi titularitat.
11/12/03 Exp. 2605/03. Anul·lació per canvi titularitat.
11/12/03 Exp. 1963/03. Anul·lació per canvi titularitat.
11/12/03 Exp.2323/03. Devolució ingressos indeguts.
11/12/03 Exp. 3031/03. Anul·lació per canvi titularitat.
11/12/03 Exp. 2871/03. Anul·lació per canvi titularitat.
11/12/03 Exp. 1503/03. Anul·lació per canvi titularitat.
11/12/03 Exp. 3248/03. Anul·lació per canvi titularitat.
11/12/03 Exp. 2607/03. Anul·lació per canvi titularitat.
11/12/03 Exp. 2591/03. Rectificació per canvi titularitat.
11/12/03 Exp. 3326/02. Devolució per canvi titularitat.
11/12/03 Exp. 3145/03. Anul·lació per canvi titularitat.
11/12/03 Exp. 864/03. Devolució ingressos indeguts.
11/12/03 Exp. 1571/03. Devolució ingressos indeguts.
11/12/03 Exp. 2682/03. Anul·lació per canvi titularitat.
11/12/03 Exp. 2556/03. Anul·lació per canvi titularitat.
11/12/03 Exp. 2522/03. Anul·lació per canvi titularitat.
11/12/03 Exp. 2980/03. Anul·lació per canvi titularitat.
11/12/03 Exp. 3/01. Renúncia parades Mercat Exterior Fix.
11/12/03 Exp. 9/02-ADL. Ordre pagament beques alumnes Escola Taller mes de

novembre.



11/12/03 Concedir la PER per 2 mesos a Sr. ALM.
11/12/03 Exp. 12/03-OE. Ordenar demolició i reconstrucció de la zona de mur de tanca

de solar.
11/12/03 Concedir operació 1/03 amb Bancaixa per 5,000,000,00.
11/12/03 Exp. 1404/02. Devolució per canvi titularitat.
11/12/03 Rectificació per canvi titularitat.
11/12/03 Exp. 3089/03. Anul·lació per canvi titularitat.
11/12/03 Exp. 3056/03. Anul·lació per canvi titularitat.
11/12/03 Exp. 1519/03. Anul·lació per canvi titularitat.
11/12/03 Exp. 439/03. Autorització col·locació làpida.
12/12/03 Autoritzar pagament de les despeses relació núm. 200300001793 que inclou

129 operacions.
12/12/03 Delegar la secretaria del Consell Local Agrari en Sr. AJHP.
15/12/03 Nomenar el Sr. RDMG funcionari en pràctiques amb la categoria d’intendent

principal de la Policia Local.
15/12/03 Exp. 2152/03. Prorrateig quota per causar baixa.
15/12/03 Exp. 3214/03. Modificació IVTM per transferència del vehicle.
15/12/03 Exp. 3754/01. Anul·lar IVTM per causar baixa padró.
15/12/03 Exp. 3216/03. Anul·lació IVTM per causar baixa padró.
15/12/03 Exp. 3225/03. Desestimar devolució IVTM.
15/12/03 Exp. 418/01. Anul·lació IVTM per causar baixa padró.
15/12/03 Exp. 2264/03. Prorrateig IVTM per causar baixa.
15/12/03 Exp. 2180/02. Prorrateig IVTM per causar baixa.
15/12/03 Exp. 2219/03. Anul·lació IVTM per duplicitat.
15/12/03 Exp. 47/03. Rectificació rebut aigua amb les lectures correctes.
15/12/03 Exp. 3944/01. Rectificació IVTM per transferència.
15/12/03 Exp. 4074/01. Anul·lació IVTM per causar baixa padró.
15/12/03 Exp. 4075/01. Prorrateig IVTM per causar baixa padró.
15/12/03 Exp. 1971/03. Prorrateig devolució IVTM per causar baixa.
15/12/03 Exp. 3896/01. Anul·lació IVTM per causar baixa padró.
15/12/03 Exp. 3899/01. Rectificació IVTM per transferència.
15/12/03 Exp. 2177/03. Prorrateig devolució IVTM per causar baixa padró.
15/12/03 Exp. 3886/01. Anul·lació IVTM per causar baixa padró.
15/12/03 Exp. 1057/02. Rectificació IVTM per transferència.
15/12/03 Exp. 2921/03. Prorrateig devolució IVTM per causar baixa padró.
15/12/03 Exp. 2873/03. Rectificació taxa aigua per canvi titularitat.
15/12/03 Exp. 3239/03. Rectificació taxa aigua per canvi titularitat.
15/12/03 Exp. 1496/03. Rectificació taxa aigua per canvi titularitat.
15/12/03 Exp. 2402/03. Rectificació taxa aigua per canvi titularitat.
15/12/03 Exp. 2400/03. Rectificació taxa aigua per canvi titularitat.
15/12/03 Exp. 3220/03. Canvi epígraf de la tarifa de la taxa de fem per baixa activitat.



15/12/03 Exp. 2554/02. Rectificació taxa aigua per canvi titularitat.
15/12/03 Exp. 2955/01. Rectificació IBI per canvi titularitat.
15/12/03 Exp. 2467/03. Rectificació IBI per canvi titularitat.
15/12/03 Exp. 2606/03. Rectificació IBI per canvi titularitat.
15/12/03 Exp. 2464/03. Anul·lació IBI per canvi titularitat.
15/12/03 Exp. 1140/02. Anul·lació IBI per prescripció.
15/12/03 Exp. 1558/02. Rectificació IBI per canvi titularitat.
15/12/03 Exp. 2923/03. Rectificació IBI per canvi titularitat.
15/12/03 Exp. 2949/03. Anul·lació IBI per duplicitat.
15/12/03 Exp. 2420/01. Rectificació IBI per canvi titularitat.
15/12/03 Exp. 2483/03. Devolució IBI per ingressos indeguts.
15/12/03 Exp. 2938/02. Anul·lació IBI per prescripció.
15/12/03 Inscripció unió 53/03-UH.
15/12/03 Cessar a Sra. MJFP com a educadora de Serveis Socials.
15/12/03 Exp. 598/03-LO. Exigir aval per obres d’urbanització.
15/12/03 Exp. 68/03. Autorització celebració fi d’any, AC Mare de Déu del Carme.
15/12/03 Exp. 9/02-ADL. Ordre pagament beques alumnes Escola Taller, mes
d’octubre.
15/12/03 Exp. 25/03-OE. Manifestar informe tècnic els propietaris de c/ Catalunya, 8.
15/12/03 Exp. 3083/02. Alçament d’embargament per no ser de la seua propietat.
15/12/03 Exp. 2909/03. Desestimar reclamació taxa.
15/12/03 Exp. 2988/03. Anul·lació taxa per baixa.
15/12/03 Exp. 428/03. Devolució taxa aigua per ingrés en excés.
15/12/03 Exp. 2455/02. Devolució prorrateig IVTM per causar baixa.
15/12/03 Exp. 1794/02. Devolució prorrateig IVTM per causar baixa.
15/12/03 Exp. 3290/02. Desestimació prorrateig quota IVTM.
15/12/03 Exp. 767/03. Anul·lació IVTM per causar baixa padró.
15/12/03 Exp. 929/02. Devolució ingressos indeguts IVTM.
15/12/03 Exp. 1200/02. Devolució ingressos indeguts IVTM.
17/12/03 Delegació de signatura de Patrimoni i Contractació en el regidor Sr. MAML.
17/12/03 Modificar el dia de la Comissió de Govern convocant-la el dimarts 23/12/03

les 9 hores.
17/12/03 Fixar com a dia per a la celebració del Ple el dimarts 30/12/03 a les 9 hores.
18/12/03 Deixar sense efectes el nomenament provisional com a intendent principal de

Sr. JRAP.
18/12/03 Contractar el Sr. PAM com a subaltern amb destinació a la Tinència

d’Alcaldia el CP Mediterrani.
18/12/03 Contractar Sra. MJFP com a educadora, eventual per circumstàncies de la

producció, en l’Àrea de Joventut.

RESOLUCIONS DEL REGIDOR-DELEGAT D’URBANISME:



Mes de novembre
24/11/03 Exp. 6/03-OE. Demolició al c/ Gilet, 93.
24/11/03 Exp. 10/03-OE. Demolició al c/ Segòvia, 13.
24/11/03 Exp. 710/03-LO. Llicència obres al c/ Mazarrón, 4.
24/11/03 Exp. 781/03-LO. Llicència obres al c/ 14 d’Abril, 10 baix dta.
24/11/03 Exp. 782/03-LO. Llicència obres al c/ Gilet, 35.
24/11/03 Exp. 794/03-LO. Llicència obres al c/ Verge Desemparats, 60.
24/11/03 Exp. 796/03-LO. Llicència obres al c/ Treball, 22 baix dta.
24/11/03 Exp. 797/03-LO. Llicència obres al c/ Pare Torralba, 5.
24/11/03 Exp. 799/03-LO. Llicència obres al c/ Doctor Moliner, 21.
24/11/03 Exp. 801/03-LO. Llicència obres al c/ Llíria, 66-4.
24/11/03 Exp. 804/03-LO. Llicència obres al barranc Bonilles núm. 3, polígon 20,

parcel·la 138 C.
24/11/03 Exp. 808/03-LO. Llicència obres al c/ Palmereta, 16.
24/11/03 Exp. 809/03-LO. Llicència obres al c/ Sang Nova, 16-18.
24/11/03 Exp. 812/03-LO. Llicència obres al c/ Vent de Marinada, 4.
25/11/03 Exp. 27/03-OE. Incoar expedient de declaració al c/ Sant Miquel, 20.
25/11/03 Exp. 807/03-LO. Llicència obres al Passeig al Mar, 5 (Almardà).
25/11/03 Exp. 819/03-LO. Llicència obres al c/ Churruca, 16.
25/11/03 Exp. 820/03-LO. Llicència obres al c/ Catalunya, 22.
25/11/03 Exp. 821/03-LO. Llicència obres al c/ Poeta Llombart, 104.
25/11/03 Exp. 822/03-LO. Llicència obres a la parcel·la 736 del polígon 20.
25/11/03 Exp. 823/03-LO. Llicència obres al c/ Isabel II, 11.
27/11/03 Exp. 388/03-LO. Pròrroga llicència obres per a c/ Terol, 21.

Mes de desembre
 5/12/03 Exp. 10/03-OE. Anul·lar resolució núm. 0010 en prescindir del tràmit

d’audiència.
 5/12/03 Exp. 6/03-OE. Anul·lar resolució núm. 0009 en prescindir del tràmit

d’audiència.
 5/12/03 Exp. 10/03-OE. Donar tràmit d’audiència al propietari de l’immoble siti al c/

Segòvia, 13.
 5/12/03 Exp. 6/03-OE. Donar tràmit d’audiència al propietari de l’immoble siti al c/

Gilet, 93.
 9/12/03 Exp. 17/99. Informació pública Projecte de Reparcel·lació Unitat d’Actuació

“Mini Fe”.
 9/12/03 Exp. 17/99. Informació pública projecte d’Urbanització Sector “Mini Fe”.
10/12/03 Exp. 842/03-LO. Llicència obres al c/ Sogorb, 88.
10/12/03 Exp. 843/03-LO. Llicència obres al c/ General Canino, 21.
10/12/03 Exp. 847/03-LO. Llicència obres al c/ Numància, 7.
10/12/03 Exp. 853/03-LO. Llicència obres al c/ Mare de Déu del Llosar, 42.
10/12/03 Exp. 855/03-LO. Llicència obres al c/ Concepción Arenal, 25 B.



10/12/03 Exp. 857/03-LO. Llicència obres al c/ Sepúlveda, 22-2.
10/12/03 Exp. 860/03-LO. Llicència obres al c/ Ametler, 12-9.
10/12/03 Exp. 861/03-LO. Llicència obres al c/ València, 43.
10/12/03 Exp. 862/03-LO. Llicència obres al c/ Antonio Peruga, 20.
10/12/03 Exp. 335/03-LO. Llicència obres al c/ Pablo Iglesias, 21.
10/12/03 Exp. 339/03-LO. Llicència obres al c/ Illa Sardenya, 31 B.
10/12/03 Exp. 731/03-LO. Llicència obres al c/ Maestrat, 21 baix B.
10/12/03 Exp. 825/03-LO. Llicència obres al c/ La Pau, 88.
10/12/03 Exp. 828/03-LO. Llicència obres al c/ La Rosa, 35.
10/12/03 Exp. 831/03-LO. Llicència obres al c/ Porta Ferrisa, 13.
10/12/03 Exp. 834/03-LO. Llicència obres al c/ Mar, 49.
10/12/03 Exp. 835/03-LO. Llicència obres al c/ Santiago, 48.
10/12/03 Exp. 836/03-LO. Llicència obres al c/ Castella la Nova, 1-15.
10/12/03 Exp. 838/03-LO. Llicència obres al c/ Catalunya, 30-1.
15/12/03 Exp. 597/03-LO. Llicència obres al c/ Camí Reial, 62.
15/12/03 Exp. 740/03-LO. Llicència obres a l’av. Joan d’Àustria, 28-1.
15/12/03 Exp. 849/03-LO. Llicència obres al c/ Riu Millars, 11.
15/12/03 Exp. 866/03-LO. Llicència obres al c/ Treball, 22.
15/12/03 Exp. 868/03-LO. Llicència obres al c/ Poeta Llombart, 8.
15/12/03 Exp. 869/03-LO. Llicència obres al c/ Pare Claret, 72 baix.
15/12/03 Exp. 870/03-LO. Llicència obres al c/ Pina de Montalgrao.
15/12/03 Exp. 874/03-LO. Llicència obres a l’av. Sants de la Pedra, 28-7 J.
15/12/03 Exp. 875/03-LO. Llicència obres al c/ Aragó, 46 b.
18/12/03 Tràmit d’informació pública mitjançant edicte.
18/12/03 Exp. 890/03-LO. Llicència obres al c/ Pintor Zuloaga, 10.
18/12/03 Exp. 891/03-LO. Llicència obres al c/ Mare de Déu del Llosar, 57.
18/12/03 Exp. 635/03-LO. Llicència obres a la parcel·la 13899-28 del polígon 20.
18/12/03 Exp. 827/03-LO. Llicència obres a la pl. de l’Hospital, 12-2.
18/12/03 Exp. 876/03-LO. Llicència obres al c/ Teodor Llorente, 82.
18/12/03 Exp. 877/03-LO. Llicència obres al c/ Taronger, 29.
18/12/03 Exp. 878/03-LO. Llicència obres al c/ Vicente Fontelles, 3.
18/12/03 Exp. 879/03-LO. Llicència obres a l’av. Tamarindes, 46 b (urb. Gato Montés).

RESOLUCIONS DEL REGIDOR-DELEGAT D’ACTIVITATS:
Mes novembre 2003

24/11/03 Exp. 11/03-C. Decret admetent sol·licitud a tràmit.
24/11/03 Exp. 90/03-C. Decret admetent sol·licitud a tràmit.
24/11/03 Exp. 91/03-C. Decret admetent sol·licitud a tràmit.
24/11/03 Exp. 43/03-I. Concessió llicència obertura d’activitat innòcua.
24/11/03 Exp. 67/03-C. Decret admetent sol·licitud a tràmit.



desembre 2003
 3/12/03 Exp. 95/03-C. Decret admetent sol·licitud a tràmit.
 3/12/03 Exp. 70/02-C. Decret admetent sol·licitud a tràmit.
 3/12/03 Exp. 19/03-C. Decret admetent sol·licitud a tràmit.
 3/12/03 Exp. 94/03-C. Decret admetent sol·licitud a tràmit.
 3/12/03 Exp. 96/03-C. Decret admetent sol·licitud a tràmit.
 3/12/03 Exp. 98/03-C. Decret admetent sol·licitud a tràmit.
 3/12/03 Exp. 100/03-C. Decret admetent sol·licitud a tràmit.
 3/12/03 Exp. 103/03-C. Decret admetent sol·licitud a tràmit.
3/12/03 Exp. 28/96-C. Informe raonat Comissió Provincial Qualificació

d’Activitats.
 3/12/03 Exp. 71/03-I. Concessió Llicència Obertura d’activitat innòcua.
5/12/03 Exp. 118/02-C. Informe raonat Comissió Provincial Qualificació

d’Activitats.
12/12/03 Exp. 73/03-I. Concessió llicència obertura activitat innòcua.
12/12/03 Exp. 63/03-I. Concessió llicència obertura activitat innòcua.
12/12/03 Exp. 88/03-C. Decret admetent sol·licitud a tràmit.
12/12/03 Exp. 97/03-C. Decret admetent sol·licitud a tràmit.
12/12/03 Exp. 99/03-C. Decret admetent sol·licitud a tràmit.
12/12/03 Exp. 39/03-C. Informe raonat Comissió Provincial Qualificació

d’Activitats.
18/12/03 Exp. 23/03-CT. Concessió canvi de titularitat.

RESOLUCIONS DE LA REGIDORA-DELEGADA D’HISENDA

Mes de novembre
28/11/03 Aprovar liquidacions acord núm. 559/03.
Mes de desembre
15/12/03 Aprovar liquidacions acord núm. 562/03.
15/12/03 Aprovar liquidacions acord núm. 561/03.

Obert el torn d’intervencions, el portaveu del grup PP, Sr. BORRÁS, demana
que es llija de la resolució de 15 de desembre del 2003, referent al nomenament de
l’intendent principal, i de la resolució 4.097 referent al cessament de l’actual intendent
principal.

El secretari general llegeix la Resolució 4.097.

El portaveu del grup PP, Sr. BORRÁS, exposa: “Bon dia novament, el Decret
del 19 de 2003 de 4 de març del Consell de la Generalitat Valenciana pel qual es regula
la norma marc sobre estructura, organització i funcionament dels Cossos de Policia
Local a la Comunitat Valenciana, vénen les obligacions dels comandaments i tal i ací es
parla, en la Resolució del 15 de desembre del 2003, nomenar el senyor Rafael De



Manuel Gascó funcionari en pràctiques amb la categoria d’intendent principal de la
Policia Local, funcionari en pràctiques, i amb la mateixa data encara que la Resolució
no porta data, almenys la de dalt, de 18 de desembre del 2003, es diu: deixar sense
efecte el senyor Juan Ramón Arnal Peiró, atorgant mitjançant Resolució d’Alcaldia-
Presidència de data 7 d’abril del 2000, el nomenament. En aquests moments ens consta
que l’esmentat funcionari no ha rebut cap comunicació i ens consta també i volem saber
en quina situació està la Policia Local en aquests moments perquè lògicament no crec
que estiguem sense intendent principal. Si un està en pràctiques no pot estar en
funcions, per favor, que ens ho aclarisca.”

La regidora del grup PSOE, Sra. HERNÁNDEZ, indica: “Vegem, la Policia
Local té un nou cap des de la presa de possessió del cap, Rafael De Manuel, l’opositor
que va aprovar l’oposició en primer lloc, va prendre possessió, està de cap i si ací
apareix en pràctiques és perquè com vostè supose que sabrà, igual que ocorre en el cas
dels agents, quan aproven una oposició fins que no fan el curs d’IVAS, de l’acadèmia,
es considera que estan en pràctiques però tenen la seua plaça d’agent igual que en el cas
de l’intendent té la seua plaça de cap i li falta passar el curs obligatori d’IVAS, de
capacitació per a intendents principals i aqueixa és la situació en què està. La Policia té
el seu cap, està treballant, està en funcions i està tot correctament.”

La regidora del grup PP, Sra. MURCIANO, demana la lectura de les resolucions
4079 i 4099.

El secretari general de l’Ajuntament, Sr. OLMOS, llegeix les resolucions 4.079 i
4.099.

La regidora del grup PP, Sra. MURCIANO, manifesta: “Bon dia, bo, aquestes
dues resolucions, nosaltres estem veient una situació un poc irregular
administrativament llevat que no existisquen a la borsa d’educadores o d’educadors, no
existisca personal en aquestes borses, que és una pregunta que realitzarem i des d’ací ja
li ho dic a la delegada de Personal perquè sí que ens crida l’atenció que amb data, bo, en
la resolució diu que la del 15 de desembre, per la qual es nomena aquesta funcionària
com a educadora, diu: Fins que es reincorpore el seu titular que està en la situació
administrativa de permís sense sou o fins que desapareguen els motius que produïsca la
urgència. Això es produeix el dia 15 de desembre, és el cessament perquè es reincorpora
el titular i el 17 de desembre del 2003, en Comissió de Govern, s’acorda i segons diu la
Resolució, per rigorós ordre correspon contractar, una altra vegada, la mateixa persona
que fa dos dies ha cessat al lloc. I és una pregunta que li faig en aquests moments a la
delegada de Personal, si és que no hi ha més educadors en la borsa de treball perquè
lògicament m’imagine o ens ho hauran de dir si les borses continuen, la persona que ja
ha estat contractada en borsa si cessa pels motius que se l’ha contractat, la borsa corre,
és a dir, o qualsevol altra persona segons quede puja al lloc.”

La regidora delegada de Personal, Sra. SOLAZ, assenyala: “Bon dia, el que
passa en aquests casos normalment és que la persona no ha complit els sis mesos,
llavors com que la incorporació de l’altra persona és menor de sis mesos, perquè són
excedències de quatre mesos, tres mesos, llavors normalment es torna a incorporar, no li
corre el torn per dir-ho així, llavors és la mateixa persona.”



En aquests moments abandonen momentàniament la sessió la Sra. Gómez i el Sr.
Serrano.

3 RATIFICACIÓ RESOLUCIÓ D’ALCALDIA DELEGANT SECRETARIA
CONSELL LOCAL AGRARI EN SR. ALBERTO J. HERNÁNDEZ PADILLA

Vista la Resolució d’Alcaldia núm. 4038, de data 12 de desembre de 2003, que
diu:

“Amb data dos de juny d’enguany va prendre possessió de la plaça de tècnic
d’administració general del Consell Local Agrari de Sagunt el Sr. Alberto Jesús
Hernández Padilla; en qui el secretari general d’aquest Ajuntament ha proposat que siga
delegada la funció de fe pública i assessorament legal preceptiu del referit organisme
autònom municipal.

De conformitat amb el que disposa l’art. 13.2 del RD 1174/87, de 18 de
setembre, pel qual es regula el Règim Jurídic dels Funcionaris amb Habilitació de
Caràcter Nacional, les funcions de fe pública i assessorament legal preceptiu recollit en
aquest Reial Decret, pel que fa a juntes, òrgans o entitats dependents de la corporació,
distintes de l’alcalde, Ple o Comissió de Govern decisòria, podran ser encomanades per
la corporació a funcionaris propis d’aquesta, faltada d’habilitació de caràcter nacional, a
proposta del titular de la Secretaria i que actuaran com a delegats d’aquest.

Per tot això, i vistes les atribucions que em confereix la legislació vigent,
RESOLC:

PRIMER: Delegar en el Sr. Alberto J. Hernández Padilla, funcionari de carrera
del Consell Local Agrari de Sagunt, amb categoria de tècnic d’administració general, la
secretaria d’aquest organisme autònom municipal.

SEGON: La present resolució haurà de ser ratificada pel Ple de la corporació en
la primera sessió que tinga lloc.”

El Ple de l’Ajuntament, per 13 vots a favor de PSOE, EU i BLOC-EV i 9
abstencions de PP, SP i SCP, ACORDA:

Ratificar la Resolució d’Alcaldia dalt transcrita que es té ací per reproduïda a
tots els efectes.

En aquests moments la Sra. Gómez i el Sr. Serrano es reincorporen a la sessió.

4 DONAR COMPTE CANVI COGNOMS VOCAL DESIGNAT A
PROPOSTA DE SP EN JUNTA RECTORA PATRONAT MUNICIPAL
D’ESPORTS. EXP. 62/03-C

En l’acord adoptat pel Ple de la corporació municipal, en la sessió extraordinària
que tingué lloc el dia 17 de juliol de 2003, es va nomenar a proposta del Grup
Municipal de Segregació del Port la Sra. Emilia Puica Stan com a vocal de la junta
rectora del Patronat Municipal d’Esports, en aplicació de l’apartat c) de l’article 6 dels
vigents estatuts del dit organisme autònom.

Amb data 16 de desembre de 2003, ha tingut entrada en aquest Ajuntament
instància subscrita per la referida vocal per la qual comunica que, després del seu
matrimoni, ha adoptat els cognoms de l’espòs, per la qual cosa passa a denominar-se
Sra. Emilia Puica Gómez Fernández, acompanyant diversa documentació acreditativa
que aquest canvi de denominació.



Per tot això, es dóna compte al Ple de la corporació del canvi de cognoms de la
vocal de la junta rectora del Patronat Municipal d’Esports Sra. Emilia Puica Stan que
ara s’anomena Sra. Emilia Puica Gómez Fernández.

5 DONAR COMPTE CANVI REPRESENTANTS EU EN COMISSIONS
INFORMATIVES. EXP. 66/03-C

El Ple de la corporació municipal, en la sessió extraordinària que tingué lloc el
passat dèsset de juliol de dos mil tres, va adoptar acord pel qual quedava assabentat de
l’adscripció concreta dels regidors que, en representació dels grups polítics municipals,
integren les comissions informatives permanents creades per acord de data vint-i-vuit de
juny de dos mil tres.

Amb data de 19 de desembre del 2003 el portaveu del Grup Municipal d’EU-
ENTESA ha presentat escrit modificant l’adscripció de regidors del dit grup a diverses
comissions informatives.

De conformitat amb el que preveu l’article 125.c) del RD 2568/86, de 28 de
novembre, pel qual s’aprova el Reglament d’Organització, Funcionament i Règim
Jurídic de les Corporacions Locals, l’adscripció concreta a cada comissió informativa
dels membres de la corporació que han de formar part d’aquesta en representació de
cada grup, es realitzarà mitjançant escrit del seu portaveu dirigit a l’alcalde-president,
del qual es donarà compte al ple, podent designar-se un suplent per cada titular.

Per tot això, es dóna compte al Ple del canvi d’adscripció de representants del
grup polític EU-ENTESA i SP a diverses comissions informatives permanents, segons
el següent detall:

PRIMER: El Sr. Miguel Àngel Martín López passa a ser membre titular de la
Comissió Informativa Permanent d’Activitats Industrials i Comercials, i queda el Sr.
Fernando López-Egea López com a suplent.
 SEGON: El Sr. Fernando López-Egea López passa a ser membre titular de la
Comissió Informativa de Règim Interior i Personal, i queda el Sr. Miguel Àngel Martín
López com a suplent.

6 CANVI PORTAVEU ADJUNT PP
A proposta del Grup Popular, es retira l’assumpte de l’ordre del dia.

En aquests moments la Sra. Contreras abandona momentàniament la
sessió.

7 SOL·LICITUD ADHESIÓ ASSOCIACIÓ INTERNACIONAL CIUTATS
EDUCADORES. EXP. 513/03

Avui més que mai la ciutat, gran o xicoteta, disposa d’inenarrables possibilitats
educadores, disposant d’elements importants per a una formació integral.

La Ciutat Educadora és una ciutat amb personalitat pròpia, integrada al país on
s’ubica, i la seua identitat és independent amb la del territori de què forma part. Alhora
és una ciutat no tancada en si mateixa, sinó una ciutat que es relaciona amb els seus
entorns: altres nuclis urbans del seu territori i ciutats semblants d’altres països, amb
l’objectiu d’aprendre, intercanviar i, per tant, enriquir la vida dels seus habitants.

La ciutat educadora és un sistema complex en constant evolució i pot tenir
expressions diverses; però sempre concedirà prioritat absoluta a la inversió cultural i a
la formació permanent de la seua població.



La ciutat serà educadora quan reconega, exercite i desenvolupe, a més de les
seues funcions tradicionals (econòmica, social, política i de prestació de serveis), la
formació, promoció i desenvolupament de tots els seus habitants, començant pels
xiquets i els joves.

Les raons que justifiquen aquesta nova funció s’han de buscar, certament, en
motivacions d’ordre social, econòmic i polític, així com, i sobretot, en motivacions
d’ordre cultural i formatiu. El gran repte del segle XXI és: “invertir” en l’educació, en
cada persona, de manera que aquesta siga cada vegada més capaç d’expressar, afirmar i
desenvolupar el seu propi potencial humà, amb la seua singularitat: constructivitat,
creativitat i responsabilitat. I sentir-se al mateix temps membre d’una comunitat: capaç
de diàleg, de confrontació i de solidaritat.

La ciutat serà educadora si ofereix amb generositat tot el seu potencial, si es
deixa agafar per tots els seus habitants i si els ensenya a fer-ho.

La ciutat conté, de fet, un ampli ventall d’iniciatives educadores d’origen,
intencionalitat i responsabilitat diverses. Engloba institucions formals, intervencions no
formals amb objectius pedagògics preestablits així com propostes o vivències que
sorgeixen d’una forma contingent o que han nascut de criteris mercantils. I encara que
el conjunt de les propostes es presente algunes vegades entre contradiccions o manifeste
les desigualtats ja existents, afavorirà, sens dubte, la disposició cap a l’aprenentatge
permanent de nous llenguatges i brindarà oportunitats per al coneixement del món,
l’enriquiment individual i per a compartir-ho d’una forma solidària.

Les ciutats educadores col·laboraran, bilateralment o multilateralment, per a fer
realitat l’intercanvi d’experiències. Motivades per l’esperit de cooperació, recolzaran
mútuament els projectes d’estudi i inversió, bé en forma de cooperació directa, o com a
intermediària entre els organismes internacionals.

D’altra banda, el xiquet i el jove han deixat de ser protagonistes passius de la
vida social i, per tant, de la ciutat. La Convenció de les Nacions Unides del 20 de
novembre de 1989, que desenvolupa i considera vinculants els principis de la
Declaració Universal de 1959, els ha convertit en ciutadans de ple dret en atorgar-los
drets civils i polítics. Poden, per tant, associar-se i participar segons el seu grau de
maduresa. La protecció, doncs, del xiquet i del jove a la ciutat, ja no consisteix
únicament a privilegiar la seua condició, sinó també a trobar el lloc que en realitat els
correspon al costat d’uns adults que posseïsquen com a virtut ciutadana la satisfacció
que ha de presidir la convivència entre generacions.

S’afirma, doncs, com a conclusió, un nou dret dels habitants de la ciutat: el dret
a la ciutat educadora. I, com a primer pas, és necessari ratificar el compromís que,
partint de la Convenció, es va assumir a la Cimera Mundial per a la Infància celebrada a
Nova York els dies 29 i 30 de setembre de 1990.

Obert el primer torn d’intervencions, el regidor delegat d’Educació, Sr. ESTAL,
diu: “Bon dia a tots i a totes, em permetran que faça per primera vegada en públic la
meua exposició en la nostra llengua vernacla, i volguera per tant demanar perdó
anticipadament a tots aquells que utilitzen com a mitjà d’expressió pels errors que puga
cometre en la meua forma de parlar i d’expressar-me. Estem ací per a aprovar no sols la
inclusió en una associació internacional sinó també per a aprovar implícitament, amb
aquesta adhesió, una manera d’entendre i d’actuar políticament de creure’ns que
l’educació és i ha de ser vital i la font d’alimentació de totes les actuacions de cada una
de les regidories. La Ciutat Educadora és una decidida aposta per la democràcia local.



Un espai d’articulació entre la societat i economia, la cultura i la tecnologia. Les
persones i els col·lectius, les associacions d’àmbit local i les d’àmbit mundial. Un espai
on és possible l’harmonització entre el local i el global. La Ciutat Educadora és
participativa, solidària, i contempla la diversitat com un dels seus valors, i no sols això,
treballa així mateix per a assumir reptes i aconseguir il·lusions, és més, les ciutats
educadores com les que pretenc que seguisca la nostra ciutat de Sagunt, consideren el
mitjà urbà com un espai de convivència i de relació, un espai d’informació i de
participació, un espai d’integració, un espai de construcció permanent de la democràcia
i ciutadania. Sent Ciutat Educadora desenvoluparem iniciatives i projectes a fi que les
dinàmiques urbanes, la planificació urbana, les qüestions mediambientals, l’esport, la
salut, economia, la mobilitat, els mitjans de comunicació, la seguretat i el conjunt
d’equipaments i serveis, perquè així, aquests contemplen totes les possibilitats
educadores que s’ofereixen a tota la ciutadania, perquè la ciutat educa i perquè Sagunt,
la nostra ciutat, té inherent en ella multitud de possibilitats educadores que exportarem
per a promoure la igualtat d’oportunitats i l’eradicació de qualsevol tipus d’exclusió,
discriminació o obstacle, l’educació per la cooperació i la pau, l’associacionisme i la
participació ciutadana, oferta d’oportunitats de formació en un context ampli de qualitat
de vida i justícia social, les iniciatives destinades a oferir un coneixement real de la
nostra ciutat, l’atenció a les persones no benvingudes, immigrants o refugiats, les
intervencions dirigides a resoldre les desigualtats, la formació en la informació, la
definició d’estratègies de formació i orientació que els permetran als habitants de la
nostra ciutat ocupar un lloc en la nostra societat local, comarcal, autonòmica i estatal,
ens permetran així mateix, realitzar una reflexió sobre la importància de la planificació
urbana en la salut, en el medi ambient i en el desenvolupament de la nostra població, de
la coexistència de la diversitat cultural i sobretot un impuls a la cultura popular i
avantguardista i finalment ens permeten la no segregació de les generacions. Tot açò és
una ciutat educativa i tot açò és el que perseguirem sent Sagunt la nostra ciutat, una
ciutat educadora. Per tot açò, com a portaveu de l’equip de govern en aquest punt,
demane a aquesta corporació sol·licitar l’adhesió de la ciutat de Sagunt a l’associació
internacional de ciutats educadores, ratificar els principis d’aquesta associació els quals
tenen en les seues mans i que serviran perquè des d’ací isquen programes i iniciatives
que promoguen l’educació en la diversitat, la cooperació, la pau internacional, també
realitzar intervencions municipals encaminades a resoldre la desigualtat, estimular
l’associacionisme i sobretot actuacions que constituïsquen clars referents sobre
l’impacte de l’entorn urbà en el desenvolupament de tots els individus i la seua qualitat
de vida a partir del medi ambient afavorint la llibertat i la diversitat cultural. Així mateix
aprovar la quota anual que implica aquesta associació, la qual ascendeix a 300 dòlars,
açò són uns 270 euros, i finalment delegar en l’alcaldessa totes les actuacions que es
deriven de l’adopció del present acord. Res més, només espere no haver destrossat molt
aquesta, la nostra llengua, i que aquest punt siga aprovat amb unanimitat per part de tota
la corporació per a la qual significa no sols políticament sinó també una forma d’actuar
de la nostra societat saguntina, moltes gràcies.”

El portaveu del grup PP, Sr. BORRÁS, exposa: “Bon dia novament,
efectivament és un punt molt important, Sr. Estal, tant en el contingut com en els èxits si
és que es pensa algun dia, de moment en la quota són 300 euros i hi ha parts no sols el
d’aconseguir que la ciutat, la planificació del govern es prenguen mesures necessàries
encaminades a suprimir els obstacles de qualsevol tipus sinó que aquestes coses, entenc,



Sr. Estal, que no sols consisteix a mostrar la voluntat i que quede plasmat en un
document sinó que vostès que estan en els òrgans de govern puguen plasmar en les
ordenances municipals la realitat del contingut d’açò, perquè si resulta que només és la
voluntat i després vostès, que tenen el poder en aquests moments, no ho reflecteixen en
les ordenances i especialment en les ordenances d’urbanisme, de trànsit o d’activitats,
difícilment es podrà aconseguir el contingut d’açò. El fet de dotar-lo
pressupostàriament, la responsabilitat també és de vostès i si hi ha bona voluntat per
part de vostès i col·laboració estarem disposats també a això perquè la ciutat i
començant per aquest edifici necessita molt de tot açò i especialment en educació,
educació de trànsit, els ciutadans ens ho demanden i necessitem d’ells que col·laboren
també, per tant no deixen que quede només en paper, que se signe el conveni i el
pagament de la quota d’açò, moltes gràcies.”

El regidor delegat d’Educació, Sr. ESTAL, indica: “Vegem, jo volguera
comentar el següent, important, no sols la idea de portar açò a aquest Ple municipal no
és una idea que pretenga quedar-se en paper, és una idea que pretén canviar, ho he dit al
llarg de la meua primera exposició, una idea en què pretenem involucrar-nos, pretenem
unir-nos, no sols a altres pobles i ciutats que ja ho estan en aqueixes idees, sinó també el
canviar per complet tot el que volem fer en aquest Ajuntament i que vaja tot en aqueixa
línia. Ja hi ha hagut alguna sèrie de coses que des d’aquest moment, abans fins i tot que
intentàrem ficar-nos en aquesta associació internacional, abans de dir som ciutat
educadora, s’estaven intentant fer, jo sé i ací estic amb vostè, Sr. Borrás, comptarem i
espere comptar amb tota la corporació municipal no sols amb l’equip de govern sinó
també amb l’oposició per a portar a la pràctica que Sagunt en realitat sí que siga una
ciutat educadora i que no es quede només en el paper sinó que tot el que isca des d’ací
tinga aqueixa finalitat perquè jo personalment sí que em crec que Sagunt pot ser aqueixa
ciutat educadora i jo crec que tots els que hi ha ací, tota la ciutadania, està esperant de
nosaltres això, moltes gràcies.”

Per tot això, de conformitat amb el dictamen de la Comissió Informativa
Permanent de Serveis Socials i Comunitaris, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat,
ACORDA:

PRIMER: Sol·licitar l’adhesió de la ciutat de Sagunt a l’Associació Internacional
de Ciutats Educadores.

SEGON: Ratificar els principis d’aquesta associació, els quals es transcriuen a
continuació:

1. Tots els habitants d’una ciutat tindran el dret a gaudir, en condicions de
llibertat i igualtat, dels mitjans i oportunitats de formació, entreteniment i
desenvolupament personal que la pròpia ciutat ofereix. Perquè això siga possible,
s’hauran de tenir en compte totes les categories, amb les seues necessitats particulars.

Es promourà l’educació en la diversitat, i per a la comprensió, la cooperació i la
pau internacional. Una educació que evite l’exclusió per motius de raça, sexe, cultura,
edat, discapacitat, condició econòmica o altres formes de discriminació.

En la planificació i govern de la ciutat es prendran les mesures necessàries
encaminades a suprimir els obstacles de qualsevol tipus, incloses les barreres físiques,
que impedisquen l’exercici del dret a la igualtat. Seran responsables d’això tant
l’administració municipal com altres administracions que incidisquen a la ciutat; i



estaran també compromesos en aquesta empresa els mateixos habitants, tant a nivell
personal com a través de les distintes formes d’associació a què pertanguen.

 2. Les municipalitats exerciran amb eficàcia les competències que els
corresponguen en matèria d’educació. Siga quin siga l’abast d’aquestes competències,
hauran de plantejar una política educativa àmplia i d’abast global, a fi d’incloure-hi
totes les modalitats d’educació formal i no formal i les diverses manifestacions
culturals, fonts d’informació i vies de descobriment de la realitat que es produïsquen a
la ciutat.

El paper de l’administració municipal és, d’una banda, obtenir els
pronunciaments legislatius oportuns d’altres administracions estatals o regionals i, per
una altra, establir les polítiques locals que es revelen possibles, estimulant al mateix
temps la participació ciutadana en el projecte col·lectiu a partir de les institucions i
organitzacions civils i socials, i altres formes de participació espontània.

 3. La ciutat enfocarà les oportunitats de formació amb visió global. L’exercici
de les competències en matèria educativa es portarà a terme dins del context més ampli
de la qualitat de vida, de la justícia social i de la promoció dels seus habitants.

 4. A fi de portar a terme una actuació adequada, els responsables de la política
municipal d’una ciutat hauran de tenir la informació precisa sobre la situació i les
necessitats dels seus habitants. En aquest sentit realitzaran estudis, que mantindran
actualitzats i faran públics, i formularan les propostes concretes i de política general que
se’n deriven.

5. En el marc de les seues competències, la municipalitat haurà de conèixer -
encoratjant la innovació- el desenvolupament de l’acció formativa que es porte a terme
als centres d’ensenyament reglat de la seua ciutat, siguen propis o nacionals, públics o
privats, així com el desenvolupament de les iniciatives d’educació no formal, en els
aspectes del seu currículum o objectius que es referisquen al coneixement real de la
ciutat i a la formació i informació que han d’obtenir els seus habitants, per a convertir-se
en bons ciutadans.

6. La municipalitat avaluarà l’impacte d’aquelles propostes culturals, recreatives,
informatives, publicitàries o d’un altre tipus i de les realitats que xiquets i joves reben
sense cap mediació; i arribat el cas intentarà, sense dirigismes, emprendre accions que
donen lloc a una explicació o a una interpretació raonables. Procurarà que s’establisca
un equilibri entre la necessitat de protecció i l’autonomia per al descobriment.
Proporcionarà, així mateix, àmbits de debat incloent l’intercanvi entre ciutats, a fi que
els seus habitants puguen assumir plenament les novetats que genera el món urbà.

7. La satisfacció de les necessitats de xiquets i joves suposa, pel que depèn de
l’administració municipal, oferir-los al mateix temps que a la resta de la població,
espais, equipaments i serveis adequats al desenvolupament social, moral i cultural. El
municipi, en el procés de presa de decisions, tindrà en compte l’impacte d’aquestes.

8. La ciutat procurarà que els pares reben la formació que els permeta ajudar els
seus fills a créixer i a fer ús de la ciutat, dins de l’esperit de respecte mutu. En aquest
mateix sentit desenvoluparà projectes per als educadors en general i divulgarà
instruccions a les persones (particulars, funcionaris o empleats de serveis públics) que a
la ciutat solen tractar amb els xiquets. S’ocuparà, així mateix, que els cossos de
seguretat i de protecció civil que depenen directament del municipi assumisquen dites
instruccions.

9. La ciutat haurà d’oferir als seus habitants la perspectiva d’ocupar un lloc en la
societat; els facilitarà l’assessorament necessari per a la seua orientació personal i



vocacional i possibilitarà la seua participació en una àmplia gamma d’activitats socials.
Al terreny específic de la relació educació-treball és important assenyalar l’estreta
relació que haurà d’existir entre la planificació educativa i les necessitats del mercat de
treball. Les ciutats definiran estratègies de formació que tinguen en compte la demanda
social i cooperaran amb les organitzacions de treballadors i empresaris en la creació de
llocs de treball.

10. Les ciutats hauran de ser conscients dels mecanismes d’exclusió i
marginació que les afecten i de les modalitats que revisten i desenvoluparan les
intervencions compensatòries adequades. Posaran una cura especial en l’atenció a les
persones nouvingudes, immigrants o refugiats, que tenen dret a sentir amb llibertat la
ciutat com a pròpia.

 11. Les intervencions encaminades a resoldre les desigualtats poden adquirir
formes múltiples, però hauran de partir d’una visió global de la persona, d’un model
configurat pels interessos de cada una d’elles i pel conjunt de drets que afecten a tots.
Qualsevol intervenció significativa suposa la garantia, a través de l’específica
responsabilitat, de la coordinació entre les administracions implicades i entre els serveis
de dites administracions.

 12. La ciutat estimularà l’associacionisme a fi de formar els joves a la presa de
decisions, canalitzar actuacions al servei de la seua comunitat i obtenir i difondre
informació, materials i idees per a promoure el seu desenvolupament social, moral i
cultural.

13. La ciutat educadora haurà de formar en la informació. Establirà instruments
útils i llenguatges adequats perquè els seus recursos estiguen a l’abast de tots en un pla
d’igualtat. Comprovarà que la informació concerneix veritablement els habitants de tots
els nivells i edats.

14. Si les circumstàncies ho fan aconsellable, els xiquets disposaran de punts
especialitzats d’informació i d’auxili i, si procedeix, d’un consultor.

15. Una ciutat educadora ha de saber trobar, preservar i presentar la seua pròpia
identitat. Això la farà única i serà la base per a un diàleg fecund amb els seus habitants i
amb altres ciutats. La valoració dels seus costums i dels seus orígens ha de ser
compatible amb les formes de vida internacionals. D’aquesta manera podrà oferir una
imatge atractiva sense desvirtuar el seu entorn natural i social.

16. La transformació i el creixement d’una ciutat hauran d’estar presidits per
l’harmonia entre les noves necessitats i la perpetuació de construccions i símbols que
constituïsquen clars referents del seu passat i de la seua existència. La planificació
urbana haurà de tenir en compte el gran impacte de l’entorn urbà en el desenvolupament
de tots els individus, en la integració de les seues aspiracions personals i socials i haurà
d’actuar contra la segregació de generacions, les quals tenen molt a aprendre unes
d’altres. L’ordenació de l’espai físic urbà haurà d’evidenciar el reconeixement de les
necessitats de joc i esplai i propiciar l’obertura cap a altres ciutats i cap a la naturalesa,
tenint en compte la interacció entre elles i la resta del territori.

17. La ciutat haurà de garantir la qualitat de vida a partir d’un medi ambient
saludable i d’un paisatge urbà en equilibri amb el seu medi natural.

18. La ciutat afavorirà la llibertat i la diversitat cultural. Acollirà tant les
iniciatives d’avantguarda com la cultura popular. Contribuirà a corregir les desigualtats
que sorgisquen en la promoció cultural produïdes per criteris exclusivament mercantils.

19. Tots els habitants de la ciutat tenen dret a reflexionar i a participar en la
construcció de programes educatius, i a disposar dels instruments necessaris per a poder



descobrir un projecte educatiu en l’estructura i el règim de la seua ciutat, en els valors
que aquesta fomente, en la qualitat de vida que oferisca, en les festes que organitze, en
les campanyes que prepare, en l’interès que manifeste respecte a ells i en la forma en
què els escolte.

20. Una ciutat educadora no segregarà les generacions. Els principis anteriors
són el punt de partida per a poder desenvolupar la potència educadora de la ciutat en tots
els seus habitants. Aquesta carta, per tant, haurà de ser ampliada amb els aspectes no
tractats en aquesta ocasió.

TERCER: Aprovar la quota anual que implica l’adhesió a aquesta Associació
Internacional, la qual ascendeix a un total de 300 dòlars.

QUART: Delegar en l’alcaldessa totes les actuacions que es deriven de l’adopció
del  present acord.

8 PROPOSTA REGLAMENT D’USOS LINGÜÍSTICS
Vista la proposta de Reglament d’Usos Lingüístics de l’Ajuntament de Sagunt

elevada per la Regidoria-delegada de Normalització Lingüística, en la qual s’han
introduït modificacions respecte de l’avantprojecte inicialment presentat en virtut de
l’informe emès per l’Oficialia Major, així com altres acceptant part de les propostes
formulades respecte d’això pel Grup Popular Municipal.

Considerant el que preveu l’article 49 de la Llei 7/85, de 2 d’abril, Reguladora
de les Bases de Règim Local, modificada per Llei 11/99, de 21 d’abril (LBRL), sobre
procediment per a l’aprovació de les ordenances municipals; així com el que estableix
l’article 70.2 de la LBRL sobre entrada en vigor d’aquestes.

El regidor delegat de Normalització Lingüística, Sr. CIVERA, manifesta: “Sra.
Alcaldessa, companys i companyes, senyors i senyores, bon dia. Presentem per a la seua
aprovació el Reglament d’Usos Lingüístics de l’Ajuntament de Sagunt, un Reglament
que portem ja algun temps intentant que arribe al Ple i que per diversos motius s’ha anat
ajornant. Com ens diu el preàmbul del Reglament que avui presentem, es tracta de dotar
la corporació de les normes bàsiques que ens permeten avançar en la garantia d’un dret
inalienable per a nosaltres, els valencians, poder viure amb la llengua històrica. El
Reglament proposa, després de vint-i-cinc anys d’aprovar la Constitució espanyola, vint
d’aprovar-se la Llei d’Ús i Normalització del Valencià, i després de sis anys d’haver
creat el Gabinet de Promoció del Valencià, no explicaré extensament el perquè d’aquest
retard, però, com deia, la situació en què ens trobem és lògicament la conseqüència
d’una història que sembla que algun dia s’acabarà. M’estic referint lògicament als cinc-
cents anys de jou i fletxes, de tres-cents anys d’uniformisme i dues dictadures durant el
segle XX. Amb la democràcia parlamentària es va encoratjar la bona fe i en l’article
tercer de la Constitució es va proclamar el castellà com a llengua oficial de l’Estat, dret
a parlar-lo i obligació d’entendre’l i com a oficials en les respectives comunitats les
seues llengües històriques, de fet, l’oficialitat de les llengües no castellanes s’ha
convertit en un dret a utilitzar-les i no una obligació. Açò ha tingut nefastes
conseqüències i concretament nefastes conseqüències en el valencià. Donem-nos
compte que el dret a utilitzar la llengua pròpia ningú pot negar-nos-ho en l’àmbit privat,
només faltaria això, però en l’àmbit públic, de fet, se’ns està negant cada dia i a cada
hora. Bé per l’ús aclaparador del castellà, bé per l’actitud adversa de persones i
institucions, bé per la insolència dels uns i els altres, bé per l’autocensura personal, a la
Comunitat Valenciana, País Valencià, Regne de València, i concretament a Sagunt,



sabem que és molt difícil viure en valencià, impossible en alguns àmbits. Això no
succeeix per casualitat, és el resultat d’aplicar estratègies aculturitzadores seculars i que
el present concreta en l’aflorament d’un tarannà que no és precisament democràtic, pel
que fa als valors, i inculte, molt inculte, pel que fa al patrimoni que ens han llegat els
nostres avantpassats. No ens cansarem de repetir que la llengua, totes les llengües, és el
patrimoni més valuós però també el més fràgil de la humanitat. El valencià és un
patrimoni atresorat pels saguntins des de fa més de set-cents cinquanta anys. Ningú és
innocent en l’ús de la llengua històrica, tots ens trobem a un costat o a un altre del front
d’aquesta guerra, o es lluita per salvar-la, perquè pervisca o es lluita per a ofegar-la, per
a acabar-la. En aquesta guerra les mitges tintes juguen precisament en el segon ban, en
aquest panorama els polítics som voluntàriament els responsables, nosaltres som els
responsables a nivell local d’aplicar polítiques efectives. Aquest equip de govern lluita
perquè es puga viure en valencià. Durant els últims sis anys a l’Ajuntament de Sagunt
s’han donat passos cap avant, és indubtable, es compta amb un mínim departament que
assessora sobre l’ús adequat de la llengua i desenvolupa programes d’ús i normalització
internament i externament a l’Ajuntament. També s’han pres alguns acords sobre
normes d’ús, la denominació dels departaments i la toponímia, però queda molt per fer
amb l’objectiu de normalitzar el valencià i sobretot cal fer efectius els acords i els
esforços realitzats i que realitzarem en el futur. Cal normalitzar el valencià en la
toponímia, en la retolació i en la senyalització, en el contacte oral de funcionaris amb la
ciutadania, hem de fer general la fórmula: bon dia, què desitja, que no és tan difícil i
seguidament emprar la llengua elegida per l’interlocutor. És necessari que tots els
departaments generen la documentació en valencià, tots, no sols una persona només,
que els impresos estiguen escrits almenys en valencià, que els programes informàtics no
eviten la generació de documentació en valencià, que l’ús de la xarxa siga almenys en
valencià i és necessari que els nostres funcionaris començant pels que tenen contacte
amb la gent tinguen competència en valencià. Açò, que és el més significatiu de la
proposta i pot ser el més cridaner, és el que fem sense escarafalls amb altres llengües
foranes, tots troben normal que als funcionaris de Turisme de la mateixa casa de
l’Ajuntament nostre, se’ls demane el domini oral i escrit de l’anglès, per què no tractar
així el valencià, que és la nostra llengua materna, la llengua històrica? En poques
paraules, el Reglament d’Usos Lingüístics pretén cohesionar la tasca administrativa
perquè un dia més o menys llunyà, l’Ajuntament de Sagunt possibilite viure en valencià
com no havia d’haver succeït mai el no poder viure en valencià. Per tot això us
demanem que voteu afirmativament el Reglament que es proposa i en aquest sentit he
de dir i donar les gràcies per descomptat als companys que han col·laborat en la
redacció final del Reglament, que he de dir que és un Reglament que hem intentat que
siga suau dins dels reglaments que hi ha al País, que evite fissures i he de dir també que
de l’oposició del Partit Popular he de donar les gràcies a dues persones, han posat tot el
seu interès perquè s’assumisquen les seues demandes i ells poder assumir també el
Reglament de tots, el Reglament que si vostès volen aprovarem a continuació. M’estic
referint als portaveus, als membres del Partit Popular, Juan Serrano i José Luís Martí,
que van formar part de la Comissió de Serveis Socials i que em van fer arribar les seues
propostes, van estudiar el Reglament i em van fer passar les seues propostes. Com dic,
us demane que voteu afirmativament el Reglament que es proposa però us demanem a
tots més encara, a vosaltres, que sou els representants de Sagunt en aquest hemicicle, us
demanem que utilitzeu el valencià en les vostres formes, en el vostre parlar, en les
vostres converses, perquè és l’única forma de voler-lo i fer que Sagunt siga una terra



acollidora i integradora. Si ho feu demostrareu a més el màxim respecte del patrimoni
lingüístic, i de broma em permetreu que us diga també que sereu un poquet, els que no
l’utilitzen, clar, sereu un poquet més competents, perquè ja sabeu que dues llengües
sempre és millor que una, moltes gràcies.”

El regidor del grup SP, Sr. GIL, assenyala: “La meua intervenció serà curta, i
dir-los ací al Ple que dins del grup optarem per la llibertat de vot en aquest assumpte, jo
no li ho vaig a votar a favor, me n’abstindré. Me n’abstindré perquè vostè no fa més que
posar pedres al camí perquè s’assumisca això amb la llibertat que ho podia assumir. He
llegit una Comissió de Govern en què vostè demana que totes les actes de tots els
organismes de l’Ajuntament siguen només en valencià i agafant el document que
l’acompanya, que el vaig llegir anit, li han trobat pèls en un muntó de coses a través de
les persones legals de l’Ajuntament per a corregir certs aspectes que portava la
normativa, que vostè ens porta avui ací. Jo contra el valencià no tinc res però em fa la
sensació que vostè sí que en té contra el castellà, i és que aqueixa és la meua llengua
vernacla, la meua, la de tota la vida, encara que en ma casa, ja ho he dit moltes vegades,
jo he tingut una mare valenciana i sempre s’ha manifestat en valencià amb la seua
família, és a dir, jo no tinc res contra el valencià però sí que crec que vostè en té contra
el castellà i sempre està posant per davant de totes les actuacions que es facen la
paraula, especialment en valencià i sobretot en valencià, fins una cosa tan senzilla com
és la retolació de carrers hem tingut fins problemes, que només és posar el nom en els
dos idiomes, vostè posa problemes en això. No he agafat un document que han elaborat
en cultura, no sé si per la qüestió de les actuacions de teatre o de coses que es faran tot
el document, menys a l’hora de pagar, està en valencià, i jo li he dit moltes vegades
faça-ho en els dos idiomes. Crec que és un tríptic, quatre pàgines que porta, tot està en
valencià, jo li dic faça’l també en castellà, que no passa res, si no el paga vostè, el paga
la casa. Volen posar tota la documentació que s’elabora en la Comissió en valencià, a
mi em sembla bé, però sempre també en castellà. Que un projecte tècnic el volen fer en
valencià, que el facen em sembla molt bé però facen-lo també en castellà. I els pose un
exemple, fa uns dies una família de Madrid s’ha traslladat per qüestió de treball ací, al
Port, i han hagut de buscar un col·legi per a un xiquet d’uns set, vuit o nou anys, no ho
sé, es perdia, clar, ve de Madrid, que si pot ser la línia en castellà, però no se n’ha
trobat, crec que l’han enviat al final als adventistes, no obstant en valencià hi havia cinc
o sis col·legis amb possibilitat de poder classes al Port, però en castellà no, estava tot
ocupat. Vol dir açò, que a mi em sembla malament que intente que el valencià es vaja
potenciant, però no ho facen en detriment del castellà, per tant no li ho vaig a votar en
contra però per descomptat me n’abstindré, res més.”

El regidor delegat de Normalització Lingüística, Sr. CIVERA, diu: “Sí, la veritat
és que no sé per a què parle perquè la veritat és que insistir-li a vostè contínuament en
les mateixes coses és com si estiguérem parlant amb la paret. Primer, no sap vostè el
sistema educatiu que hi ha en aquest país, ho he explicat ja diverses vegades.
Segurament, o segur que no saps el sistema educatiu que hi ha en aquest país, parles de
la línia com si ací una persona poguera ser només castellanoparlant o només
valencianoparlant, no saps el sistema educatiu que hi ha al país i, com que no ho saps,
no sé si tornar-te’l a explicar una altra vegada. El sistema educatiu d’aquest país és un
sistema bilingüe i això vol dir que totes la persones que estudien al País Valencià, siga
quina siga la línia, que no hi ha línia en valencià i línia en castellà com dius tu, siga



quina siga la línia, l’objectiu és que acaben dominant les dues llengües. I si jo entenc el
castellà i parle el castellà i sóc professor de castellà, no tinc cap menyspreu al castellà,
Sr. Marcelino Gil. El que passa és que vostè no es vol adonar, que aquesta llengua
nostra, el valencià, la nostra, de sa mare també, és una llengua des de fa molts segles i
ara fins i tot i vostè és un exemple viu, és una llengua maltractada, és una llengua que
estem destruint, estem ofegant-la, ho he dit abans en la meua exposició. No insistiré i,
mire, respecte als fullets tantes vegades com ho diga, per educació li ho contaré. Sempre
es publiquen, des de la Fundació, més documents en castellà que en valencià
lamentablement encara, perquè això canviarà, això canviarà a més en valencià
lògicament, però ha de saber vostè una cosa, ja li ho he dit algunes vegades, quan un
fullet té una textualitat programàtica, de programa, és una estupidesa, una favada, fer-lo
en bilingüe, ho entén?, perquè en definitiva posar dènou o divuit o dèsset, com que són
nombres, els nombres els llig vostè en castellà i el valencià els llig en valencià i dir
dimecres o dijous, o gener o febrer, això ho entenen, si no ho entenen és perquè es
necessita tenir mala voluntat, no que no se sàpiga sinó tenir mala voluntat. I després
resulta que la programació interna, si l’obra és en valencià és en valencià i si és en
castellà és en castellà, i fins i tot es fan moltes més obres en castellà que en valencià, i
ningú diu res, vostè m’ha sentit a mi queixar-me que es facen més obres en castellà que
en valencià?, per què diu que jo menyspree el castellà?, és vostè, són les seues idees no
jo, és vostè el que no vol acceptar el valencià en absolut, és el que vostè vol que la gent
del Port siga estrangera a València, és vostè el discriminador.”

El regidor del grup SP, Sr. GIL, exposa: “No et preocupes que no em vas a
convèncer, tens ganes de polèmica. En cap moment t’he posat jo ací ni a ningú el
valencià en contra voluntat. Jo el que t’estic dient és que us voleu oblidar de forma torta
que al Port per cada habitant que parla valencià hi ha dos-cents que parlen el castellà i
no és un catàleg el que has fet, que posa divendres o el dia tal de la setmana, no, és tota
la programació explicada de l’acte que es fa el que està en valencià i t’he tornat a
demanar: per què no la fas també en castellà? Però què és el que estic demanant, alguna
cosa rara?, però si no lligen els fullets, els tiren, no us n’adoneu, no t’he demanat ni mai
diré que no es facen en valencià, el que estic demanant és que us ho plantegeu també en
castellà, si no passa res, no sols el dia de la setmana o el dia del mes, és l’explicació que
porta, el tema del que es tractarà i està tot en valencià, però què us costa posar-lo també
en castellà?, però si estic parlant d’un exemple, i per què t’he dit que m’abstindré,
perquè estic llegint el document, has elaborat i en tot moment poses per damunt de totes
les qüestions que faces, serà en valencià, per damunt el valencià, i jo he dit, home, de
forma igualadora els dos idiomes, deixa’ls al mateix nivell, aqueix és el meu punt de
vista, t’agrade o no t’agrade, i et torne a repetir contra el valencià no tinc res però jo
seguisc creient que potser tu contra el castellà sí.”

El regidor delegat de Normalització Lingüística, Sr. CIVERA, indica: “El
Reglament s’ajusta estrictament a la Llei d’Ús i Normalització del Valencià i d’altra
banda la gent no és ximple, la gent és molt llesta, la gent té el dret a ser saguntina i
valenciana el mateix que en qualsevol part del món, quan un arriba a un lloc s’ha
d’integrar i ser d’on és i no fer polítiques per a veure de quina forma creem ací el
govern del món.”



Per tot això, de conformitat amb el dictamen de la Comissió Informativa
Permanent de Serveis Socials i Comunitaris, el Ple de l’Ajuntament, per 22 vots a favor
de PSOE, EU, BLOC, PP, SP i SCP i 1 abstenció del Sr. Gil, ACORDA:

PRIMER: Aprovar inicialment el Reglament d’Usos Lingüístics de l’Ajuntament
de Sagunt, que consta en l’expedient i es té ací per reproduït a tots els efectes.

SEGON: Obrir un termini d’informació pública i audiència als interessats de
trenta dies per a la presentació de reclamacions i suggeriments.

TERCER: En el cas que no es presente cap reclamació en el termini expressat en
l’apartat precedent, s’entendrà definitivament adoptat l’acord fins llavors provisional.

QUART: Després de l’aprovació definitiva, el reglament entrarà en vigor
després de la seua publicació íntegra en el Butlletí Oficial de la Província i una vegada
haja transcorregut el termini previst en l’article 65.2 de la LRBL.

En aquests moments el Sr. Serrano abandona momentàniament la sessió.

9 PROPOSICIÓ PATRONAT MUNICIPAL D’ESPORTS, APROVACIÓ
PROVISIONAL MODIFICACIÓ REGLAMENT D’ÚS DE LES
INSTAL·LACIONS ESPORTIVES MUNICIPALS

Sotmès a votació, de conformitat amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat es ratifica la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia.

En els últims anys s’han realitzat una sèrie de noves instal·lacions esportives i,
pel Patronat Municipal d’Esports, s’han modificat algunes de les activitats, que han de
ser regulades en el Reglament d’Ús de les Instal·lacions Esportives Municipals.

Per tal motiu es fa necessari introduir diverses modificacions en el vigent
Reglament d’Ús de les Instal·lacions Esportives Municipals, aprovat definitivament per
acord plenari de data 9 de juny del 2000, publicat íntegrament en el BOP núm. 159 de
data 6 de juliol del 2000.

Considerant el que preveu l’article 49 de la Llei 7/85, de 2 d’abril, Reguladora
de les Bases de Règim Local, modificada per Llei 11/99, de 21 d’abril (LBRL), sobre
procediment per a l’aprovació de les ordenances municipals; així com el que estableix
l’article 70.2 de la LBRL sobre entrada en vigor d’aquestes.

El Sr. Estal demana al secretari que llija la part expositiva.

El secretari general de l’Ajuntament, Sr. OLMOS, llegeix la part expositiva.

Obert el torn d’intervencions, el president del Patronat Municipal d’Esports, Sr.
ESTAL, manifesta: “Bé, el Patronat Municipal d’Esports, ha fet al llarg d’aquests anys
una nova sèrie d’instal·lacions esportives, ha modificat alguna de les activitats
esportives les quals lògicament han de ser regulades mitjançant el Reglament d’Ús de
les Instal·lacions Esportives Municipals, aqueix Reglament d’Ús de les Instal·lacions
Municipals es va aprovar, si recorden, en un Ple de 9 de juny de 2000 i es va publicar
íntegrament en el Butlletí Oficial de la Província amb data de 6 de juliol de 2002.
Llavors atenent a l’article 49 de la Llei 7/85 de 2 d’abril Reguladora de Bases del Règim
Local i modificada després per la Llei 11/99 de 21 d’abril i també, com no, l’article 70.2
d’aqueixa Llei, calia canviar lògicament, calia modificar aqueix Reglament i era un



compromís que jo vaig acceptar en el primer moment en què entre com a president del
Patronat i un compromís en una doble vessant, d’una banda el canviar per a adequar-lo a
aqueixes noves instal·lacions, a aqueixes noves activitats i d’altra banda el de començar
a aplicar-les en algun dels articles i fonamentalment tota una aplicació, però una
aplicació amb diàleg, amb tranquil·litat i sobretot sense pausa. És important per a aquest
Ple municipal, és important per a la ciutadania que aqueix Reglament d’Ús
d’Instal·lacions Esportives Municipals, a part d’adequar-lo a les noves instal·lacions que
tenim i a les noves, podríem dir característiques de la nostra ciutadania esportiva, que es
comence també a aplicar ja que això significaria començar a poc a poc a fer un esport
millor i de major qualitat, moltes gràcies.”

El portaveu del grup PP, Sr. BORRÁS, assenyala: “Bon dia novament, crec, Sr.
Estal, novament i sense haver de, per això, que puga entendre que és una felicitació sí
que per primera vegada s’està entenent el que sempre he repetit moltes vegades. Entenc
que al seu dia quan el Ple de l’Ajuntament va creure convenient tenir òrgans
descentralitzats anomenats i anomenant consells d’administració, la diferència entre la
Llei de Bases de Règim Local i el ROF, i parla perfectament de la proporcionalitat, les
empreses encara que siguen públiques, els consells d’administració, els patronats i les
fundacions es regeixen pel ROF i la responsabilitat és la mateixa, la de qualsevol
conseller siga de l’equip de govern siga de l’oposició, això ho he vingut transmetent
especialment des de la pròpia empresa municipal ací se’ns ha deixat a nosaltres
clarament en minoria i no s’ha respectat la proporcionalitat, però en fi. Ací en el
Patronat d’Esports s’ha buscat en aquest assumpte consens, s’ha buscat la participació
de tots els grups polítics i, per tant, entenem que no tenim arguments per a poder-nos
oposar. Entenem clarament que ja que se’ns han admès les esmenes, que ja que hem
participat amb els altres grups polítics en la redacció d’un reglament que permeta que
siga utilitzat per tots amb unes regles de joc, li l’anem a aprovar, però he de transmetre
una preocupació perquè estem observant no sols en aquest segon semestre però
especialment en aquest segon semestre de l’any, final de l’exercici 2003, que des dels
patronats i fundacions s’està aconseguint unes cotes de dotar pressupostàriament a
aquests organismes que pot desbordar, i ho advertisc, solc equivocar-me rares vegades,
que pot produir un forat molt gran a l’Ajuntament. El control d’aquests organismes és
fonamental, en el cas del Patronat d’Esports la missió del consell d’administració, la
seua competència és mantenir les instal·lacions esportives en perfecte ús i les inversions
corresponen a l’Ajuntament, al Ple d’aquesta corporació, l’Ajuntament ha donat un clar
exemple de dotar d’inversions al Patronat Municipal d’Esports però el Patronat
Municipal d’Esports ha d’anteposar en les seues preferències, el consell d’administració
pel seu lloc, que ha de mantenir aquestes instal·lacions ja que normalment per al
manteniment de les instal·lacions no vénen ajudes oficials, és molt difícil poder-les
justificar. Després parlarem en el punt 12 d’aquest assumpte del canvi que hi ha en el
Pic, per tant, jo l’invite que seguisca les seues actuacions presidint el Patronat de la
forma que ho està fent, aconseguirà la col·laboració de tots els membres del Consell
però tinc en compte que atès que és el Patronat que major pressupost té dels ens
descentralitzats, a banda de l’empresa municipal, que tinguem molta cura que es puguen
produir els dèficits. Alguns vam haver de menjar-nos aqueix marró, no va ser molt
agradable durant any i mig tindre la presidència del Patronat Municipal d’Esports per a
corregir aqueix desequilibri financer i espere que a vostè i al consell d’administració
actual no se li escape, moltes gràcies.”



El regidor del grup SP, Sr. GOIG, diu: “Molt bon dia a tots i a totes, nosaltres
simplement volíem agrair en aquest punt la bona predisposició per part de Ximo Estal a
l’hora d’exercir les polítiques de l’equip de govern en el Patronat. Hi ha moltes
proposicions que ha presentat el grup Segregació del Port a través del seu representant
que han sigut admeses, concretament en aquest punt i volíem remarcar-ho i, bo, una de
freda i una de calenta. El que sí que ens sembla incorrecte és que el punt 10, que es
tractarà a continuació, en el punt 10 no intervindré per això em permet parlar ara,
perquè no haja passat pel Patronat Municipal d’Esports i nosaltres hàgem de venir ací
amb una falta d’informació que espere que no es torne a repetir, moltes gràcies.”

El president del Patronat Municipal d’Esports, Sr. ESTAL, exposa: “En primer
lloc agrair les paraules tant d’un partit com d’un altre. Ho vaig dir en les meues
primeres intervencions i ho estic dient moltes vegades en la junta del Patronat, la idea
meua com a president del Patronat és que totes les coses isquen en consens, en primer
lloc perquè pense que l’esport no és polític, es poden fer polítiques esportives però
l’esport per si, no, és el que jo entenc i per consegüent intentarem sempre seguir en
aqueixa línia, que les coses isquen en consens perquè així qui eixirà beneficiat en aquest
cas és la ciutadania, que és la que en realitat ens està exigint a nosaltres com els seus
representants, les coses. Això el primer, el segon: jo també tinc una preocupació, la
preocupació sí que és el pla de viabilitat del mateix Patronat i en base a això durant
aquests primers sis mesos i durant tot l’any 2004 i durant tota la legislatura intentaré que
aqueix cost vaja cada vegada descendint. Així no eixirà, i em puc comprometre, no
eixirà en aquests moments del Patronat, després de tot el diàleg que es faça en les juntes
i tal, cap programa aprovat pel Patronat que no tinga darrere d’ell un programa de
viabilitat, és a dir, que porte la viabilitat d’aqueix programa perquè això serà
importantíssim que sapiguem clarament, no sols el que ens costa sinó el que recaptarem,
això d’una banda. D’altra banda dir amb respecte al cost de les instal·lacions, també és
molt important que estem fent un estudi i un estudi molt minuciós per a posar en
algunes d’ella energia alternativa, el que farà que aqueix cost de manteniment
d’aqueixes instal·lacions es reduïsca gairebé en un 70% la qual cosa sempre és
importantíssim i tal. Està clar que les inversions hauran de venir per part de
l’Ajuntament. I un altre punt important també és la vigilància de totes les instal·lacions
però no la vigilància a nivell de posar guàrdies jurats i tal sinó la vigilància en el que
ocorre en aqueixes instal·lacions i llavors hem pogut descobrir en algunes d’elles
algunes deficiències que s’estan arreglant ara que hi ha garantia perquè així després no
siga un cost moltíssim major i aqueixa vigilància i aqueixes instal·lacions que estem
corregint provocarà clarament que en algunes d’elles tinguen fins i tot fins a un 20%
menys en el seu cost de manteniment, diguem-li Piscina d’Almudàfer, ara lògicament i
vull comentar-los, també ha eixit un xicotet defecte al parquet al Pavelló Nord del
Palància que, automàticament, ahir quan ens vam adonar d’aqueix desperfecte vam
cridar a Madrid i van venir perquè se’ls va dir que vingueren urgentment i van venir a
última hora del matí i ja està l’empresa per a poder dedicar-se a arreglar això ara que
està amb la garantia. I finalment dir-los, o dir a tots, que en això de la reducció del
dèficit, en això estem i jo recorde que aquests sis primers mesos s’ha reduït el dèficit
que tenia el Patronat en quatre milions de pessetes, moltes gràcies.”

Durant el debat, la Sra. Campayo abandona momentàniament la sessió.



Per tot això, de conformitat amb la proposta de la Junta Rectora del Patronat
Municipal d’Esports, el Ple de l’Ajuntament, per 21 vots a favor de PSOE, EU, BLOC,
PP, SP i SCP i 1 abstenció de la Sra. Campayo (per aplicació de l’art. 100.1),
ACORDA:

PRIMER: Aprovar provisionalment la modificació del Reglament d’Ús de les
Instal·lacions Esportives Municipals, segons en els següent termes:

1.- Afegir a l’article 10 el següent subapartat:
“d) Les ofertes de les activitats.”
2.- Afegir a l’article 17 el següent paràgraf:
“Depenent de la disposició d’horaris i instal·lacions s’intentarà compensar els

perjudicis ocasionats”.
3.- Afegir a l’article 21 la següent redacció:
“L’entitat organitzadora haurà de subscriure document comprometent-se a fer-

se càrrec dels anys que puga ocasionar a les instal·lacions esportives municipals.”
4.- En el capítol VI, article 23, el segon paràgraf començarà: “En dates

destacades...” i en el mateix paràgraf on diu: ...amb una antelació mínima de 15 dies,
passar a dir “amb una antelació mínima de 30 dies”.

5.- En l’article 26 en Pavellons Coberts s’afegirà:
“Són pavellons coberts les següents instal·lacions: Pavelló José Manuel Veral

Sanfelip, Pavelló Poliesportiu Municipal, Pavelló Casa de la Joventut, Pavelló Nord
del Palància i Gimnàs del Poliesportiu.”

Pel que fa a reserves quedarà de la següent manera:
“amb una setmana d’antelació a l’oficina del Patronat Municipal d’Esports,

podent-se realitzar per telèfon.
6.- En l’article 26, Pista de Tennis, Frontenis, Esquaix, es modifica el primer

paràgraf, que quedarà de la següent manera:
“Amb dos dies d’antelació a l’Oficina del Patronat Municipal d’Esports o a la

Consergeria, durant tot el temps d’obertura d’aquesta, personant-se a la instal·lació i
previ pagament de la taxa corresponent, únicament els usuaris amb bo de temporada
podran reservar per telèfon”.

7.- En l’article 26 s’afegirà:
CAMPS DE FUTBOL:
Els camps de futbol municipals es podran reservar amb una setmana d’antelació

a les oficines del patronat Municipal d’Esports, previ pagament de la taxa
corresponent.

També es podrà reservar amb menys temps, fins i tot el mateix dia, sempre que
estiga lliure la instal·lació que se sol·licita.
Camp de futbol de gespa artificial.

A més de les normes de caràcter general s’hauran de complir les següents:
a) Es podrà jugar amb sabatilles, bótes amb talons de goma, i amb multitalons,

no es podrà jugar amb talons d’alumini.
b) La duració màxima de lloguer serà d’una hora.
c) Serà obligatori realitzar el pagament de la taxa, una vegada realitzada la

reserva de la instal·lació.
d) Es podrà llogar amb una setmana d’antelació a les oficines del Poliesportiu

Municipal.



8.- En l’article 28, en l’últim paràgraf s’afegirà: “Si no s’arribara a un acord el
Patronat Municipal d’Esports prendrà la decisió final”.

9.- En l’article 29 pel que fa a la sol·licitud per a esdeveniments de caràcter
puntual i el referent a centres docents, passarà de 15 dies a 30 dies.

10.- En l’article 33 pel que fa a petició per a actes especials, passarà de tres
setmanes a 30 dies.

11.- En l’apartat C, article 35 i pel que fa a la no utilització de les hores
reservades, passarà de dues setmanes a tres dies.

12.- Es modifica la primera línia del vigent article 26 que començarà de la
següent manera: “Els usuaris individuals o col·lectius (clubs) tornaran...”.

13.- L’article 39 quedarà de la següent manera:
“Per a fer entrega de material o de les claus de les sales tancades als usuaris, es

farà entrega del carnet d’abonat, o en condicions especials d’un altre document”.
14.- En el capítol IX NORMES ESPECIFIQUES, en el seu apartat A. Piscines,

dins de les normes en el seu apartat a) cal afegir la Piscina Almudàfer amb un
aforament de 104 persones.

15.- En l’apartat D. Pavellons i Gimnasos, article 48, el punt d) desapareix, per
la qual cosa el punt e) passarà a ser el d).

16.- En l’apartat E. Pistes de Tennis i Frontons, l’article 49 quedarà:
“A més de les normes de caràcter general que s’estableixen en aquest reglament

a les pistes de tennis i frontennis per a partits individuals i dobles només es podrà
reservar la pista una hora”.

En el mateix apartat, l’article 50 quedarà:
“Si una vegada acabada l’hora de joc, no estiguera reservada la pista per altres

usuaris, es podrà efectuar en aqueix moment una nova reserva i continuar jugant.
17.- En el capítol X, el títol quedarà: “NORMES PER A LES ACTIVITATS

ORGANITZADES PEL PMD”.
18.- En l’apartat A: Normes Comunes, en l’article 51 es modifica el següent:
En el primer paràgraf es modifica en el període dels cursets, on diu “els quals

són trimestrals”, per “la inscripció dels quals és trimestral” i en el mateix paràgraf que
acaba dient “...seran mensuals”, passarà a dir“...variaran segons la programació”.

A més s’afegirà:
“El nombre mínim d’alumnes perquè es pose en funcionament un curs serà del

40% de les places oferides. Deixant la decisió final a càrrec del responsable d’àrea
corresponent en funció d’altres variables com: oferta del mateix servei en un altre
horari o instal·lació, poblacions especials, especial interès de l’activitat, etc.”

19.- En l’apartat B: Activitats Esportiu – Recreatives, es modificaran i afegiran
les següents activitats:

ACTIVITAT: MAJORS (3a EDAT)
OBJECTIU: Activitat física suau adaptada a les persones majors. La relaxació,

el control postural i els esports adaptats són algunes de les propostes que es realitzen.
NÚM. USUARIS / MONITOR: 25 usuaris
PERIODICITAT: D’octubre a juliol.
La resta de paràmetres quedarà tal com estava anteriorment.
ACTIVITAT: ACTIVITAT FÍSIC RECREATIVA PER A ADULTS
OBJECTIU: Activitat física diversa, d’intensitat moderada orientada a la salut

que engloba des de les últimes tendències fitnes, fins a jocs modificats, streching, etc.



NÚM. USUARIS / MONITOR: 25 usuaris, excepte en els que realitzen en el
tatami el nombre màxim d’alumnes del qual no podrà excedir de 20 per grup.

PERIODICITAT: D’octubre a juny.
La resta de paràmetres quedarà tal com estava anteriorment.
ACTIVITAT: ENTRENAMENT PERSONALITZAT
OBJECTIU: Plans d’entrenament individualitzat per a preparació d’oposicions,

per a atletes d’alt nivell, participacions en carreres populars, etc.
La resta de paràmetres quedarà tal com estava anteriorment.
ACTIVITAT: MUSCULACIÓ
OBJECTIU: Modela i desenvolupa el teu cos, mitjançant entrenament

individualitzat amb tot tipus d’aparells de musculació.
La resta de paràmetres quedarà tal com estava anteriorment.
Desapareixen les activitats d’Atletisme i Gimnàstica Rítmica, a causa de la

implantació de les Escoles d’Iniciació Esportiva, i es creen les següents:
ACTIVITAT: BODY SCULPT
OBJECTIU: Diverteix-te i gaudeix combinant treball aeròbic amb exercicis de

tonificació.
EDAT: entre 18 i 60 anys.
NOMBRE D’USUARIS / MONITOR: 25 usuaris, excepte en els que realitzen en

el tatami el nombre màxim d’alumnes del qual no podrà excedir de 20.
PERIODICITAT: D’octubre a juny
OBSERVACIONS: En el tatami hauran de respectar-se les normes d’ús

d’aquesta instal·lació citats en el vapítol IX. Apartat 6.
ACTIVITAT: ESCOLES D’INICIACIÓ ESPORTIVA
OBJECTIU: Potenciar totes les modalitats esportives que es practiquen a la

nostra ciutat, intentant inculcar en els participants de tots els esports una sèrie de
valors com són l’educació, el respecte, el treball en equip, etc.

EDAT: Entre 6 i 16 anys.
PERIODICITAT: d’octubre a juny
NÚM. ALUMNES / MONITOR: 12 alumnes
20.- L’apartat C: Activitats Aquàtiques, se substitueix el quadre i queda de la

següent manera.
ACTIVITAT: BEBÉS
OBJECTIU: Utilitzar el medi aquàtic per a proposar activitats formatives.
EDAT: Entre 6 i 36 mesos.
PERIODICITAT: d’octubre a juny
NOMBRE ALUMNES / MONITOR: 6 - 7 alumnes
ESPAI: ½ ppp
ACTIVITAT: BENJAMINS
OBJECTIU: Desenvolupar continguts bàsics del medi aquàtic adaptats a la

seua edat.
EDAT: Entre 3 – 4 anys.
PERIODICITAT: d’octubre a juny
NÚM. ALUMNES / MONITOR: 8 alumnes
ESPAI: ½ ppp
ACTIVITAT: FAMILIARITZACIÓ
OBJECTIU: Familiaritzar el xiquet de forma educativa i lúdica amb l’aigua.
EDAT: Entre 4 – 6 anys.



PERIODICITAT: d’octubre a juny
NÚM. ALUMNES / MONITOR: 10 alumnes
ESPAI: ½ ppp
ACTIVITAT: INICIACIÓ, INICIACIÓ ALT
OBJECTIU: Aprendre les tècniques bàsiques de supervivència a l’aigua.
EDAT: Entre 4 – 14 anys.
PERIODICITAT: d’octubre a juny
NÚM. ALUMNES / MONITOR: 15 alumnes
ESPAI: 1 carrer  pp
ACTIVITAT: INTERMEDI, INTERMEDI BAIX
OBJECTIU: Consolidar els aprenentatges anteriors i conèixer l’estil crol i

espatlla.
EDAT: Entre 4 – 14 anys.
PERIODICITAT: d’octubre a juny
NÚM. ALUMNES / MONITOR: 16 alumnes
ESPAI: 2 carrers  pp
ACTIVITAT: INTERMEDI ALT, PERFECCIONAMENT
OBJECTIU: Perfeccionar els estils de natació.
EDAT: Entre 4 – 14 anys.
PERIODICITAT: d’octubre a juny
NÚM. ALUMNES / MONITOR: 16 - 18 alumnes
ESPAI: 2 carrers pp
ACTIVITAT: TERAPÈUTICA
OBJECTIU: Millorar la qualitat de vida dels xiquets amb problemes a la

columna vertebral.
EDAT: Entre 6 – 16 anys.
PERIODICITAT: d’octubre a juny
NÚM. ALUMNES / MONITOR: 10 alumnes
ESPAI: 2 carrers pp
ACTIVITAT: CURSOS D’ADULTS
OBJECTIU: Iniciar i perfeccionar en les tècniques dels estils bàsics de natació.
EDAT: Entre 16 – 50 anys
PERIODICITAT: d’octubre a juny
NÚM. ALUMNES / MONITOR: 15 alumnes
ESPAI: 2 carrers pp
ACTIVITAT: MATRONATACIÓ
OBJECTIU: Preparar i condicionar l’organisme per al moment del part.
EDAT: Embarassades.
PERIODICITAT: d’octubre a juny
NÚM. ALUMNES / MONITOR: 10 alumnes
ESPAI: 2 carrers pp
ACTIVITAT: AQUAERÒBIC
OBJECTIU: Millorar la condició física amb tasques relacionades amb el ritme.
EDAT:
PERIODICITAT: d’octubre a juny
NÚM. ALUMNES / MONITOR: 12 alumnes
ESPAI: 2 carrers pp
ACTIVITAT: AQUASALUS



OBJECTIU: Desenvolupar continguts de l’activitat física relacionats amb la
salut en el mig aquàtic

EDAT: Entre 50 – 60 anys.
PERIODICITAT: d’octubre a juny
NÚM. ALUMNES / MONITOR: 15 alumnes
ESPAI: 2 carrers piscina profunda
ACTIVITAT: 3a EDAT
OBJECTIU: Introduir i desenvolupar continguts relacionats amb la natació

adaptats a la seua edat
EDAT: + 65 anys
PERIODICITAT: d’octubre a juny
NOMBRE ALUMNES / MONITOR: 10 - 12 alumnes
ESPAI: 2 carrers pp
SEGON:  Obrir un termini d’informació pública i audiència als interessats de

trenta dies per a la presentació de reclamacions i suggeriments.
TERCER: En el cas que no es presente cap reclamació en el termini expressat en

l’apartat precedent, s’entendrà definitivament adoptat l’acord fins llavors provisional.
QUART: Adoptat definitivament l’acord, la modificació del reglament entrarà

en vigor després de la seua publicació íntegra en el Butlletí Oficial de la Província i una
vegada haja transcorregut el termini previst en l’article 65.2 de la LRBL.

En aquests moments es reintegren a la sessió el Sr. Serrano i la Sra. Campayo.

10 PROPOSICIÓ CANVI DENOMINACIÓ PROJECTE PLA
INSTAL·LACIONS ESPORTIVES 2001-2005, PISCINA COBERTA
ALMUDÀFER PER PISCINA COBERTA POLIESPORTIU

Sotmès a votació, de conformitat amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat es ratifica la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia.

L’Ajuntament de Sagunt segons acord plenari en sessió extraordinària celebrada
el dia 31 d’octubre de 2001 va sol·licitar la inclusió d’aquest Ajuntament en el Pla
d’Instal·lacions Esportives, anys 2001 – 2005, entre la Conselleria de Cultura, Educació
i Ciència de la Generalitat Valenciana i les Diputacions Provincials d’Alacant, Castelló i
València.
 Es van relacionar tres projectes d’obres per rigorós ordre de prelació, entenent-se
que en cas de no admetre’s la primera, s’acceptarà la segona, i en cas negatiu la tercera:

1.- Piscina Coberta Almudàfer.
2.- Pavelló Nord del Palància.
3.- Piscina Coberta Poliesportiu Municipal.
Per part de l’Excma. Diputació Provincial de València se’ns comunica que la

Comissió Mixta en sessió celebrada el dia 13 de maig de 2003 per a determinar la
realització de les obres a incloure en l’Addenda del Pla d’Instal·lacions Esportives 2001
– 2007, va decidir subvencionar el Projecte d’obra “Piscina Coberta Almudáfer”

Han sorgit problemes greus en la coberta de la Piscina del Poliesportiu
Municipal que han portat al seu tancament, fent cas als informes emesos per l’arquitecta
municipal Sra. Olalla Vayá que recomanava el tancament al públic de la piscina fins que



s’esmenen les deficiències i a l’acord adoptat per la Junta Rectora del Patronat
Municipal d’Esports en sessió ordinària celebrada el dia 15 de setembre de 2003.

Veient la possibilitat de fer un canvi de projecte dins del Pla d’Instal·lacions
Esportives 2001 – 2007 i que la subvenció aprovada siga per a la Piscina Coberta del
Poliesportiu Municipal en comptes de per a la Piscina Coberta Almudàfer, i havent fet
les gestions oportunes a la Conselleria de Cultura, Educació i Ciència i sent possible
aquest canvi.

El president del Patronat Municipal d’Esports, Sr. ESTAL, indica: “Bon dia
novament, jo abans de començar aquest tema sí que volguera comentar el perquè no
s’ha portat a la junta del Patronat, perquè fins ara tots els temes i continuaré portant-los,
tots els temes abans de passar al Ple jo vull que passen pel Patronat, perquè és una
dinàmica que ja es va seguir en el seu moment que pense que és una dinàmica molt
honesta, molt lleial i que pense que és per on s’ha de passar. Però açò hauran de
disculpar-me les persones que estan en el Patronat el perquè s’ha hagut de portar ací
directament, açò va ser un acord plenari i qui ha de reformar-lo és l’acord plenari i a
l’hora de comunicar-lo al Ple, no ha pogut ser perquè el Ple de la junta del Patronat va
ser el dia 15 i açò s’ha hagut de fer posterior perquè ha vingut determinat així i ara
explicaré el perquè. Mireu l’any, si m’equivoque el Sr. Silvestre Borrás m’ho podrà
aclarir més perquè llavors jo no estava, en un acord plenari en sessió extraordinària
celebrat el 31 d’octubre de 2001, va sol·licitar la inclusió d’aquest Ajuntament en el Pla
d’Instal·lacions Esportives en els anys 2001-2005, davant de la Conselleria de Cultura,
Educació i Ciència de la Generalitat Valenciana i les Diputacions Provincials d’Alacant,
Castelló i València. En aqueixa petició, que sí que va passar pel Patronat, pel que es
veu, es van relacionar tres projectes d’obres per rigorós ordre de prelació, entenent-se
que en cas de no admetre’s la primera s’acceptaria la segona i en cas negatiu la tercera.
Aqueixa relació era Piscina coberta d’Almudàfer, Pavelló Nord del Palància i Piscina
Coberta del Poliesportiu Municipal, en aqueix ordre. Per part de l’Excel·lentíssima
Diputació Provincial de València se’ns comunica que la Comissió Mixta en sessió
celebrada el dia 13 de maig de 2003 per a determinar la realització d’aquestes obres a
incloure en l’addenda del pla d’instal·lacions esportives 2001-2007, abans era 2005 però
es va fer una addenda de dos anys més, es va decidir subvencionar el projecte d’obra
Piscina Coberta d’Almudàfer, estem parlant del 13 de maig de 2003, resultant que han
sorgit problemes greus en la coberta de la piscina del Poliesportiu Municipal que han
portat al seu tancament fent cas als informes emesos per l’arquitecta municipal, Sra.
Olaya Vayá, que recomanava el tancament públic de la piscina. Aqueixos informes sí
que es van presentar en la junta del Patronat, es va donar a tots els partits polítics, a tots
els assessors, persones que estan el Patronat. En sessió ordinària celebrada el dia 15 de
setembre de 2003, veient la possibilitat de fer un canvi de projecte dins del pla
d’instal·lacions esportives 2001-2007 i ací volguera aturar-me un poquet abans de
seguir, és a dir, aqueixa possibilitat consisteix que ja estava la Piscina d’Almudàfer
acabada, ja estava el Pavelló Nord del Palància acabat, i veiem la possibilitat que
aqueixa subvenció es poguera mantenir si fèiem un canvi, immediatament, davant de
saber si aqueixa possibilitat existia ens en vam anar a la Conselleria d’Educació, als
tècnics d’allí, és a dir, l’arquitecte, etc., per a veure si aqueixa possibilitat podia existir,
a Diputació i les tres persones ens van dir sí que hi ha possibilitat sempre que seguiu
aquest procés. Tot això se celebra des del 15, a partir del dia 15 d’aquest mes, per la
qual cosa no es va poder portar en aqueixos moments al Ple, llavors, veient que és per



part de tots aquests tècnics estava això i en l’última entrevista que també estava fins i tot
la Sra. Alcaldessa ens va vindre a acompanyar amb el secretari autonòmic de l’esport,
ací se’ns va dir que si els tècnics donaven el seu vistiplau adequat. Aqueix mateix dia
fins i tot no havíem eixit nosaltres per la porta, ens crida el cap tècnic dient: si ens
porteu ràpidament i urgentment els plànols automàticament nosaltres podem donar el
vistiplau que aqueixa subvenció que ja s’ha concedit es puga anar a aqueixa tercera
instal·lació. Immediatament nosaltres li vam dir que cal fer-lo, què es necessita per a
això?, quan vam entregar els papers ens diuen, eh, atenció, que és un canvi del Ple
municipal i ha de portar-se al Ple, per això que es porte abans al Ple que a la junta del
Patronat, d’acord?. I simplement jo demanaria que novament igual com s’ha aprovat per
unanimitat els altres dos temes, que és importantíssim per a la ciutadania, ací també és
importantíssim per a la ciutadania fonamentalment perquè la piscina és necessària i tots
sabem l’important que és, moltes gràcies.”

El portaveu del grup PP, Sr. BORRÁS, manifesta: “Bon dia novament, estem
mal situats, simplement per la situació de les càmeres. Bé, té una explicació, la primera
cosa que ha dit vostè de 13 de maig de 2003, perquè se’ns inclou en l’addenda del pla
d’instal·lacions esportives de 2001-2007. El pla d’instal·lacions esportives es va
adjudicar en el 2002, no ens van incloure a nosaltres i com sol ocórrer en els plans,
convenis de la Generalitat Valenciana i Diputació, sol haver-hi, es valoren les propostes
econòmiques dels ajuntaments i va haver-hi un sobrant de diners, vam insistir perquè
se’ns incloguera i a més per aqueix ordre de prelació i en aquest sentit vostès sol·liciten
aqueix canvi que vaja destinat a la coberta del Poliesportiu Municipal que en aquests
moments jo entenc que això és manteniment i que d’acord que han rebut vostès la
contestació després de les gestions realitzades en aquest mes de desembre, d’acord en
incloure’s i sol·licitar això però no estic d’acord en el procediment ja que vostès el
projecte de modificació de la piscina van començar a redactar-lo i a conèixer-lo, no el
projecte l’esborrany del projecte, perquè el que vam encarregar en l’equip de govern
anterior, competència de l’Ajuntament va ser un esborrany a la SAG de la modificació
ja que la coberta calia substituir-la i hi havia serioses discrepàncies al vas de la piscina,
si s’ajustava avui en dia als reglaments i les normes, per tant, en el Patronat el que
lamentem, els consellers, és que en aquell esborrany que vostè ens va ensenyar no ens
haguérem posat d’acord ja a definir clarament açò perquè ara si açò l’accepta València
haurà que presentar un projecte, molt entenem que no ens va..., que ni tan sols anem a
poder-lo veure en el Patronat d’Esport els consellers, per la qual cosa ni tan sols podrem
opinar, per tant en aquests moments nosaltres amb totes les reserves, en aquest punt no
direm que no, per descomptat que a la piscina del Poliesportiu Municipal, cal
solucionar-la perquè hi ha una enorme demanda de les piscines municipals per part dels
ciutadans tant joves com majors i, per tant, volem que aqueixa reforma es faça però pel
procediment seguit, en aquest sentit ens anem a abstenir nosaltres.”

El president del Patronat Municipal d’Esports, Sr. ESTAL, assenyala: “Bé, jo
sent que s’abstinguen i no perquè vagen sempre amb unanimitat els projectes que jo
pense, és a dir, pense que està clar que no tots ha de tenir la unanimitat però en aquest
punt sí que pensava que tindríem novament la unanimitat perquè a part de ser un interès
principal o primordial per part de tota la ciutadania també hi havia una cosa
importantísima i és que jo he de discrepar una cosa respecte a les paraules que ha dit el
Sr. Borrás, és a dir, vegem, tots els projectes, tots els esbossos han passat per la junta



del Patronat, no s’ha presentat en Conselleria cap esbós de nova piscina, s’ha presentat
un esbós també perquè la Conselleria vaja dient, perquè el que ens van demanar va ser:
entregue’ns encara que siga un esbós perquè nosaltres puguem donar el vistiplau i a
partir d’ací vostès elaboren el projecte. Però he de dir també que en el meu poder
consta, com consta també en el poder de la junta del Patronat quan vulguen veure’l, en
aqueix sentit, no un esbós sinó un projecte que se li va enviar a la SAG de l’any 2001 o
una cosa així, firmat pel Sr. Nebot, i a més firmat en aquest cas per vostè, Sr. Silvestre
Borrás, demanant-li’l, i és tot un projecte no d’adequació sinó de nova piscina al
Poliesportiu Municipal, i el tinc amb plànols i de tot, i el vaig portar un dia a la junta del
Patronat i el vam veure, potser seria el dia que vostè estava, em sembla, en un congrés
però es va ensenyar, es va donar a tota la gent i ací en aqueixa junta del Patronat es va
decidir anar a altres piscines per a veure altres esbossos perquè ens semblava
pressupostàriament molt alt, etc., etc., no obstant això després ha aparegut damunt de la
nostra taula aqueix compromís i torne a repetir que és un compromís entre cometes
firmat en aquest cas per vostè, quan estava com a alcalde, d’aqueixa implicació en
aqueix esbós, projecte o com vostè vulga determinar. Llavors el que nosaltres hem fet
és, a la Conselleria presentar-li un esbós en base a aqueix projecte que hi havia que
vostè havia demanat a la SAG En el moment que la Conselleria ens done el seu
vistiplau, que torne a repetir que fins ara, i no hi ha cap opinió en contra, ens dirà que sí,
llavors actuarem i es presentarà i ací estan fent el projecte, l’esbós definitiu, per a
presentar-se’l a la junta i en el moment que la junta el tinga, direm: aquest és el projecte
definitiu i ens n’anirem a la Conselleria perquè el tinga ja, per tant ací està el projecte de
la piscina, moltes gràcies.”

Per tot això, de conformitat amb la proposta del president del Patronat Municipal
d’Esports, el Ple de l’Ajuntament, per 16 vots a favor de PSOE, EU, BLOC, SP i SCP i
7 abstencions de PP, ACORDA:

El canvi de denominació de Projecte de “Piscina Coberta Almudàfer” per
“Piscina Coberta Poliesportiu”.

En aquests moments, la Sra. Vilalta abandona momentàniament la sessió.

11 APROVACIÓ ORDRE D’EXECUCIÓ RETIRADA DE VEHICLES I EL
SEU TRASLLAT AL DIPÒSIT MUNICIPAL PER LA SOCIETAT ANÒNIMA
DE GESTIÓ. EXP. 43/03

En relació amb l’acord de la Comissió de Govern, que en sessió celebrada el dia
vuit de novembre de dos mil va acordar adjudicar a Joaquín Fernández Benito (DNI
44.794.312-H), el contracte de serveis de “Retirada de Vehicles amb Grua”, pels preus
que a continuació es detallen, Impostos IVA inclòs:

Enganxall i desenganxament Prestació o inici del servei
   9’02€    18’03€
 21’04€    42’07€
 45’08€    90’15€
 75’13€  150’25€
150’25€  300’51€

El citat òrgan en sessió celebrada el vint-i-dos d’octubre de dos mil tres, va
acordar no prorrogar el contracte de referència.



La Societat Anònima de Gestió ha presentat oferta per als treballs de retirada de
vehicles i el seu trasllat al dipòsit municipal, per un import inferior al 5 per cent sobre
els preus assenyalats.

L’art. 7 del TR LCAP estableix el règim jurídic dels contractes administratius,
establint que els contractes administratius es regiran quant a la seua preparació,
adjudicació, efectes i extinció per la present Llei.

S’ha presentat informe pel Departament de Trànsit en què informa
favorablement els preus oferits per la Societat Anònima de Gestió.

Considerant així mateix que el citat Departament també ha informat que no es
requereix la contractació dels serveis de recollida de grua corresponent a les classes D i
E, vehicles superior a 3.001 i 10.001 Kg, respectivament, en no prestar-se aqueix servei.
No obstant la SAG, recorrent a mitjans aliens, ha fixat l’import per als dits serveis en
180’03€ i 360’61€, respectivament.

L’art. 199 del citat text legal autoritza la prestació dels serveis per la mateixa
administració amb la col·laboració, si és procedent d’empreses.

La gestió directa per la mateixa administració a través de la seua empresa
pública resulta més avantatjosa per als interessos municipals.

Obert el torn d’intervencions, el regidor del grup PSOE, Sr. MUÑOZ, indica:
“Bon dia, el passat mes d’octubre la Comissió de Govern d’aquest Ajuntament va
acordar no prorrogar el contracte que per a la retirada de vehicles, finalitzava
precisament demà 31 de desembre, i va acordar també fer-se càrrec directament de la
prestació del servei, no la Comissió de Govern lògicament sinó l’administració
municipal, i vehicular aquesta prestació del servei a través de l’instrument que considera
més propi com és la mateixa Societat Anònima de Gestió, per ser una empresa de
caràcter municipal. La SAG ha presentat una oferta que a més de complir els requisits
establits per l’administració local en el plec de condicions en vigor, contempla una sèrie
de millores entre les quals destacaríem fonamentalment la disminució en el cost en un
5% respecte dels preus que regien i, d’altra banda, que el servei per a l’Ajuntament que
es presta per la retirada de vehicles en els esdeveniments no dignes de sanció, passaria a
tenir un preu unitari de 36 hores per grua i hora enfront d’un càrrec que es feia fins ara
per vehicle retirat i a més ofereix una franquícia de 60 vehicles retirats en aquests
esdeveniments no dignes de sanció. Pensem que és una bona oferta i que és una bona
oferta tant per a l’Ajuntament com per a la Societat Anònima de Gestió i que incideix en
la idea que aquest equip de govern té del que és un servei públic, la grua ha de ser un
servei públic i no tant un negoci o una..., amb caràcter recaptador. Per tant proposem al
Ple l’aprovació de l’oferta contemplada en l’expedient.”

El portaveu del grup SCP, Sr. CORTÉS, manifesta: “Bon dia a tots, jo dubte que
al final isca més barat perquè el que està clar és que encara que en principi pareix que,
fa la impressió que hi ha un preu més econòmic, estic convençut que a la llarga serà
igual o més car però, bo, aqueix és un tema que haurà de passar el temps per a poder-lo
comprovar encara que estic convençut que així serà. La grua hi ha dues maneres de
muntar el servei de la grua, una, com ha dit Alfonso, un servei al ciutadà que va ser com
es va muntar en el seu principi. En un principi la grua es va muntar no com un negoci
particular o com un negoci públic sinó com un servei al ciutadà atenent sobretot en el
tema dels guals, retirada de guals, els passos de vianants, les parades d’autobusos i els
estacionaments en doble fila. Al final amb el temps això es va perdre i la grua ha entrat



en una dinàmica que ha sigut més de negoci particular o públic que d’un servei al
ciutadà, per tant sí que ens agradaria que ja que pareix que ara la SAG es quedarà amb
aqueix servei, tornara un poc als principis del que era el servei als ciutadans, que eren
els que acabe d’esmentar perquè crec que això és el fonamental. En aquest poble, per
exemple en la part antiga de Sagunt intentar retirar vehicles per mal estacionament és
una autèntica barbaritat mentre no es tinguen els mitjans, els aparcaments necessaris
perquè la gent, els ciutadans puguen utilitzar-los normalment per tant jo només vull dir
que: primer que dubte que vaja a ser més barat, pense que no serà així però, bo, això el
temps ho dirà i, en segon lloc, sí que demanaria dues coses, una que la grua se centrara
en aqueixos aspectes inicials de servei al ciutadà i, sobretot, que s’intentara fer amb
aquest servei, tant amb aquest com amb el que després s’exposarà per part d’Alfonso, el
tema que foren els minusvàlids o una part important del col·lectiu de minusvàlids, com
en el seu principi va haver-hi i que per cert van ser vostès els que van desmantellar tot
aquell projecte que hi havia de col·laboració amb els minusvàlids, que d’alguna manera
es reprenguera aqueix tema o es donara una participació important a aqueix col·lectiu
que crec que el poden fer ja que en el seu moment el van fer i crec que prou bé,
gràcies.”

El regidor del grup SP, Sr. GIL, exposa: “Bo, Alfonso, vaja per davant que el del
5% la veritat és que convenç molt pocs almenys a nosaltres no ens ha convençut, és una
xifra tan ridícula que en qualsevol passet que donem de més l’anem a sobrepassar amb
escreix, això no és prou justificar aquest canvi que està havent d’empresa. La
justificació per la raó que siga és que la voleu llevar, la que hi havia, i plantegeu que un
5% s’excusarà l’Ajuntament. Però jo volguera que ens aclaríreu una cosa perquè
nosaltres tenim una persona en la Comissió de la SAG, i el dia que va haver-hi la reunió
per a parlar d’aquest assumpte poc més poc menys va haver-hi un poc de trons en la
reunió, hi havia discrepàncies importants entre l’equip de govern, jo volguera que ens
les aclaríreu perquè per ací pot partir un poc quina és la postura que tenim. Al final va
ser donar compte i ni es va votar perquè en cas d’haver votat possiblement la proposta
que portava el delegat de la SAG se n’haguera anat a terra, unilateralment el president o
el delegat va dir que es portava ací al Ple i val. Quan en la Comissió de Portaveus es va
veure aquest assumpte, la veritat és que hi havia un poc de nebulosa en com es quedava
i jo em vaig limitar a dir que m’abstenia i que volia saber el punt de vista que tenia el
representant nostre en la Comissió de la SAG, i la veritat és que no ha sigut molt bo, ha
sigut una cosa un poc treta de pressa i corrents sense estar preparada amb temps, s’ha
contractat pel que s’ha vist ja persones i mitjans per a fer aquest servei i, bo, es va fer
sense haver tingut clar en quin punt ens quedàvem. Què és el que vull aclarir jo?,
sembla que en aqueix moment la postura d’Esquerra Unida i del Bloc era contrària a
l’actuació que estava plantejant la SAG, a veure si ens aclareixen si al final s’ha
recompost la situació o se segueix amb aqueixa discrepància perquè si no açò no eixirà
avui. Llavors volem que ens aclarisquen en quina situació es queda la postura de l’equip
de govern en açò, perquè en la Comissió sembla que no hi havia consens per part de
l’equip de govern a l’hora de prendre aquesta alternativa, bo, ens ho expliqueu i ens ho
indiqueu i, bo, seguirem parlant de quina és la postura que ens interessa.”

El regidor del grup EU, Sr. MARTÍN, diu: “Bé, jo únicament, sobretot en nom
del grup d’Esquerra Unida, L’Entesa, vaja per davant el nostre suport a Alfonso i
respecte al que succeeix en el consell d’administració, fonamentalment no era un dubte



sobre la funció del servei perquè ja, des de l’equip de govern, s’havia pres la decisió de
l’encàrrec a la SAG, sí que era una qüestió de funcionament i de comunicació entre
l’equip de govern, que jo crec que es va resoldre no s’haguera votat en contra en aqueix
moment, no s’haguera votat en contra a la proposta que portava Alfonso Muñoz però jo
simplement, únicament el que va ocórrer i per la qual cosa la decisió estava presa en
l’equip de govern i res més simplement això, i si després teniu més dubtes, en el segon
torn..., bo, en aquest tema i en el següent punt.”

El portaveu del grup PP, Sr. BORRÁS, assenyala: “Novament estic ací, bé,
pretenen sense concurs públic, vostès, adjudicar a la SAG el trasllat al dipòsit municipal
dels vehicles. Perfectament, tenen majoria, poden prendre aqueixa decisió. No és el
primer cas que es pren en aquest Ple de l’Ajuntament. Tenim antecedents, cas de
SEDESA, cas de SAUSA, i recentment la ILE de Paper, que ja vam dir clarament el que
li podria costar a la SAG i damunt de rebot a l’Ajuntament, que és qui paga els
desequilibris de la SAG, vostès el prenen, però es basen en uns informes que sí que he
de comentar-los. Resulta que consulten la SAG quant poden realitzar el servei, si serien
capaços d’abaixar el servei un 5%, i el Sr. Muñoz contesta perfectament després de
consultar-li al gerent, que sí que pot abaixar el 5%, però quin servei?, quin servei ens
prestaran?, quin servei ens costarà als ciutadans?, quant ens costarà, un 5% menys?, no.
Dels informes es dedueix clarament una cosa, el mateix regidor delegat de Trànsit diu
clarament en el seu informe que tindrà una partida consignada pressupostària i que d’ací
no s’excedirà. Si no s’excedeix pot ocórrer que la SAG realitze el servei els 365 dies de
l’any perfectament sense cap cost per a l’Ajuntament després ja revertirà la SAG, les
pèrdues a l’Ajuntament després l’Ajuntament seguirà pagant. O pot ocórrer que la SAG
diu: com que l’equip de govern està fort, el delegat està fort i no hi ha partida
pressupostària, jo no puc seguir prestant aquest servei perquè anirà a costa de les arques
de la SAG i per tant la SAG no podrà realitzar el servei i se suprimeix, i potser en el
mes d’agost ens trobem que la SAG ha absorbit el pressupost i quatre mesos que
pràcticament la grua no va ha actuar o actuarà únicament i exclusiva a càrrec dels
ciutadans i pot haver-hi un abús en aquest sentit. Miren, aquest no és el procediment,
aquest no és el procediment. L’informe de la policia local de trànsit està firmat per un
policia local, per un policia local que no sabem, jo almenys desconec, quan s’ha
realitzat el nomenament d’aquest senyor que passe a trànsit, i és un policia local de grup
D, des de quan aquest Ajuntament assumeix informes tècnics firmats per un funcionari
de grup D, o de grup E, o de grup C?, i qui l’ha anomenat, perquè no coneixem proposta
per part del cap accidental de la policia local, que segons la norma marc que he dit
anteriorment, Decret que regula el funcionament i organització de 19 de març del 2003,
sí que és competència del cap, de l’intendent principal de la policia. A més en
l’expedient 4303 diu clarament: No obstant la SAG recorrent a mitjans aliens ha fixat
l’import dels dits serveis en X euros, i no entre en els euros, recorrent a mitjans aliens,
després la SAG no disposa de mitjans, no disposa de vehicles, no disposa de personal
per a poder escometre aquest servei i no obstant es pretén adjudicar-lo avui a la SAG.
Què va ha fer la SAG, llogar una grua o comprar una grua?, comprar dues grues,
quantes persones, amb quantes persones de la plantilla de personal actuarà?, això vol dir
que va a haver de reduir de la recollida de RSUS, de la ILE de paper, aqueixes
persones?, de la neteja viària, més del que s’ha reduït?, o procedirà a una contractació?,
coneixem en aquests moments que la borsa de la SAG, en aquests moments hi ha
irregularitats. S’ha posat en coneixement per part dels mitjans de comunicació, què



ocorre es contractaran a dit?, açò era el fi i l’objecte de l’equip de govern i la proposta
del regidor de Trànsit?, introduir unes persones determinades ací?, o solucionar els
problemes greus que té la ciutat veritablement en tràfic i necessita l’actuació de la grua.
El plec de prescripcions tècniques, senyores i senyors, és de l’any 99, concretament el
22 de novembre de l’any 99. L’informe contracte negociat de policia local. L’aprova la
Comissió de Govern el 7 de juny del 2000, es va adjudicar llavors el contracte a una
empresa privada, que és la que ha ostentat fins ara la realització del servei, no s’ha
modificat res. No se li dóna l’oportunitat a què concórreguen empreses, i no sabem si
potser hagueren abaixat un 5% o més, amb garanties de servei, per tant, entenem una
nova irregularitat, però anem novament a la SAG. L’article 2 dels estatuts aprovats pel
Ple de l’Ajuntament objecte de la prestació dels serveis públics que es destinarà la SAG,
tots de caràcter econòmic i social, no es troba açò precisament, no es trobava tampoc el
de la ILE de paper que va sorgir posteriorment però ja dic que va ser un acord plenari
que no vingué precisament la proposta per part de l’equip de govern. Alguns ciutadans
del públic recordaran açò que arribe, precisament nosaltres vam posar el nostre
inconvenient no obstant vostès que estaven a l’oposició van reaccionar de distinta
manera. Doncs bé, l’article 2 que parla de l’objecte de prestació dels serveis públics de
caràcter econòmic i social, en el seu segon paràgraf i segueix, diu: I allò que acorde
l’Assemblea General i resulta que tampoc hi ha acord. Recentment es va reunir
l’Assemblea de la SAG en aquest saló de plens ja que els membres que componen la
SAG com a accionistes, per així dir-ho, per part d’aquest Ajuntament els representen els
vint-i-cinc regidors, simplement ens vam reunir per a aprovar l’acta de l’última sessió i
donar per finalitzat l’exercici del mandat de l’anterior corporació. Per tant almenys
devien haver tingut l’ètica de portar, pel que diuen vostès, que són distints, d’una altra
forma de ser una altra forma de governar, de portar-lo a l’Assemblea de la SAG perquè
en el punt dos dels estatuts es diga clarament que la SAG assumirà aqueix servei. Bé, jo
crec que són moltes irregularitats en l’adjudicació d’aquest contracte, discrepem
totalment que puga haver-hi un estalvi per a l’Ajuntament perquè en qualsevol dels dos
casos tant si el paga la SAG, l’haurà de pagar l’Ajuntament i sabent que hi ha un
informe de la secció de patrimoni i contractació, de la cap de la secció, que al punt sisè
diu, després de dir que reuneix els requisits perquè l’empresa municipal puga realitzar
els serveis, al punt sisè diu clarament: no obstant l’assenyalat anteriorment es considera
convenient la redacció i aprovació d’un conveni marc que regule les relacions
econòmiques i jurídiques referents a aquestes matèries entre l’Ajuntament i la SAG. I
vostès també l’han omès, crec que haguera procedit que abans es redactara aquest
conveni i s’aprovara i fóra firmat perquè discrepem totalment sent que l’informe ve de
l’any 99, aprovat per Comissió de Govern de l’any 2000, estem l’any 2003, el municipi
ha crescut en més de 3.000 habitants, el parc automobilístic ha crescut enormement, el
nombre de guals que hi ha a la ciutat, se n’han concedit per part d’aquest Ajuntament
moltíssims més, hi ha més quilòmetres de carrers i suposa un problema. Nosaltres els
pregarem que reconsideraren l’assumpte, prorrogaren el contracte tres mesos amb
l’empresa actual que realitza el servei almenys i que els donara temps a esmenar tots
aquests punts en l’expedient, res més i moltes gràcies.”

El portaveu del grup SCP, Sr. CORTÉS, indica: “Bé, jo pense que és un poc
reiterar el que he dit i deixar un poc més clar el tema per si de cas no s’ha entès. No em
crec que vaja a ser més barat però en cap concepte perquè sé el que passarà i sé que això
és pràcticament impossible, però per a mi no és tan important tal vegada el cost



econòmic sinó la manera de prestar el servei. Jo crec que la SAG sí que assumeix aquest
compromís de la retirada de vehicles no ha de ser perquè es faça més econòmic, que no
se’n va a fer i us poseu com us poseu, no se’n va ha fer més econòmic que s’està fent
perquè en cap cas s’ha demostrat que des de l’administració des de pràcticament,
l’administració pública es puga fer més barat que en tema privat. Per tant ja que jo no
confie que això siga així, que se’n vaja a fer més barat el que sí que pense és que es pot
canviar en la forma vull dir, sí que es pot canviar quant al servei, que siga un servei al
ciutadà i no un negoci, ja siga per a la SAG, per a l’Ajuntament o per al particular, i
sobretot els aspectes que he dit que va ser de moment per les causes perquè es va
muntar, perquè hi havia guals i no és lògic que una persona pague un gual, que li posen
un cotxe al gual i que després l’única cosa que podia fer la policia era denunciar. O que
un cotxe aparque en una parada d’autobusos i no es puga retirar el vehicle, o en un pas
de zebra i no es puga retirar i no la retirada indiscriminada com moltes vegades s’ha
portat a terme en aquest poble. Per tant jo pense que sí que queda clar en aquest Ple quin
és l’objectiu de la SAG respecte a la retirada de vehicles en el seu aspecte social, en el
seu aspecte de cara al ciutadà i, sobretot, també el que he dit en el tema de donar pas, de
donar cabuda a un col·lectiu que jo crec que està un poc abandonat, que és el dels
minusvàlids, jo en aqueix aspecte votaria a favor i si no me n’abstindré gràcies.”

El regidor del grup el Bloc, Sr. FERNÁNDEZ, exposa: “Bé, jo no ocultaré que
el Bloc, respecte al funcionament ja històric de la SAG, la veritat és que no estem massa
satisfets, ara bé sembla, per les intervencions d’alguns dels companys, que el problema
fóra nou i és sorprenent perquè alguns dels qui han intervingut han tingut alguna
responsabilitat directa en l’evolució d’aquesta empresa municipal, que com he dit al
principi, la veritat és que no podíem donar-li una bona puntuació. No obstant això,
nosaltres entenem que aquesta decisió, que siga la SAG la que faça el servei de retirada
de vehicles, pot resultar interessant de cara, podríem dir, a reprendre una forma diferent
de gestionar la SAG i en aqueix sentit el delegat de la SAG té tot el nostre suport i tota
la nostra confiança perquè comence a gestionar-se aquesta empresa d’una forma
totalment distinta a com s’ha fet fins ara. I en qualsevol cas, no sé si ho ha dit Alfonso,
però jo vull recordar que estem parlant d’un contracte per a un any i per tant revisable i
prorrogable fins a quatre anys, per tant el que hauríem de fer és avaluar en el 2004 el
funcionament, a fi de decidir si continuem amb el servei o si al contrari decidim anar a
una altra fórmula.”

El regidor del grup SP, Sr. GIL, indica: “Vegem, el que queda clar és que en la
Comissió de la SAG va haver-hi els seus pros i els seus contres, això està clar, per part
del Bloc i per part del representant d’Esquerra Unida. Però, i he estat un temps també en
la SAG i he estat un poc acostumat a fets consumats, no són nous, açò ha passat més
d’una vegada, però com que protestava quan estava en la SAG per anar a fets
consumats, el que està clar és que el representant nostre no ha mentit, ha dit que allí hi
havia discrepàncies importants per a poder aprovar açò. I torne a dir, i ha passat, anaves
a la SAG i et trobaves ja la cosa feta, o t’ho menjaves o t’ho deixaves, però allò
s’aprovava perquè tenia majoria el que el portava. S’està repetint aqueixa actuació i què
li demanem a l’equip de govern. Alfonso, portes únicament el tema de la gestió de la
SAG, el mínim que es pot fer de cara a les persones que estan amb tu en la SAG dels
grups polítics és que es faça amb temps i forma qualsevol canvi que doneu. Si jo no
estic mal informat s’han fet una sèrie de contractacions de personal i de lloguers de



grues un poc fora del que és un context clar de funcionament d’una Comissió com la de
la SAG. Davant d’aqueixa alternativa i com que és una qüestió que ja l’hem patit en
altres ocasions, Segregació del Port no els aprovarà açò, ens anem a abstenir i per
descomptat tampoc em crec que vaja a ser més barat, bona cosa és que intenten que ho
siga però no m’ho vaig a creure. Llavors veurem si tot el funcionament de la SAG es fa
dins dels paràmetres de participació de totes les persones, dels grups polítics que estan
en aqueixa Comissió. No que arriba l’assumpte està fet el contracte i ara hi ha
problemes si açò no s’acceptara, què fem amb les persones contractades?, i amb el
lloguer de la grua hi haurà un embolic, hi haurà un problema greu, i per què s’ha arribat
a aquesta situació? Jo els demanaria un poc l’explicació per ací, per què s’ha arribat a
aquesta situació?, perquè s’han contractat quatre o cinc persones. I algú estarà dient com
açò no s’aprove què faig jo amb aquests, com els paguem, de quina forma els avaluem, i
el lloguer de la grua si s’han fet que ha de ser alguna empresa de l’exterior. Bo, abans
que seguisca passant això jo li demane a vostè, que és el responsable, que es reunisca la
SAG amb el temps suficient i les decisions, ja una vegada s’aproven pels grups polítics
o no, però siguen conegudes per tots i ningú puguem argumentar, com jo ara, que han
fet una actuació corrent i fora del que són les normes, crec que d’un bon plantejament
polític entre el qui mana i els qui estem a l’oposició. O siga, nosaltres ens anem a
abstenir més que res perquè ha sigut una actuació feta sense el coneixement de les
persones que estan en la SAG, que per a això estan, res més.”

El portaveu del grup EU, Sr. MARTÍN, manifesta: “Jo crec que no és cap secret
per a ningú, jo crec que sobretot des del nostre grup en campanya i durant aquest inici
de la legislatura hem plantejat que la SAG és un repte, o siga la SAG és una empresa
pública però que requereix una intervenció perquè nosaltres fonamentalment, jo crec
que Esquerra Unida i tot l’equip de govern ens creiem el públic, el que passa és que jo
també he de dir que Esquerra Unida no és que en la passada legislatura estiguera en un
costat o un altre del consell d’administració de la SAG, és que no estava. Hi ha gent que
ha parlat ací, que ha estat i ha estat en un costat i en un altre. En aqueix sentit jo el que
sí que m’agradaria matisar és que en aquest tema jo crec que es pot estar d’acord o no
d’acord, com ha plantejat Miguel Ángel, és a dir un pot tenir una percepció que aquest
tema pot ser d’una manera, pot ser d’una altra, econòmicament pot ser més car, pot ser
més barat, hi ha un interès general darrere, però a mi em sembla i perdone que li ho
diga, Sr. Borrás, em sembla molt poc seriós, a més vostè que ha tingut una
responsabilitat, la més alta responsabilitat en aquest Ajuntament, al marge d’aqueixes
matisacions, pose sobre aquest faristol qüestions com a irregularitats, com a tractes de
favor a gent que vaja a entrar, això em sembla molt seriós i molt, jo crec que fins i tot
no és de rebut que es faça en aquest Ple, perquè jo crec que són acusacions que cap
membre d’aquesta corporació podem guiar-nos per declaracions que faça cap partit
polític i més quan no forma part d’aquest hemicicle. Respecte a aquest tema que sí que
és cert que hi havia per part de la tècnica de patrimoni unes qüestions referides al
conveni amb la SAG però és un tema que des de patrimoni s’ha plantejat en aquesta
qüestió i en un futur diguem, la relació que l’Ajuntament manté amb la SAG i que això
ha de estar emmarcat en un conveni per a saber quin és el mapa i quin és l’àmbit en què
l’Ajuntament es mourà en la seua relació amb la SAG, per tant, el que planteja des de
patrimoni no és una qüestió vinculant. No és un informe vinculant a un conveni sinó
que s’anuncia que és necessari perquè la SAG, tots sabeu com a accionistes de
l’empresa, tots sabeu que la SAG té un ventall molt ampli de gestió pràcticament l’altre



dia bromejàvem que la SAG podria enviar un home a la lluna segons els estatuts perquè
tot cap en aqueix tema amb la qual cosa sí que era necessari marcar un conveni un poc
que emmarcara les relacions de l’Ajuntament amb la corporació, res més.”

El regidor del grup PSOE, Sr. GARCÍA, assenyala: “Bo, bon dia a tots. Jo, com
deia García Felipe, se me caen los palos del sombrajo. Resulta que sempre se’ns ompli
la boca als vint-i-cinc regidors que cal potenciar la SAG, que tots els serveis que es
puguen, des de l’Ajuntament, que se li donen a la SAG, jo crec que això és el que en
aquests moments estem fent. Però no se li vol adjudicar a la SAG la grua municipal per
això sinó perquè des del mes de juny que jo entre al departament de Trànsit, que em faig
càrrec del departament de Trànsit, veig que la grua municipal que demà acaba, acaba el
contracte el dia 31, perquè és una empresa que ens està sagnant, és una empresa
sagnant, que això és el primer que els senyors regidors de l’oposició havien d’haver
mirat. Nosaltres, el gerent de l’empresa i Miguel García com a regidor de Trànsit, han
estat mirant, en intervenció hem estat mirant en tots els llocs a veure el cost de la grua,
el que ens costava més o menys. Dades reals de fa una setmana si no tinc mal entès les
dades que em van donar eren cinc-cents mil euros en dos anys, que s’ha portat la grua
municipal. Si això els companys regidors creuen que això està bé, bo, no ho sé, però jo
crec que no està bé això. A part d’això jo crec que la SAG, el servei que ens pot fer és
un servei bo, un servei que ens pot estalviar, com s’ha dit, el cost del servei de la grua.
El tema per exemple, que no ho ha dit Alfonso, però ho vaig a dir jo, el tema de les cinc
persones que es contractaran per a les dues grues, aqueixes dues persones no es
dedicaran exclusivament a la grua, estarà en la grua i fent altres treballs per a estalviar
diners, per a estalviar costos al contracte aquest, perquè no isca tan car, això és el que en
aquest moment es farà si s’aprova el contracte aquest a la SAG. Bo, el que ha dit Miguel
Ángel Cortés, jo crec que també és molt important que la grua no siga sagnant per a la
gent del poble i així ho estem fent. La grua es contracta, la que estava igual, no s’estava
portant els vehicles que s’havia de portar sinó els que era necessari emportar-se perquè
ací no es contractarà la grua de la SAG perquè a la gent del poble li siga sagnant, això
no ho anem a permetre, es portarà els vehicles que calga, vehicles que veritablement
destorben i això és el que crec que en aquests moments és el que es va fer. Una altra
cosa, l’any 95, això perquè ho ha dit el Sr. Borrás, l’any 95 es va adjudicar la neteja, la
neteja urbana, es va adjudicar de SAUSA a la SAG i no va haver-hi una altra empresa
que concursara. Es va adjudicar perquè, crec, segons tinc entès, l’Ajuntament a una
empresa, que és de l’Ajuntament, se li poden adjudicar directament els serveis, això és
el que jo he preguntat i això és el que m’han dit, moltes gràcies.”

El portaveu del grup PP, Sr. BORRÁS, diu: “Efectivament, el Sr. García ha
començat dient que hi ha antecedents per part d’aquest Ple, la diferència era saber si
l’equip de govern estava d’acord o no estava d’acord. En cap dels casos que he citat,
l’equip de govern de vostès o el nostre ha estat d’acord en què això es fera. No obstant
ara que estan novament en l’equip de govern, el fan, però la gravetat no està ací. Jo he
dit moltes vegades que quan es disposa d’una cosa, i en aquest cas d’una empresa
pública, el que no es pot és actuar per a carregar-se-la, això és el senzill o per a vendre-
la. En el Partit Popular sabem que defensem la iniciativa privada, ho he dit moltes
vegades, però si tenim en les mans la responsabilitat de la gestió d’una empresa o un
patronat, el que hem de fer, l’obligació pel bé dels ciutadans és rendibilitzar-lo, traure-li
profit i això és el que hem fet en la SAG, potenciar la SAG amb inversions i al final



reduint la plantilla per aqueixes inversions que s’havien realitzat, aqueixa és la
diferència. Però allò greu no està ací, el greu és en el procediment que vostès han seguit
per a prendre la decisió avui. Vostè mateix ho ha dit, i supose que constarà en acta, que
ja està contractada la grua, ja està contractada la plantilla, però fixe’s el pressupost de
gestió de la Societat Anònima de Gestió de 2004 està ací, aprovat pel consell
d’administració de la SAG inicialment, l’aprovarà el Ple al seu dia quan aprove els
pressupostos o no els aprove i contempla: RSUS, neteja viària, neteja mercats, neteja de
festes, la LEP, jardins, diversos i total, i en aqueixos diversos no s’inclou per a res la
grua municipal, el servei de recollida i retirada de vehicles a dipòsit. I açò fa uns dies
que ha passat per la SAG, què ha ocorregut ací?, s’ha contractat il·legalment,
il·legalment senyors, per part de la SAG, per part d’algú de la gerència o qui siga el
responsable aquest servei. Estatuts de la SAG: el gerent estarà investit de les més
àmplies facultats per a resoldre sobretot els assumptes, negocis i operacions de la
Societat. Tindran l’ús de la signatura social i representació a la Societat judicialment i
extrajudicialment quant no s’haja reservat en manera expressa a la Junta General. Si
existira més d’un gerent, etc., ostentarà la plena representació, celebrarà i autoritzarà
previ acord escrit del Consell d’Administració, previ acord escrit del Consell
d’Administració, contractes i operacions d’administració o de domini fins i tot
adquisició, gravamen, alienació o permuta de tota classe de béns mobles o immobles
etc., etc., podrà atorgar contractes d’arrendament, s’han llogat les grues, explotació o
possessió de tota classe de béns mobles o immobles comptant amb l’acord escrit del
Consell d’Administració, novament, i sempre comptant amb el permís del Consell
d’Administració, ha tingut el Consell d’Administració, ha atorgat l’autorització al
gerent?, l’informe que jo tinc és que en l’últim Consell d’Administració açò no es va
aprovar, no es va aprovar. Llavors, senyors, vostès avui ens han portat ací al Ple una
manifesta o una presumpta irregularitat. Que d’acord que el Ple és sobirà per a adjudicar
i fer el que vulga i més en aquest cas, això no ho hem posat en dubte, el que hem de
tenir atenció és perquè després qui paga és Juan Pueblo, qui paga són els ciutadans i
som conscients que li costarà diners o es prestarà un mal servei i damunt amb tota
aquesta sèrie d’irregularitats que he dit, que entenc que són greus i són importants, per
tant jo els dic, facen-lo, els estic dient facen-lo, estan en el seu dret de fer-lo però facen-
lo cuidant el procediment, cuidant les formes. Donen els passos necessaris per a això,
que hi ha hagut molta precipitació i asseguren-se del que fa que estan vostès en el
govern, no és una proposta de moció com ha vingut en més d’una ocasió per part del
públic, per part d’algun sindicat, per part de l’oposició, que el Ple, que aquest moltes
vegades ha funcionat en minoria, es prenguen acords respecte a la SAG. Simplement els
diem que facen-lo però facen-lo bé, res més, moltes gràcies.”

L’alcaldessa-presidenta, Sra. CALERO, indica: “Se’ns acaben de fer unes
acusacions molt greus, que estem incorrent en una il·legalitat. Li demane al secretari que
informe si el que estem fent és una il·legalitat o no.”

El secretari general de l’Ajuntament, Sr. OLMOS, assenyala: “L’acord és
perfectament legal, s’està confonent un tema de gestió de serveis públics amb un tema
de contractació de serveis públics. El que està acordant el Ple, o es pretén acordar pel
Ple, és una forma de gestió directa de serveis públics a través d’empresa pública i per
tant el Ple és perfectament competent per a dir-li a la seua pròpia empresa que el servei,
el gestione ella. Una altra cosa distinta és la forma com el va a gestionar l’empresa, que



serà en seu del Consell d’Administració on es decidirà, però l’acord que ací es pretén
adoptar és perfectament legal.”

L’alcaldessa-presidenta, Sra. CALERO, afig: “Queda clar, que quede clar que
l’acte que estem fent en aquest moment és completament legal. Per les velades, no
velades, clarament, com ha dit el Sr. Borrás, que estàvem cometent una il·legalitat.”

El regidor del grup PSOE, Sr. MUÑOZ, diu: “Bon dia novament, la veritat és
que s’han dit tantes coses que no sap un per on començar. La primera cosa que em
sorprèn és el dubte que han manifestat els distints grups sobre la viabilitat d’aquest
encàrrec, d’aquesta proposta. Miren, jo dubte molt que vostès dubtaren si açò s’haguera
fet en una empresa privada. Sembla que només tenen vostès confiança a donar diners a
guanyar a altres persones i no a fer gran la nostra Societat, és que és veritat, estic
explicant exclusivament el que vostès han dit. Clar, jo entenc que la primera cosa que
han de tenir, respecte a una Societat que és pròpia, és confiança en les persones que
estan allí treballant i em referisc en aquest cas al staff directiu, em referisc als
treballadors i en la capacitat d’aquestes persones per a portar a terme els projectes que
proposen perquè són tècnics. Jo no sóc un tècnic però ells són tècnics i quan fan una
proposta supose que l’hauran pensat. També vostès han dit, especialment el Sr. Borrás
ha insistit diverses vegades que al final qui paga és el poble, fins i tot ha arribat a
preguntar, que en tot cas, si superàvem la quantitat de diners proposats qui pagaria?,
Senyor Borrás, qui ha pagat fins ara. Nosaltres intentarem, i pot estar segur que ho
aconseguirem, no superar aqueixa oferta però jo li recorde a vostè el pressupost inicial
del servei de retirada de vehicles de l’any 2001, quinze milions de pessetes, està fins i
tot expressat en pessetes, al poc de temps es modifica per altres quinze milions de
pessetes, concretament catorze milions vuit-centes mil pessetes, qui ha pagat ací?,
l’Ajuntament, Juan Pueblo, que diu vostè i m’apunten per ací. L’any 2002, això era
l’any 2001, l’any 2002 millora la situació, tot cal dir-ho, pressupost inicial noranta mil
euros, modificació quaranta mil euros, tampoc està malament, qui paga ací, Sr. Borrás?,
Juan Pueblo, no són dades que jo m’invente, estan tretes de les oficines de
l’Ajuntament, de les oficines municipals, per tant jo no entenc la confiança aqueixa cega
en una empresa privada i la falta de confiança en la nostra pròpia empresa. Serà lícit que
vostès ens demanen lògicament que es complisca això i que no ens allunyem d’aqueix
pressupost en la mesura dels possible, serà lògic, però no em posen pedres al camí abans
de començar, deixen que l’empresa treballe. Vostè també ha dit una cosa que m’ha
cridat l’atenció perquè diu vostè: l’empresa utilitzarà mitjans aliens, etc., etc., si vostè
ha llegit la resolució això només ho diu per als vehicles de classes B i C, que és un
servei que la mateixa policia reconeix que no es presta mai i que per tant és lògic que es
recórrega a mitjans externs, per tant, jo en aqueixa apreciació seua, no sé si és que no se
l’ha llegit bé o és que..., estimació mala fe fins i tot en l’apreciació, com també
estimació mala fe en les interpretacions que s’han fet sobre la contractació de la
plantilla. I dic això perquè supose, com ve a compte del que venia avui en el periòdic
sobre contractació de personal i vostès insisteixen tant en el tema, li puc assegurar i ho
dic ací davant del Ple que mai en la vida en aquesta empresa s’ha intervingut menys per
part d’aquest Ajuntament en la contractació de personal. La contractació de personal per
a aquest equip de govern és exclusivament, jo no sé el que faria vostè, no m’atrevisc a
preguntar, però li puc assegurar que aquest equip de govern té molt clar que la
contractació de personal pertany a l’empresa i el que els criteris de contractació han de



ser exclusivament professionals i en funció del servei que es ve a desenvolupar. I
demostre que l’última contractació, de la quin vostès estaven dubtant, s’ha fet en base a
un informe per a cada persona de la bossa elaborat i contestat pels encarregats i pels
caps de servei de l’empresa. Paral·lelament el Comitè ha omplit els seus informes, s’han
creuat i s’ha arribat a la contractació final i això ho dic ací i ho mantindré on siga perquè
ací hi ha representants sindicals que saben que això ha passat així. Sense cap intervenció
de cap persona d’aquest equip de govern, queda clar? A més he de dir-los que, clar, es
plantegen coses com: però, bo, al final què ens costarà als ciutadans, a rebaixa aqueixa
m’arribarà a mi?, la rebaixa aqueixa li arribarà, la rebaixa es produeix per a aclarir un
poc el tema, aqueix 5%, perquè nosaltres el que hem fet, nosaltres l’empresa vull dir, ha
sigut aplicar a la proposta els preus que regien l’any 2000, sense aplicar-los les pujades
corresponents al 2001, 2002 i 2003, i és quan es produeix aqueixa disminució, queda
clar?, no és que siga un 5% perquè sí, sinó que s’han agafat els preus que regien i per
això s’ha produït per tant quan es fa la pregunta aqueixa en què guanyarà cada ciutadà, a
través del seu Ajuntament en la prestació del servei de grua que fa el servei de grua per
a l’Ajuntament, és a dir, en aquells esdeveniments que no se’ls pot carregar l’infractor,
perquè damunt no voldran que es beneficie l’infractor com ha explicat molt bé alguna
persona per ací, no recorde qui és. La persona que paga un gual té dret que se li respecte
el gual, a vegades fins es parla de la mala fama que té el servei de grua i que això la
imatge que pot donar i tal. Nosaltres com entenem que el servei de grua és un servei
important i és un servei per als ciutadans, volem donar-li l’entitat que té, que és un
servei per als ciutadans no per a emprenyar a ningú, s’emprenya l’infractor i això s’ha
d’entendre. Jo en el tema de la legalitat com ho ha explicat el secretari no insistiré una
altra vegada en què nosaltres des d’ací el que fem és assumir la prestació del servei,
donem una ordre d’execució i per tant estem ací. Es va aprovar el dia 23 en la Comissió
d’Hisenda i per tant ja està. Ho han explicat ací uns companys però jo els demanaria que
no es preocupen per la meua estabilitat dins de l’equip de govern, de veritat som tots
amics, no es preocupen, durarem, la SAG, no serà una qüestió de crisi. Una altra cosa és
que els membres del Consell d’Administració de la SAG com tenen dret a expressar la
seua opinió perfectament, diguen el que vulguen els consells d’administració, però
estiguen tranquils que l’equip de govern en aquest projecte està d’acord, moltes
gràcies.”

Per tot això, de conformitat amb el dictamen de la Comissió Especial de
Comptes i Serveis Econòmics i el conforme de l’interventor, el Ple de l’Ajuntament, per
12 vots a favor de PSOE, EU i BLOC, 7 vots en contra de PP i 3 abstencions de SP i
SCP, ACORDA:

PRIMER.- Aprovar la despesa per un import màxim total de 120.000 euros i les
tarifes corresponents i segons el següent detall:

*TIPUS A B C D
A l’inici o prestació

de servei
17’20 40’0

0
180’0

3
360’6

1
Enganxall i

desenganxament
8’6

0
10’5

0
* *

*Clase A: Motocicletes, velocípedes i tricicles
Classe B: Vehicles de tara 2.000 Kg.
Classe C: Vehicles entre 2001 i 3000 Kg.



Classe D: Vehicle de tara > 3.000 Kg.
El servei per compte de l’Ajuntament (processons i la resta d’esdeveniments...)

es facturarà a un preu de 36 € per hora i grua.
SEGON.- Que l’administració municipal assumisca la prestació directa del

servei de “Retirada de Vehicles Públics”, a partir del dia u de gener de dos mil quatre i
fins al trenta-un de desembre de dos mil quatre, podent prorrogar-se per mutu acord de
les parts d’any en any, fins a un màxim de quatre, inclòs l’inicial.

TERCER.- El servei es prestarà a través de la Societat Anònima de Gestió
Municipal, com a mitjà instrumental propi d’aquest Ajuntament, que haurà de realitzar-
lo de conformitat amb el que disposa el Plec de Prescripcions Tècniques que s’adjunta i
davall la direcció i  control del Departament de Trànsit.

QUART.- Per al segon any de vigència del contracte s’aplicarà el percentatge
d’increment d’acord amb l’increment de l’índex general de preus al consum publicat per
l’Institut Nacional d’Estadística.

CINQUÈ.- Mensualment el director del servei expedirà certificat o document
acreditatiu dels treballs realitzats i la seua valoració, d’acord amb les tarifes aplicables, i
l’import de les quals, en cap cas, podrà excedir del crèdit existent.

A les 12 hores, la Sra. Alcaldessa és substituïda en la Presidència pel primer
tinent d’alcalde, Sr. Martín, mentre el secretari general és substituït per l’oficiala major,
Sra. Esparducer. La Sra. Alcaldessa es reintegra a la sessió a les 12 hores i 5 minuts.

En aquests moments s’absenten momentàniament de la sessió la Sra. Murciano i
el Sr. Zarzoso, i se’n reintegra la Sra. Vilalta.

12 APROVACIÓ ORDRE D’EXECUCIÓ CONTRACTE SENYALITZACIÓ
VERTICAL I HORITZONTAL DE TRÀNSIT A LES VIES I CAMINS DEL
TERME MUNICIPAL DE SAGUNT. EXP. 44/03

En relació amb l’acord de la Comissió de Govern, que en sessió celebrada el dia
dèsset d’abril de dos mil dos, va acordar adjudicar a l’empresa LLUÍS VIVES
SENYALIZACIONS, SL,  el contracte de serveis de “Senyalització vertical del trànsit
en vies i camins del terme municipal de Sagunt”, per un import equivalent a la baixa
global del 9% en els preus relatius a la prestació dels serveis i d’una baixa del 5% en la
prestació del servei per hores IVA, inclòs, sobre els preus de la licitació.

L’esmentat òrgan, en sessió celebrada el vint-i-dos d’octubre de dos mil tres, va
acordar no prorrogar el contracte de referència.

En l’actualitat no està contractat el servei relatiu a la pintura horitzontal.
La Societat Anònima de Gestió ha presentat oferta per a l’execució del contracte

de senyalització vertical i horitzontal del trànsit en vies i camins del terme municipal de
Sagunt, per un import inferior al 5 per cent sobre els preus oferits, així com una
unificació de les tarifes horàries; segons el quadre de preus presentat per la Societat
Anònima de Gestió.

L’art. 7 del TR LCAP estableix el règim jurídic dels contractes administratius,
establint que els contractes administratius es regiran quant a la seua preparació,
adjudicació, efectes i extinció per la present Llei.

Considerant no obstant l’anterior, el Departament de Trànsit informa
favorablement els preus oferits per la Societat Anònima de Gestió.



L’art. 199 del citat text legal autoritza la prestació dels serveis per la mateixa
administració amb la col·laboració, si és procedent d’empreses.

La gestió directa per la mateixa administració a través de la seua empresa
pública resulta més avantatjosa per als interessos municipals.

Obert el torn d’intervencions, el regidor del grup PSOE, Sr. MUÑOZ, exposa:
“Bon dia una altra vegada, bo, la proposta que fa referència a l’expedient, que ara
presentem, pràcticament la fonamentació és igual que l’anterior, per tant no anem a
repetir-la i d’alguna manera en el que incidirem és pel que fa a la senyalització
horitzontal i vertical, la Societat Anònima de Gestió també ha presentat una sèrie de
millores que podem resumir també per la mateixa raó que he explicat abans en una
reducció del 5% respecte dels preus oferits per l’Ajuntament i sobretot, i pensem que és
importantíssim, una unificació de tarifes horàries tant per als dissabtes, diumenges,
festius, laborals, com si és dia o nit, és a dir per a les vint-i-quatre hores del dia els set
dies de la setmana hi ha una prestació per hores que s’unifica a tots els efectes. Pensem
que açò és molt important, pot suposar un estalvi i sobretot una disponibilitat major de
l’empresa respecte a les necessitats de l’Ajuntament. Bàsicament és això i ho posem a la
seua consideració, moltes gràcies.”

El portaveu del grup SCP, Sr. CORTÉS, indica: “De nou, bon dia, des del Grup
Centrista recolzarem aquesta proposta. La veiem molt més clara, moltíssim més clara
que l’anterior i, per tant, la recolzarem però continuem insistint que seria un bon
moment perquè al col·lectiu de minusvàlids se li donara una oportunitat, gràcies.”

El regidor del grup SP, Sr. GOIG, assenyala: “Bon dia una altra vegada,
nosaltres volguérem dirigir-nos a Alfonso i dir-li que a nosaltres no ens preocupa per
descomptat com estiguen vostès en l’equip de govern, a més pensem que és lícit
efectivament que en una Comissió de la SAG, cada un expresse les seues opinions. A
nosaltres el que ens preocupa és que vostès arriben a la SAG amb una política de fets
consumats perquè si s’arriba amb una política de fets consumats pareix que el paper de
l’oposició, i no sols el de l’oposició sinó el de les mateixes discrepàncies que puga
haver-hi lícites com li dic i que no tenen per què denotar cap tipus de fissura dins de
l’equip de govern perquè no tinguen cap validesa i s’acaben prenent decisions de forma
unilateral. Llavors el que sí que ens agradaria i per això estem criticant aquesta actuació,
no en el fons sinó en la forma, i ens agradaria que açò no es tornara a produir, gràcies, i
volíem dir-li també que des de Segregació del Port, em sembla que l’aposta per la SAG
sempre ha sigut una aposta important i que en aqueix aspecte no s’ha de dubtar, moltes
gràcies.”

El portaveu del grup PP, Sr. BORRÁS, manifesta: “En aquest assumpte és vàlid
tot el que s’ha dit anteriorment i he de dir-li, senyora Alcaldessa, que m’he referit
clarament a la SAG en el procediment, per a això m’he llegit els estatuts de la SAG, que
és el Consell d’Administració qui ha d’autoritzar si es presta o no es presta el servei i
amb quins mitjans. Després el Ple he dit que és competent per a prendre qualsevol acord
però no en les formes. Les formes, els modes i les maneres el Ple ha de cuidar-les quan
la iniciativa es pren des de l’equip de govern, aqueixa és la diferència amb els tres casos
anteriors de SELESA, SAUSA i la ILE de paper. Això simplement i volguera que ens
explicaren també ja que en el punt anterior parlar, el mateix que en aquest, d’un director



tècnic, si és director tècnic també està anomenat, simplement perquè m’ho aclarisquen,
es repeteixen els informes i lamentable que la proposta que puga elevar-se al Ple de
l’Ajuntament per part de la SAG, del pressupost de la SAG de 2004, que no estiguen
contemplats si es pretenia realitzar aquests serveis, per això he dit que podria haver
esperat tres mesos prorrogant el contracte i donar-la forma legal i els acords legals de tot
açò, així hi ha seriosos dubtes que en la SAG algú els haja complit.”

El portaveu del grup EU, Sr. MARTÍN, diu: “Moltes gràcies, Sr. Borrás,
simplement reiterar-li que en l’anterior punt vostè al marge dels comentaris
d’irregularitats que acaba de reiterar sí que ha manifestat presumptes irregularitats en la
contractació per la qual cosa jo també li haguera demanat en aquest moment que
haguera matisat aqueixes paraules.”

El portaveu del grup PP, Sr. BORRÁS, indica: “Crec que he llegit l’article 19
que si la contractació s’ha realitzat per part del gerent, entenc, no per part del president
ni cap membre del consell d’administració, tal com diuen els estatuts, necessita acord
del consell d’administració de la SAG, per tant si s’ha procedit i hem sentit per part del
regidor delegat de Trànsit que ja s’han adquirit les grues en lloguer, renting o el que
siga, em dóna el mateix, el mateix que la plantilla de personal està contractada ja, entenc
que algú s’ha engrunsat perquè en l’últim consell d’administració açò no es va aprovar,
crec que ha quedat perfectament clar.”

El regidor del grup PSOE, Sr. GARCÍA, assenyala: “Bon dia de nou, abans se
m’havia oblidat una cosa, que la diré ara, com més fàcil m’haguera sigut a mi, en
comptes de començar a gestionar perquè açò ho portara la SAG, aquestes dues
contractacions?, a veure, no que ho porte l’empresa que ho té, haguera passat
desapercebut i a la marxa. I a la SAG, que és la que veritablement hem de potenciar,
aquests contractes no se’ls vam adjudicar i que la SAG s’apanye. Llavors el tema de la
senyalització vertical és un altre tema igual que el d’abans, un tema molt important,
quan jo em faig càrrec de la delegació de trànsit perquè veig que hi ha uns temes que
són un poc sospitosos per exemple, jo vull que ho sàpiga el Ple perquè no amagaré res,
l’hora per exemple, una hora d’un diumenge, un dia festiu d’una persona i una furgoneta
vella que porta, que ve, em sembla que aquesta empresa és de Rafelbunyol, perquè ens
costa deu mil pessetes. O siga un dia festiu que es tiren unes deu hores perquè es porten
cent mil pessetes. A mi em diu el que està en trànsit, Miguel, a mitjan any aquests ens
deixen nets, diu aquests s’estan portant tots els diners, perquè, clar, és que no pot ser.
Llavors veiem la fórmula a veure si podem fer-ho a través de la SAG, llavors ens posem
a treballar sobre el tema aquest per a també encarregar-se’l a la SAG, perquè ens isca
més barat perquè jo el que no vull és donar-li’l a la SAG i que ens isca més car. Jo vull
que ens isca més barat, però a part que ens ix més barat és que l’empresa de la SAG
com he dit abans el que hem de fer és potenciar-la no llevar-li els quatre serveis que li
podem donar, això és el que volem i estalviar diners, no tirar els diners, estalviar tot el
que es puga perquè l’Ajuntament no pague tant.”

El regidor del grup PSOE, Sr. MUÑOZ, assenyala: “Ben breument perquè
moltes de les coses que hem dit abans valdrien per a ara. Jo, encara que semble mentida,
agraïsc les crítiques que es fan perquè crec que moltes d’elles estan fetes sobretot des
del punt de vista del procediment i lamentaria que el procediment emmascarara, en



aquest cas, la intenció que la Societat Anònima de Gestió prestara un servei per al qual
pensem que està qualificada i que a més redunda en un benefici tant per a l’empresa
com per al municipi en general, per tant des d’aqueix punt de vista agrair i demanar
disculpes si s’ha produït algun tipus d’equivocació. Reafirmar l’oferta de la SAG i
només agrair una cosa, si en el seu moment no va estar en els pressupostos de la SAG és
perquè fins i tot no s’havia fet l’encàrrec, simplement és això, moltes gràcies, i, bo,
perdó, i recollir la proposta del Sr. Cortés respecte a la possible contractació de
minusvàlids, de persones discapacitades d’algun tipus, moltes gràcies.”

Per tot això, de conformitat amb el dictamen de la Comissió Especial de
Comptes i Serveis Econòmics i el conforme de l’interventor, el Ple de l’Ajuntament, per
13 vots a favor de PSOE, EU i BLOC, 5 vots en contra de PP i 2 abstencions de SP,
ACORDA:

PRIMER.- Aprovar la despesa per un import de 70.000 euros anuals per a la
senyalització vertical i les tarifes corresponents segons el quadre de preus que a
continuació es detalla:

PREU PER UNITAT O M2 Euros
U Col·locació o retirada símbols adhesius (per senyal) 5,71
U Muntatge o desmuntatge de senyal a element de

sustentació
7,99

U Desmuntatge i muntatge de senyal a element de
sustentació

13,98

U Col·locació d’urpa per a sustentació senyal 11,42
U Retirada d’urpa per a sustentació senyal 11,42
U Retirada i col·locació d’urpa per a sustentació de senyal 17,13
U Col·locació de senyal mitjançant fleix o adossada 11,42
U Retirada de senyal col·locat amb fleix o adossada 5,71
U Retirada i col·locació de senyal mitjançant fleix o

adossada
14,28

U Col·locació de pal rectangular o redó 18,27
U Arrancada pal de sustentació de senyal de qualsevol

tipus
22,84

U Arrancada i col·locació pal de sustentació de senyal de
qualsevol tipus

31,98

U Muntatge o desmuntatge d’espill trànsit a pal 14,28
U Desmuntatge i muntatge d’espill tràfic a pal 24,98
U Col·locació fita de plàstic flexible 12,56
U Retirada fita de plàstic flexible 6,85
U Col·locació ganxo 23,98
U Retirat ganxo 28,55
U Retirada i col·locació ganxo 37,40
U Fonamentació d’arqueta per a bol·lard o pilassa

extraïble
18,27

U Retirada d’arqueta per a bol·lard o pilassa extraïble 18,27
U Col·locació de bol·lard 18,27
U Retirada de bol·lard 18,27
U Retirada i col·locació de bol·lard 29,69



U Pintat/repintat bol·lard 8,57
U Llavat de senyal, inclòs productes, aclarit i assecat 2,28
M2 Llavat de cartell informatiu inclòs productes, aclarit i

assecat. Per m2.
5,71

U Llavat de fita flexible de plàstic, inclòs productes,
aclarit i assecat

2,28

U Llavat d’element de fosa 2,28
U Tapat de senyal, quedant totalment oculta 1,99
U Destapat de senyal 1,42

Aquests preus inclouen qualsevol horari de dilluns a diumenge les vint-i-
quatre hores.

NOTA: En aquells llocs on per les característiques especials del sòl siga
necessari a criteri del Departament de Trànsit, preparar la fonamentació del
bol·lard, pal o semblant mitjançant trepant amb broques de diamant, el preu
s’incrementarà en 6.01 € per unitat.

SEGON.- Aprovar la despesa per un import de 80.000 euros anuals per a
la senyalització horitzontal i les tarifes corresponents segons el quadre de preus
que a continuació es detalla:
U DESCRIPCIÓ PREU
ML PREMARCATGE DE BANDES 0,05
ML BANDA DE 0,10 (REPINTAT) 0,19
ML BANDA DE 0,15 (REPINTAT) 0,25
ML BANDA DE 0,20 0,31
ML BANDA DE 0,10 APARCAMENTS (NOU) 1,16
ML BANDA DE 0,15 APARCAMENTS (NOU) 1,16
ML RASTELLS DE 0,25 1,16
ML ENGRAELLATS EN ZIG-ZAG 0,40
ML ENGRAELLATS EN ZIG-ZAG (DOS

COMPONENTS)
2,45

M2 CEBREATS I SÍMBOLS 3,99
M2 ESBORRAT EN NEGRE 3,68
M2 DOS COMPONENTS (RÈTOL BUS) 9,81
U FLETXA RECTA 8,09
U FLETXA DE GIR 10,12
U FLETXA DOBLE 14,83
U FLETXA TRIPLE 18,39
U RÈTOL DE TAXI 11,04
U RÈTOL DE STOP 18,39
U FRESATGE 9,20

TERCER.- Que l’administració municipal assumisca la prestació directa del
servei de “Senyalització vertical i horitzontal de trànsit en vies i camins del terme
municipal de Sagunt”, a partir del dia u de gener de dos mil quatre i fins al trenta-u de
desembre de dos mil quatre, podent prorrogar-se per mutu acord de les parts d’any en
any, fins a un màxim de quatre inclòs l’inicial.

QUART.- El servei es prestarà a través de la Societat Anònima de Gestió
Municipal, com a mitjà instrumental propi d’aquest Ajuntament, que haurà de realitzar-



lo de conformitat amb el que disposa el Plec de Prescripcions Tècniques que s’adjunta i
davall la direcció i  control del Departament de Trànsit.

CINQUÈ.- Per al segon any de vigència del contracte s’aplicarà el percentatge
d’increment d’acord amb l’increment de l’índex general de preus al consum publicat per
l’Institut Nacional d’Estadística.

SISÈ.- Mensualment el director del servei expedirà certificat o document
acreditatiu dels treballs realitzats i la seua valoració, d’acord amb les tarifes aplicables, i
l’import de les quals, en cap cas, podrà excedir del crèdit existent.

L’import dels treballs realitzats en cada període serà abonat per Tresoreria
Municipal, en el termini dels dos mesos següents a la data d’aprovació del document
corresponent.

A les 12 hores i 10 minuts se suspèn la sessió amb l’objecte de permetre les
intervencions del públic assistent, de conformitat amb el que preveu la Carta de
Participació Ciutadana. Intervencions que figuren com a annex a l’acta.

A les 12 hores i 30 minuts es reprèn la sessió, i no s’hi reincorporen d’entre els
inicialment assistents els Srs. Castelló i Martí ni la Sra. Contreras.

13 EXP. 57/02. ALTERACIÓ CLASSIFICACIÓ JURÍDICA I
TRANSMISSIÓ BÉNS DE DOMINI PRIVAT

La Comissió de Govern, en sessió celebrada el dia 30 de desembre de dos mil
tres, va acordar acceptar la cessió de terrenys d’espai públic –396,40 m2-, en superfície,
amb un aprofitament privatiu al subsòl de 246,91 m2, cessió preceptiva i gratuïta
derivada de la llicència d’obres per a la construcció d’un hotel residència “Vent de Mar,
SL” al carrer Cap Sant Martí, Illa de Còrsega i Riu Túria.

Aquesta cessió va ser formalitzada en escriptura pública davant del notari de
Sagunt, Sr. Francisco Blanco Moreno, en data 8 de maig del 2002, núm. de protocol
1215.

Amb data 2 de desembre d’enguany s’emet informe pel cap de Secció
d’Urbanisme en què s’assenyala que part de la superfície cedida al subsòl per a reserva
d’aparcaments estava condicionada al compliment dels requisits exigits en l’art. 8 C del
Pla General d’Ordenació Urbana.

Segons es manifesta en l’esmentat informe amb data 1-10-2003 es va atorgar
llicència d’obres per a l’ampliació de l’hotel en dues plantes, per la qual cosa
s’entendria complida la condició que s’establia en el seu moment per a entendre que els
terrenys compleixen els requisits de l’esmentat art. 8 C, i que, en conseqüència, tenen la
qualificació d’espais privats, en compliment dels estàndards d’aparcament en parcel·la
privada que exigeix el Pla General.

De conformitat amb el que disposa l’art. 3.2) del RBEL, en concordança amb el
79, apartats 2 i 3 de la Llei 7/85, de 2 d’abril, sense perjudici de la vinculació del sòl a la
seua destinació urbanística des de l’aprovació dels Plans, l’afectació dels immobles d’ús
públic es produirà, en tot cas, en el moment de la cessió de dret a l’administració actuant
conforme a la legislació urbanística.

El subsòl es qualifica jurídicament com a bé de domini públic, sent aquests béns
inalienables, inembargables i imprescriptibles –art. 5 RB i 80.1) de la Llei 7/85, 2
d’abril, sent preceptiu per a la seua alienació, venda o transmissió a particulars
l’alteració de la seua qualificació jurídica, excepte el supòsit que aquesta es produïsca



per l’aprovació definitiva de plans d’ordenació o projectes d’obres o serveis, com es
dóna en aquest supòsit, art. 8.a) RD 1372/1986, de 13 de juny.

A l’empara del que preveu l’art. 1.114 del Codi Civil en les obligacions
condicional l’adquisició dels drets així com la resolució o pèrdua dels ja adquirits,
dependrà de l’esdeveniment que constituïsca la condició.

En aquest supòsit s’ha complit la condició que allibera els obligats a la cessió de
part de les superfícies assenyalades en el paràgraf primer d’aquest informe, procedint,
en conseqüència, el retransmissió a propietat privada de 77’5 m2 de subsòl que, en
aquests moments, és de titularitat pública.

Per tot això, de conformitat amb el dictamen de la Comissió Especial de
Comptes i Serveis Econòmics, el Ple de l’Ajuntament, per 16 vots a favor, de PSOE,
EU, BLOC, SP i SCP i 5 vots en contra de PP, ACORDA:

PRIMER: Declarar alterada automàticament la qualificació jurídica de 77’5 m2
de subsòl de titularitat pública de l’Hotel Residència Vent del Mar, SL, siti al carrer Cap
Sant Martí, carrer Illa de Còrsega i carrer Riu Túria, per tal com ha sigut concedida
llicència d’obres d’ampliació d’aquest, complint-se els requisits de l’art. 8C del PGOU i
adquirint la condició jurídica d’espais privats, en compliment dels estàndards
d’aparcament en parcel·la privada que exigeix el Pla General.

SEGON: Que es procedisca a efectuar les rectificacions pertinents en document
públic, per a la seua posterior inscripció en el Registre de la Propietat i en l’Inventari de
Béns i Drets Municipals de les superfícies de domini públic resultants.

TERCER: Facultar la Sra. Alcaldessa-Presidenta per a la signatura de les
escriptures públiques de cessió.

14 EXP. 137/03. APROVACIÓ PLECS DE CLÀUSULES
ADMINISTRATIVES PARTICULARS A REGIR EN EL CONCURS PÚBLIC
OBERT, PER A L’ADJUDICACIÓ DE LA CONCESSIÓ DEL SERVEI PÚBLIC
D’EXPLOTACIÓ DE DIVERSES PARADES DE VENDA DELS MERCATS
MUNICIPALS DE SAGUNT-CIUTAT I SAGUNT-PORT

Han quedat vacants diverses parades de venda dels mercats municipals de
Sagunt ciutat i Sagunt-Port.

S’ha elaborat el corresponent Plec de Clàusules Administratives i de
Prescripcions Tècniques Particulars a regir en l’adjudicació, mitjançant concurs públic
obert, per a l’adjudicació de la concessió del servei públic per a l’explotació de les
parades vacants.

És competència de l’òrgan de contractació l’aprovació dels plecs, article 49 del
Text Refós de la Llei de Contractes de les Administracions Públiques.

S’entén derogada la prèvia l’exposició pública dels plecs recollida en l’article
122.1.2 del Reial Decret Legislatiu número 781/86, de18 d’abril, per tal com ni l’art. 48
ni el 49 del Text Refós, en concordança amb el 78 del seu Reglament, normativa bàsica,
exigeix que el Plec s’expose al públic per termini de 8 dies, substituint l’apartat sisè de
l’art. 49, i el primer de l’art. 78 la dita publicitat per l’obligació de l’administració
contractant de facilitar còpia dels Plecs.

A l’empara del que preveu l’art. 21.ñ) de la Llei 7/1985, modificada per la Llei
11/1999 de 21 d’abril, l’adjudicació de la concessió és competència de l’alcalde
president  de la corporació, per tal com no supera el percentatge màxim, ni el seu import



total la quantia establida per la Norma,  ni el seu termini de vigència és superior a quatre
anys.

És competència del Ple de la corporació l’aprovació del present expedient, per
tal com és una concessió plurianual que excedeix de quatre anys, art. 22.2.n) de la Llei
7/85, de 2 d’abril.

De conformitat amb el que disposa l’article 47 de la Llei 7/85, modificada per
l’11/99 de 21 d’abril, només requereix majoria absoluta els acords sobre concessió de
béns o serveis per més de cinc anys, sempre que la seua quantia excedisca del 20 per
100 dels recursos ordinaris del Pressupost.

En aquest supòsit no se supera aquest límit.
És competència de la Comissió Informativa l’estudi, informe o consulta dels

expedients que hagen de ser sotmesos al Ple –article 123 del Reglament d’Organització,
Funcionament i Règim Jurídics de les Entitats Locals.

Per tot això, de conformitat amb el dictamen de la Comissió Especial de
Comptes i Serveis Econòmics, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA:

PRIMER: Incoar expedient de contractació, de tramitació ordinària, en els
termes previstos en l’article 67 del text refós de la Llei de Contractes de les
Administracions Públiques, i 73 del seu Reglament.

SEGON: Fixar com a forma d’adjudicació el concurs, per procediment obert –
art. 69 TRLCAP.

TERCER: Aprovar els Plecs de Clàusules Administratives particulars i de
prescripcions tècniques que han de regir en el concurs públic obert per a l’adjudicació
de la concessió del servei públic d’explotació de diverses parades de venda als Mercats
Municipals de Sagunt ciutat (7,13 i 40) i Sagunt Port (P-2, P-5, P-7, 4, 5,  9, 29).

QUART: Sotmetre a informació Pública en el Diari Oficial de la Generalitat
Valenciana, l’anunci de licitació, en compliment del que disposa l’article 78 de la Llei
de Contractes de les Administracions Públiques, i 77  del seu Reglament.

CINQUÈ: Les despeses de publicitat de l’anunci de licitació correran a càrrec de
l’adjudicatari.

En aquests moments, a les 12 hores i 35 minuts es reintegra a la sessió el
secretari general, així com el Sr. Martí.

15 APROVACIÓ PLECS DEL CONCURS EXPLOTACIÓ DE DIVERSOS
QUIOSCOS DE PROPIETAT MUNICIPAL SITIS A LA VIA PÚBLICA. EXP.
145/03

S’ha elaborat el corresponent Plec de Clàusules Administratives particulars a
regir en el concurs públic obert convocat per a l’adjudicació de la concessió
administrativa d’ús i aprofitament de diversos quioscos de propietat municipal sitis a la
via pública (av. Camp de Morvedre, c/ Sant Josep-Viriato, Albereda del Consell, pl.
Rodrigo i pl. Ibèrica).

És competència de l’òrgan de contractació l’aprovació dels Plecs, article 49 del
Text Refós de la Llei de Contractes de les Administracions Públiques.

S’entén derogada la prèvia l’exposició pública dels Plecs recollida en l’article
122.1.2 del Reial Decret Legislatiu número 781/86, de 18 d’abril, per tal com ni l’art. 48
ni el 49 del Text Refós, en concordança amb el 78 del seu Reglament, normativa bàsica,
exigeix que el Plec s’expose al públic per termini de 8 dies, substituint l’apartat sisè de



l’art. 49, i el primer de l’art. 78 la dita publicitat per l’obligació de l’administració
contractant de facilitar còpia dels Plecs.

A l’empara del que preveu l’art. 21.ñ) de la Llei 7/1985, modificada per la Llei
11/1999 de 21 d’abril, l’adjudicació de la concessió és competència de l’alcalde
president  de la corporació, per tal com no supera el percentatge màxim, ni el seu import
total la quantia establida per la Norma,  ni el seu termini de vigència és superior a quatre
anys.

És competència del Ple de la corporació l’aprovació del present expedient, per
tal com és una concessió plurianual que excedeix de quatre anys, art.  22.2.n) de la Llei
7/85, de 2 d’abril.

De conformitat amb el que disposa l’article 47 de la Llei 7/85, modificada per
l’11/99 de 21 d’abril, només requereix majoria absoluta els acords sobre concessió de
béns o serveis per més de cinc anys, sempre que la seua quantia excedisca del 20 per
100 dels recursos ordinaris del Pressupost.

En aquest supòsit no se supera aquest límit.
És competència de la Comissió Informativa l’estudi, informe o consulta dels

expedients que hagen de ser sotmesos al Ple –article 123 del Reglament d’Organització,
Funcionament i Règim Jurídics de les Entitats Locals.

Per tot això, de conformitat amb el dictamen de la Comissió Especial de
Comptes i Serveis Econòmics, el Ple de l’Ajuntament, per  unanimitat, ACORDA:

PRIMER: Incoar expedient de contractació, de tramitació ordinària, en els
termes previstos en l’article 67 del text refós de la Llei de Contractes de les
Administracions Públiques, i 73 del seu Reglament.

SEGON: Fixar com a forma d’adjudicació el concurs, per procediment obert –
art. 69 TRLCAP.

TERCER: Aprovar els Plecs de Clàusules Administratives particulars i de
prescripcions tècniques que han de regir en el concurs públic obert per a l’adjudicació
de la concessió administrativa d’ús i aprofitament de diversos quioscos de propietat
municipal sitis a la via pública (av. Camp de Morvedre, c/ Sant Josep-Viriato, Albereda
del Consell, pl. Rodrigo i pl. Ibèrica).

QUART: Sotmetre a informació pública en el Diari Oficial de la Generalitat
Valenciana l’anunci de licitació, en compliment del que disposa l’article 78 de la Llei
de Contractes de les Administracions Públiques, i 77  del seu Reglament.

CINQUÈ: Les despeses de publicitat de l’anunci de licitació correran a càrrec de
l’adjudicatari.

16 ACCEPTACIÓ DE LA CESSIÓ DE TERRENYS D’ACERALIA. EXP.
96/02

Mitjançant conveni urbanístic de data 21 de desembre de 1993, Alts Forns del
Mediterrani, en l’actualitat Aceralia Corporación Siderúrgica, SA, s’adquiria el
compromís de cedir a aquest Ajuntament, per part diversos terrenys per un total de
25.248 m2, segons escriptura pública amb protocol núm. 2.595, de 20 d’octubre del
2003.

Per a donar compliment al dit conveni s’ha remès escriptura de cessió de 21.317
m2 de terrenys afectats pel Pla Especial Parc Sagunt I, quedant per aportar 3.931 m2.

S’ha emès informe per l’arquitecta municipal, adscrita a la Secció de Patrimoni i
Contractació, en el qual es posa de manifest que no hi ha cap inconvenient tècnic en



l’acceptació de la cessió, i s’assenyalen les parcel·les on hauria de realitzar-se la cessió
dels m2, que queden pendents.

Resultant, així mateix, que pel Departament d’Urbanisme s’informa
favorablement la dita cessió i s’assenyala la conveniència que la resta se cedeix de les
parcel·les 308 i 309 del pla d’expropiacions de la IV planta, en previsions de futures
connexions viàries.

De conformitat amb el que disposa l’art. 10 del Reglament de Béns de les
Entitats Locals, aquestes poden adquirir béns i drets a títol onerós, amb exercici o no de
la facultat d’expropiació, i per donació, entre altres.

L’adquisició a títol gratuït o lucratiu no estan subjectes cap restricció, llevat que
estiguera subjecta a condició o modalitat onerosa -supòsit que no es dóna en aquest cas-
art. 12 del Reglament de Béns de les Entitats Locals.

És competència del Ple de l’Ajuntament l’adquisició de béns i la transacció
sobre aquests, a l’empara del que preveu l’apartat 14 de l’art. 50 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals.

Per tot això, de conformitat amb el dictamen de la Comissió Especial de
Comptes i Serveis Econòmics, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA:

PRIMER: Acceptar la cessió gratuïta de 21.317 m2 de terrenys, portada a terme
en compliment del conveni urbanístic subscrit el 21-12-1993 en el qual es compromet la
cessió de 25.248 m2, per Aceralia Corporación Siderúrgica, SA, segons escriptura
pública de data 20 d’octubre del 2003, protocol núm. 2.595, segons el següent detall:

-Polígon 36 – parcel·la 129: 3.720 m2.
                                    parcel·la 134: 4.309 m2
                                    parcel·la  181: 1.755 m2
                                    parcel·la  238: 1.046 m2
                                    parcel·la  171: 2.105 m2
                                    parcel·la  298 (part): 1.866

-Polígon 74 – parcel·la  89: 6.516 m2
                       TOTAL SUPERFÍCIE: 21.317 M2
SEGON: Els restants 3.391 m2 pendents de cessió a aquest Ajuntament

s’efectuaren de les següents parcel·les:
-Polígon 36 – parcel·la 165, pendent de les 8 parcel·les relacionades en l’escrit

del Sr. Benjamín Pérez López de data 23-10-2002.
-Parcel·les 308 i 309 (del pla d’expropiacions de la IV planta i contingut en

l’escriptura de cessió de 29 de juliol de 1994), en previsió de futures connexions viàries.
TERCER: Totes despeses i impostos que se’n deriven d’aquesta cessió seran

satisfets per la part cedent.
QUART: La propietat s’accepta lliure de càrregues i gravàmens.
CINQUÈ: Procedir a la valoració del bé objecte de cessió per a la seua inclusió

en la rectificació de l’Inventari de Béns i Drets del present exercici.
SISÈ: Facultar la Sra. Alcaldessa-Presidenta per a la signatura dels oportuns

documents públics.

En aquests moments, es reintegra a la sessió el Sr. Castelló.

17 SUP-2 EST. COMPLIMENT DE CONDICIONS PLA PARCIAL. EXP.
1/01



El Ple de la corporació municipal, en la seua sessió de data 27.1.03, va adoptar
l’acord d’aprovació i adjudicació condicionades del PAI de referència, establint en la
seua part expositiva, entre altres extrems, els següents:

En el termini d’1 mes des de la signatura del conveni haurà de procedir a
presentar la documentació d’ordenació corregida en els termes del present acord,
procedint-se per part del ple a constatar que s’han complit les condicions imposades, i
aprovant-lo definitivament.

A partir d’aquest tràmit, s’obri el període d’1 mes per a la presentació del
projecte d’urbanització, que reflectirà tots els condicionants que deriven de la solució
d’ordenació aprovada, així com els que deriven dels informes tècnics incorporats al
present acord.

Per part de l’agent urbanitzador es va presentar documentació de planejament,
que va ser informada en data 19.6.03, i que es va haver d’esmenar.

Extrem que es va realitzar en data 27.11.03, i que va ser completat, davant de
requeriment municipal, en data 16.12.03, en l’extrem referent a la connexió viària en la
part est, així com en la previsió d’una rotonda al bulevard, que es va completar.

Sengles documentacions que formen un document únic han sigut informades de
forma favorable pels serveis tècnics, en els següents informes:

El de data 10.12.03 que assenyala el següent:
APRECIACIONS PENDENTS DE L’ÚLTIM INFORME
- HOMOLOGACIÓ
Es justificarà documentalment l’adscripció al sector del sistema general d’espais

lliures SGZV-4 per l’Homologació del SUP-2.
ESMENAT
- Modificació de les illes amb mitgeres a altres fora del sector, en alguns casos

amb construccions existents.
ESMENAT EN AUTORITZAR-SE MÀXIM IV PLANTES.
- ORDENANCES D’EDIFICACIÓ.
 Apartat 2.2.4. Eliminar el paràgraf 3 d’aquest apartat, que fa referència a les

plantes intermèdies.
ESMENAT
Apartat 2.2.6.  Haurà de preveure’s un tractament específic per a les illes 6, 7 i 8,

deixant oberta la possibilitat de redacció d’ESTUDIS  DE DETALL.
ESMENAT
CONCLUSIÓ.- Tots els extrems del nostre informe han quedat resolts.
El de data 17.12.03, en el qual s’informa el següent:
Examinada la documentació amb data de registre d’entrada 16 de desembre del

2003, referent a modificacions al pla parcial del SECTOR SUP-2 EST, s’informa que:
S’han complit els condicionants de planejament d’ubicació de Rotonda al final

del carrer Cid i de connexió del bulevard amb la zona verda de la UA 26.
S’indica que, en vistes a la redacció del projecte d’urbanització d’aquest sector,

hauran de contemplar-se les obres d’integració necessàries en l’entorn d’aquest (encara
que es troben fora de l’àmbit) perquè el funcionament del conjunt siga correcte. Entre
altres qüestions hauran de tractar-se: connexions de la rotonda de Periodista Azzati,
obres de pavimentació i senyalització necessàries, per exemple, al c/ Periodista Azzati,
av. Alcalà Galiano, c/ Mare de Déu del Llosar, integració d’obres al Vial Internuclis i
urbanització Vilamar, etc.



Per tot això, s’entenen complits els condicionants impostos en el seu moment, i
en conseqüència, s’ha d’entendre aprovat definitivament el Pla Parcial de l’àmbit SPU-2
EST.

Obert el torn d’intervencions, el regidor delegat d’Urbanisme, Sr.
FERNÁNDEZ, assenyala: “Bé, el SUP-2 Est, sobretot per al públic, és la zona que
queda compresa entre Alcalà Galiano, la carretera de Canet i el Vial Internuclis, és un
dels buits més grans que hi ha en l’actualitat al nucli del Port. Aquest pla parcial va ser
aprovat i adjudicat de forma condicionada el 27 de gener d’enguany i la veritat és que és
un pla que ha sofrit cert retard imputable no a l’Ajuntament sinó a la mateixa empresa
perquè el que se li demanava és que esmenara tota una sèrie de condicionants que se li
van determinar en aquell Ple. Per fi i amb un cert retard, l’empresa definitivament ha
aportat la documentació esmenant aquests condicionants i per tant el que nosaltres
proposem ara és l’aprovació definitiva del pla parcial ja que l’informe tècnic
d’Urbanisme ha dictaminat favorablement perquè s’han ajustat a les condicions.”

El regidor del grup SP, Sr. GIL, diu: “Bé, només una que crec que és una de les
principals que s’han solucionat, que ha sigut l’homologació del sector del sistema
general d’espais lliures de la zona verda número 4, al costat de FERRODISA. Llavors la
pregunta que jo li faig a vostè, Sr. Fernández, és si entra dins del programa establit de
recuperar les zones verdes, encara que està tan lluny, si serà inclosa, dins de les
actuacions, la seua execució. Bé obligant l’empresa a complir la tramitació prevista o
amb anterioritat als compliments, ja que s’ha homologat i el lloc està determinat
urbanísticament, que se’ns fera un poc la gràcia de muntar la zona verda que vostès
estan preocupats perquè eren zones verdes al poble. Llavors la petició que li faig és
aqueixa, intentar aconseguir que una vegada homologat i solucionat aquest assumpte, es
poguera pensar un poc i a curt termini en execució.”

El regidor delegat d’Urbanisme, Sr. FERNÁNDEZ, exposa: “Jo la veritat és que
és un tema que no he comentat però és important també en l’aprovació d’aquest PAI
que ens cedeixen tota una sèrie de zones verdes, de molta extensió a la zona de
FERRODISA, i jo em compromet a intervenir, intentaré que siga el mateix agent
urbanitzats qui es faça càrrec de l’adequació de les zones.”

Per tot això, de conformitat amb el dictamen de la Comissió Informativa
d’Urbanisme, el Ple de l’Ajuntament, per  unanimitat, ACORDA:

PRIMER: Aprovar definitivament el Pla Parcial del SUP-2 EST.
SEGON: Ordenar la publicació en el BOP de l’articulat d’aquest.

En aquests moments la Sra. Murciano abandona definitivament la sessió.

18 SUSPENSIÓ DE LLICÈNCIES I PROGRAMES ÀMBIT
MACROSECTOR 4 I UNITAT D’EXECUCIÓ 3. EXP. 40/03

Vist l’acord de la Comissió de Govern de data 1.10.03, en el qual se sol·licita
informe als serveis tècnics d’Urbanisme sobre la possibilitat d’aprovació d’un acord
encaminat a canviar la zonificació del MACROSECTOR IV i de la UE NÚM. 3, del
PGOU, que passaria d’ús principal RESIDENCIAL, a ús SERVEIS, en règim anàleg a
l’àmbit RACÓ DE L’HORTA, el PAI del qual va ser aprovat pel ple de la corporació al



maig d’enguany, així com sobre les actuacions administratives precises per a portar a
terme les modificacions de planejament que siguen necessàries.

Vist en aqueix sentit els termes de l’informe de l’arquitecte municipal, de
caràcter favorable a la modificació, en entendre que la proposta és coherent amb
l’esquema del PGOU.

En aqueix sentit, per part de l’arquitecte municipal s’informa el següent:
“ANTECEDENTS
El Pla General d’Ordenació Urbana de Sagunt va ser aprovat definitivament el

14 d’abril de 1992, i publicat en el BOP del 7 d’octubre del mateix any. En els seus
documents trobem clarament definida la seua estructura general i orgànica (avui
denominada xarxa primària o estructural segons nomenclatura de la Llei Reguladora
de l’Activitat Urbanística L.6/94), basada en el creixement internuclear de forma
harmònica amb el propi de cada nucli. Aqueix creixement residencial es desenvolupa
principalment en una "llengua" situada entre l’av. Fausto Caruana (antiga carretera
Sagunt-Port ) i el vial internuclis, encara que trobem també sectors terciaris (SUNP-5).

Fora d’aqueix nexe d’unió bàsic trobem un sector de sòl urbanitzable no
programat, ara simplement urbanitzable, d’ús residencial (MSECTOR IV), i, més al
nord, confrontant a l’esmentat sector es troba un àmbit de sòl urbà de qualificació
residencial així mateix.

En aqueix sòl s’evidencia una dificultat palpable en el seu desenvolupament per
causes diverses:
- Persistència d’usos preexistents de magatzematge i xicoteta indústria
- escassa presència d’habitatges ocupats en el seu teixit urbà



- elements dissuasoris poderosos... Subestació d’IBERDROLA, línies A T, grup Racó de
l’Horta, serveis del polígon SEPES...

La implantació per raons justificades d’una nova subestació contribuirà a
agreujar aquest problema.

En aqueixa situació incloem el sòl urbà residencial al nord de la ronda est (ZR-
3) també en una complicada situació, agreujada per la proximitat de les línies fèrries.
OBJECTIUS

S’estan realitzant una sèrie d’estudis i anàlisi sobre les determinacions del
PGOU-92 del Sagunt, als efectes d’arribar a les conclusions precises per a adoptar les
solucions que s’estimen convenients.

Considerant les incoherències apuntades i el relatiu aïllament del MSECTOR IV
en estar clarament separat de la resta del sòl qualificat com a residencial per un
sistema general, com és la carretera entre Sagunt i el Port, es considera per tot el que
s’ha dit que la qualificació més convenient per a aquest macrosector SUNP-IV seria
adscribible a SERVEIS, TERCIARI O SEMBLANT en lloc de l’actual RESIDENCIAL,
als efecte que la distribució dels usos fóra la més coherent.

Aquest tractament s’aplicaria també al sòl urbà residencial confrontant, que
inclou la UE núm. 3. Es jutja que igualment l’ús més idoni per a aqueix àmbit, el més
coherent, seria el mateix de SERVEIS, TERCIARI O SEMBLANT, per continuar en
sentit nord-sud l’ús ja previst pel PAI Racó de l’Horta recentment aprovat a la zona, i
que es considera no oportú la consolidació d’un major ús residencial en aquesta zona.
DETERMINACIONS NECESSÀRIES DE LA PROPOSTA

Dins d’aqueix procés d’estudis previs del PGOU-92 es creu convenient
anticipar formalment al document de treball un canvi en la preferència dels usos
globals del MSECTOR IV i del residu urbà esmentada, que passarien de Residencial a
Terciari amb tolerància industrial.

D’aquesta manera es faria més coherent la distribució d’usos, deixant al nord
de la via Sagunt-Port els residencials i terciaris "blans", és a dir sense presència
d’indústria.

S’assignaria un aprofitament tipus basat en els coeficients d’edificabilitat
preexistents, respectant-se els drets subjectius derivats de les actuals àrees de
repartiment,  en un àmbit ocupat per l’actual MSECTOR III i pel sòl urbà al nord de la
ronda est



Cal tenir en compte una sèrie de premisses:
1.- En pretendre un canvi de l’ús predominant del sector, passant-lo de

residencial a serveis/terciari, s’està davant d’una determinació recollida en l’art.
 17.1 C de la LRAU, zones  d’ordenació, que forma part de l’Ordenació Estructural. En
conseqüència, la decisió última correspon a la Conselleria de Territori.

La decisió definitiva no és de caràcter municipal.
2.- Els àmbits afectats són sòl urbanitzable no programat i sòl urbà. Aquest

últim, el sòl urbà, compta amb ordenació detallada de l’espai, definint-se els espais
públics i privats.

El sòl urbanitzable no programat només compta amb els paràmetres definits en
el PGOU, en concret, en l’art. 224.

3.- Mentre es redacta per part dels serveis tècnics la solució de planejament i es
procedeix a la seua tramitació i aprovació, la legislació urbanística estableix un
mecanisme encarregat de facilitar l’eficàcia del nou planejament que es pretenga
aprovar.

En concret l’art. 57 de LRAU regula el mecanisme de la suspensió de llicències
d’obres (i dels PAI).

Assenyala l’art. 57 de la Llei 6/94 el següent:
Article 57. Suspensió de llicències i d’acords de programació.



 1. Regeix a la Comunitat Valenciana el contingut dels articles 101 a 103 del Text Refós
aprovat pel Reial Decret Legislatiu 1/1992, de 26 de juny, encara que -segons la seua
Disposició final- preval l’aplicació de les següents regles específiques:
 A) Els acords de suspensió de llicències, per a tenir el seu efecte, bastarà que siguen
publicats en el «Diari Oficial de la Generalitat Valenciana».
 B) La resolució per la qual es convoca el període d’informació pública dels Plans
tindrà l’efecte suspensiu de llicències que la llei estatal associa a l’aprovació inicial
d’ells, sense que siga necessari ni exigible que aquesta resolució assenyale
expressament les àrees afectades per la suspensió.
 C) Els peticionaris de llicències sol·licitades amb anterioritat a la suspensió tindran
dret a ser indemnitzats del cost oficial dels projectes i a la devolució dels tributs i
càrregues satisfetes a causa de la sol·licitud, sempre que aquesta fóra conforme amb
l’ordenació urbanística vigent en el moment en què va ser efectuada i resultara
denegada per incompatibilitat amb el nou planejament. Només en cas d’existència de
Cèdula de Garantia Urbanística o Ordre d’Execució procedirà, a més, la indemnització
dels altres perjudicis irrogats pel canvi de planejament...
 2. La suspensió de llicències implicarà, també, la d’acords aprovatoris de nous
Programes a la zona afectada. Els Programes ja aprovats i encara vigents, abans de la
suspensió de les llicències, no es veuran afectats per aquesta, llevat que, en acordar-la,
així es faça constar expressament, sense perjudici de les indemnitzacions que
procedisquen.

El Reglament de Planejament de la Comunitat Valenciana, de 1998, estableix
respecte d’això el següent:

Article 152. Suspensió de l’atorgament de llicències
1. Els òrgans administratius competents per a sotmetre a informació pública Plans i
Programes, fins i tot abans de convocar aquesta, podran acordar la suspensió de
l’atorgament de llicències de parcel·lació de terrenys, edificació i demolició per a àrees
o usos determinats, a fi de facilitar l’estudi o reforma de l’ordenació urbanística.
2. L’acord de l’administració pel qual se sotmet a informació pública un Pla o
Programa determinarà, per si només, la suspensió de l’atorgament de llicències en
aquelles àrees del territori objecte del projecte de planejament exposat al públic les
noves determinacions de les quals suposen modificació del règim urbanístic vigent,
sense que siga necessari ni exigible que aquesta resolució assenyale expressament les
àrees afectades per la suspensió.
3. La suspensió a què es refereix el número 1, s’extingirà, en tot cas, en el termini d’un
any. Si s’haguera produït dins d’aqueix termini la convocatòria de la informació
pública, la suspensió es mantindrà per a les àrees les noves determinacions de
planejament de les quals suposen modificació de l’ordenació urbanística i els seus
efectes s’extingiran definitivament transcorreguts dos anys des de l’acord de suspensió
adoptat per a facilitar l’estudi del planejament o la seua reforma. Si la convocatòria de
informació pública es produeix una vegada transcorregut el termini de l’any, la
suspensió derivada d’aquesta convocatòria d’informació pública tindrà també la
duració màxima d’un any.
4. Si amb anterioritat a l’acord de convocatòria d’informació pública no s’haguera
suspès l’atorgament de llicències conforme al que disposa el número 1 d’aquest article,
la suspensió determinada per aquesta convocatòria d’informació pública tindrà una
duració màxima de dos anys.



5. En qualsevol cas, la suspensió s’extingeix amb l’aprovació definitiva del
planejament.
6. Els peticionaris de llicències sol·licitades amb anterioritat a la suspensió tindran dret
a ser indemnitzats del cost dels projectes i a la devolució dels tributs i càrregues
satisfetes a causa de la sol·licitud, sempre que aquesta fóra conforme amb l’ordenació
urbanística vigent en el moment en què va ser efectuada i resultara denegada per
incompatibilitat amb el nou planejament. Només en els casos previstos en les Lleis
procedirà, a més, la indemnització pels perjudicis irrogats per l’alteració de
planejament.
7. Extingits els efectes de la suspensió en qualsevol dels supòsits previstos, no podran
acordar-se noves suspensions en el termini de cinc anys, per idèntica finalitat i sense
perjudici del que preveu l’article següent.
Article 154. Suspensió d’acords aprovatoris de Programes.
La suspensió de llicències implicarà, també, la dels acords aprovatoris de nous
Programes a la zona afectada. Els Programes ja aprovats i fins i tot vigents, abans de
la suspensió de les llicències, no es veuran afectats per aquesta, llevat que, en acordar-
la, així es faça constar expressament, sense perjudici de les indemnitzacions que
procedisquen.

En definitiva, serà necessari adoptar per part del Ple de la corporació acord de
suspensió de llicències i, en conseqüència, de PAIS, a la zona de referència.

Atès que el que s’està pretenent és la reconsideració pública de la decisió
establida pel PGOU-92 de qualificar aquests terrenys com a sòl residencial.

Considerant que amb posterioritat a l’acord de la Comissió de Govern de data
1.10.03, en el que es plantejava la proposta de canvi de zonificació per al citat àmbit, en
data 14.10.03 té entrada en aquest Ajuntament proposada de programació per a l’àmbit
UE-3. Proposta que ha sigut sotmesa a informació pública per la via de l’art. 48 de la
LRAU, 6/94, en el DOGV de data 4.12.03.

Això determinaria, en el cas que prosperara la proposta de suspensió de la
Comissió de Govern, que li fóra d’aplicació a dita proposada de programació els efectes
retroactius i paralitzadors previstos en l’art. 57 de la LARU, abans transcrits.

Les despeses que amb caràcter taxat assenyala la llei a indemnitzar es
consideraran un concepte més de despesa d’urbanització en la futura programació
d’aquests àmbit.

Durant el debat, el regidor d’Urbanisme, Sr. Fernández, presenta una esmena al
dictamen del següent tenor literal:

“La supressió de la següent afirmació en la part expositiva:
Considerant que aquests àmbits són susceptibles de ser gestionats per mitjà d’un

PAI, sense perjudici que en un cas s’estiga davant de sòl urbà i en l’altre davant sòl
urbanitzable.

En aqueix sentit, i als efectes de facilitar la gestió de la nova ordenació pretesa,
s’entén que la suspensió no hauria d’afectar aquelles propostes de PAI que
pretengueren una implantació d’usos d’acord amb la modificació proposada.

La supressió del punt dispositiu quart:
QUART: Atès que, tal com s’exposa en la part expositiva, es pretén un canvi

d’ús dels dos àmbits, passant-los de residencial a terciari, s’entendrà no afectat per la
suspensió de llicències qualsevol proposta de PAI que vaja encaminada a l’ordenació i
gestió de sòl d’acord amb el nou ús pretès.”



Esmena que, sotmesa a votació, és aprovada per 14 vots a favor de PSOE, EU,
BLOC i SCP i 8 vots en contra de PP i SP.

Obert el torn d’intervencions, el regidor delegat d’Urbanisme, Sr.
FERNÁNDEZ, indica: “Bé, el Macro Sector 4 i la Unitat d’Actuació 3, en un cas el
Macro Sector 4, és una zona urbanitzable no programada i la Unitat d’Actuació 3 és un
sòl urbà, és la zona que estaria entre el barri de Racó de l’Horta, la zona de Davall Vies
i tota la zona on està la subestació elèctrica de Hiberdrola, estem parlant d’un àmbit
important quant a la seua extensió i que en el pla general estan qualificats com a zona
residencial. Evidentment si nosaltres proposem la suspensió de les llicències és perquè
entenem que aquesta qualificació no és la més adequada. La Comissió de Govern, el dia
1 d’octubre, sol·licita un informe als Serveis Tècnics sobre la possibilitat de canviar
aquesta zonificació del Macro Sector 4 i de la Unitat d’Execució número 3 de
residencial a serveis, en un ús de règim anàleg a què ja hi ha al polígon de Davall Vies.
Per què?, doncs ho fem senzillament perquè entenem que no és, ho torne a dir, una
qualificació adequada, sobretot quan fins i tot tenim molt de sòl residencial i d’altra
banda pensem que és prioritari per als objectius d’aquest equip de govern, perquè
considerem que són els més adequats per a la ciutat tirar endavant altres zones
residencials. L’informe tècnic municipal és favorable a la modificació perquè assenyala
tota una sèrie de dificultats per a mantenir l’ús residencial, basat en diverses causes:
d’una part per la preexistència d’usos de magatzems i de xicoteta indústria, per l’escassa
presència d’habitatges ocupats en el teixit urbà i per una sèrie d’elements dissuasoris,
com diu textualment l’informe, poderosos, d’una banda tenim una subestació elèctrica
que pròximament serà ampliada, d’altra banda tenim línies d’alta tensió, d’altra banda
tenim tots els serveis del polígon SEPES, i la proximitat a les línies del ferrocarril.
Estaríem en una zona, per tant, en una situació marginal que no ajuden en absolut que es
consolide com una zona residencial, i d’altra banda, i aquesta consideració jo crec que
és molt important, el nostre dret a canviar el planejament tenint en compte sobretot que
la nostra expansió urbanística l’hem definit d’una banda al Nord del Palància i d’altra
banda a la franja que està compresa entre l’av. Fausto Carruana, que és l’antiga carretera
de Sagunt al Port, i el Vial Internuclis. El canvi d’ús predominant del sector està
contemplat en l’article 17.1, c, de la RAU, de la Llei Autonòmica Urbanística, forma
part per tant de l’ordenació estructural i en conseqüència la decisió definitiva no
correspon a l’Ajuntament sinó a la mateixa Conselleria de Territori i Habitatge. Mentre
els serveis tècnics redacten la solució de planejament definitiva, la legislació urbanística
estableix el mecanisme per a  facilitar el nou planejament, en concret la RAU, en
l’article 57 regula el mecanisme de suspensió de llicències d’obres i de PAIS i també el
Reglament de Planejament de la Comunitat Valenciana de l’any 98, en els articles 152 i
154 contenen en l’expedient, determinen clarament quin és el procediment per a
suspendre les llicències. El dia 14 del mes d’octubre entra a l’Ajuntament una proposta
de programació per a l’àmbit de la Unitat d’Actuació 3, que ha sigut sotmesa a
informació pública, per tant en cas de prosperar la suspensió de llicències hem d’aplicar
els efectes retroactius i paralitzadors previstos en l’article 57 de la RAU, la
indemnització que en aquest cas té un caràcter taxat, perquè està perfectament delimitat
i està previst en la mateixa llei, seria en qualsevol cas el cost del projecte i els tributs i
càrregues que l’agent urbanitzador ha pagat, però nosaltres entenem que a més en
qualsevol cas podrien ser considerats com un concepte més de les despeses
d’urbanització en la futura programació de l’àmbit. Això implicaria que aquesta



suspensió de llicències no tindria cap cost per al mateix Ajuntament i en el cas que ho
tinguera seria un cost podríem dir inapreciable per al que suposa un Ajuntament com el
nostre. He de dir d’altra banda que l’informe o l’expedient tal com el tenen, a última
hora després d’haver deliberat i d’haver passat per la Comissió Informativa, hem decidit
suprimir tres paràgrafs, en concret hem decidit suprimir el paràgraf dos i tres de la part
expositiva de la pàgina 7, quan diu: considerant que els dits àmbits són susceptibles de
ser gestionats per mitjà d’un PAI, sense perjudici que en un cas estiga davant de sòl
urbà i en l’altre davant de sòl urbanitzable, l’altre paràgraf i el punt dispositiu quart del
final perquè el que entenem, i amb això jo crec que recollim un poc la idea també de
Marcelino, el que entenem és que hem d’anar a una suspensió pura i dura per dir-ho
d’alguna forma i, mentrestant, des dels serveis tècnics arribem a un consens quant a la
solució detallada de tota la zona, que no es puga presentar cap PAI, ni d’ús residencial,
naturalment, però tampoc d’ús terciari. Perquè fixen-se que del que es tracta ací és de
donar-li una solució a tota la zona del barri Racó de l’Horta, que vostès saben que és
una zona que té un conflicte social, que és una zona marginal, i per tant això hauria
d’anar lligat a una actuació més àmplia en tota la zona, com fins i tot no la tenim i estem
pensant si es pot donar, que en aqueix sentit sí que tindria certa lògica que tinguera un
ús residencial, perquè llavors ja decidiríem quina seria la política a seguir, però
mentrestant el que farem és estudiar la situació per a veure si podem donar-li una
solució a tota l’àrea i que no estiguem lligats per possibles programes que es presenten
mentrestant. Tenint en compte que naturalment la major part del Macro Sector 4, és a
dir, tota la zona que quedaria a l’est de la Ronda que ve del pas elevat, tota aqueixa zona
evidentment haurà de tenir un ús terciari o de serveis perquè és totalment inadequat que
siga una zona residencial i l’altra part que quedaria a l’oest i per tant dins d’aquesta
circumval·lació podria tenir-ho residencial però sempre condicionat que tinguera,
diríem, tota aqueixa zona de Davall Vies, un ús residencial major perquè si no el que
podríem fer, el perill és que quedara un gueto social fins i tot molt major que el que
tenim en l’actualitat. Per tant, el que els propose per a votació és la suspensió de
llicències en tots els sentits tant en l’ús residencial com en l’ús terciari, és una suspensió
per un any mentre estudiem, i jo em compromet que això ho treballem a fons en la
Comissió Informativa, puguem definir un estudi detallat de la zona.”

El regidor del grup SCP, Sr. CORTÉS, manifesta: “Estem totalment d’acord en
el tema de la suspensió perquè creiem que és importantíssim estudiar-ho amb molt de
deteniment perquè fins i tot entenent el plantejament de l’equip de govern, quant al
canvi d’usos, sí que tenim almenys por o ressentiment que l’actuació pose en perill fins
i tot més si és el cas el gueto en què està sumit el barri Davall Vies, per tant, sí que
creiem que seria convenient, com molt bé ha dit un estudi seriós i conscienciós per a no
convertir aqueix gueto en un gueto fins i tot més complicat del que ja és en aquest
moment.”

El regidor del grup SP, Sr. GIL, assenyala: “Vegem, Quico, has dulcificat una
mica la situació que es planteja en aquest Ple, però la veritat és que a mi m’has deixat
obnubilat, l’últim Ple de l’any semblant castanya damunt de la taula, és que té
importància, eh?, no és qualsevol cosa del que estem parlant. I ho has dulcificat en
aquesta última part de la teua exposició dient: ens posem a estudiar i veurem al final si
val la pena deixar-lo terciari industrial o terciari indústria i urbà a veure com ho
ventilem. Ho aneu a ventilar com estava previst en principi, en terciari i en industrial



gairebé amb el noranta-cinc de possibilitats que siga així, però, en fi, sempre estarà el
dubte que en el fons existisca la possibilitat d’urbà. Però hi ha dos elements de què hem
parlat, que és el Macro Sector 4 i la Unitat d’Execució 3. La Unitat d’Execució 3 es va
aprovar l’any 92 i quan es va aprovar es va pensar molt bé el que es feia, ara no, açò va
ser el PSOE quan va aprovar el Pla General i sobretot també Esquerra Unida. Què es
feia amb açò?, principalment amb la Unitat 3 era abrigar a un barri oblidat, deixat de la
mà de Déu, començar-hi a muntar indústria, en habitatges urbans o siga habitatges que
venien generant veïns, perquè gent que estiguera en l’entorn i no tal com està ara. Està
clar que aqueix tipus d’habitatge de la Unitat 3 està fet per a habitatges VPO i a més de
la qualificació potser de menor cost. Aqueixa és la idea que té la Unitat número 3. Les
unitats d’execució estan muntades en sòl urbà, compten amb els serveis de clavegueram,
d’aigua potable, d’accés, d’enllumenat, el tenen tot molt a prop perquè és seguir amb la
trama urbana. Jo crec que és inadmissible ara a aquestes altures que la Unitat número 3
amb un PAI presentat decidisquen paralitzar-lo. Una altra cosa és que no tinguérem cap
industrial o qualsevol promotor que volguera portar-lo endavant però, home, després de
tants anys apareix un colom blanc que vol aconseguir rendibilitzar en la seua mesura la
Unitat 3, anem a donar-li recer un poc als habitatges de Davall Vies i ara des de l’equip
de govern, els mateixos que van aprovar el Pla el 22, se’l volen carregar, jo no ho
entenc. És inadmissible perquè deixarem una altra vegada de forma, jo crec que per a
tota la vida, aqueixa zona que anomenem Davall Vies, no és lògic que la unitat
d’execució s’elimine, això està més clar que clar. Si donen aqueix pas per descomptat és
un pas equivocat, és un pas que no s’hauria de donar. I després vostè en la Comissió
quan vam parlar un poc d’aquest assumpte, la veritat és que no ens va comentar en cap
moment que s’havia formalitzat la presentació d’un PAI, en la Comissió que jo vaig
estar, si no va ser en una altra, vostè no va comentar res, és més per a aclarir la situació,
jo vaig alçar el paper, la carpeta, i em va semblar que el que es presentava era un
industrial que demanava canviar d’habitatges a serveis, fixe’s el que vaig entendre jo
perquè no vaig mirar amb detall, vostè va dir que es retirava el paper i el vaig donar per
bo, però ara era un PAI presentat amb forma, amb tots els requisits legals i hem de
pagar entre setze i divuit milions de pessetes, si ací es queda, com que no?, ja tenim plet
una altra vegada, experts en plets d’aquest tipus, vaja, no els trobarem a Espanya. Haver
de pagar ara a anul·lar una sol·licitud de llicència en un PAI i damunt pagar diners
perquè no es faça, vegem, companys del PSOE i companys del PP, jo crec que en un
moment donat Segregació del Port primer es va dirigir a vostès quan governaven i els
vam dir que no érem Herri Batasuna, que volíem participar en allò que fóra, en el bé de
la comunitat, és així senyors del PP?, i ho vam fer encara que no vam tenir el detall mai
de parlar amb nosaltres. Amb vostès hem fet el mateix, jo crec que aquest assumpte no
sols és la fredor de passar-lo en una Comissió d’Urbanisme, gairebé ha sigut un poc
d’entrar i eixir. Açò és de molta força, açò, anul·lar una Unitat d’Execució i canviar tot
un planejament, açò no és qualsevol cosa, i ho hem vist uns minuts però la veritat és que
no ha sigut amb el detall que correspon, però és perquè vostès no volen que es veja així.
Ara proposa que fem una suspensió i que intentem estudiar què és el que més interessa.
No està malament en el fons però el que jo crec que no és admissible, és amb quina
comissió ciutadana o amb qui, de participació ciutadana s’han reunit vostès per a dir: la
Unitat d’Execució número 3 no siga. Qui ha donat el vist i plau, quins veïns han
recolzat açò, els de l’entorn ho saben?, o siga, ha sigut una decisió, pareix, unilateral de
vostès. I damunt costar-nos aqueix muntó de duros, aqueixos milions, però jo li recorde
de passada els milions que el PSOE ens està costant amb la seua mala gestió



urbanística, fa quatre dies vam pagar cent milió pel carrer Pintor Pinazo, uns anys arrere
trenta més. Se n’han pagat quaranta-dos, açò ve de lluny, clar, el que no es pot arribar és
a portar un rècord en la mala gestió urbanística i gairebé tenir milers de milions de
pessetes a tenir que abonar. Cal posar un fre a açò i jo crec que en aquest moment estem
en condicions de la Unitat 3 que no ens coste un duro, que es faça, que servisca de
suport al que ja està construït i li donem un poc de recer a la gent. Em sembla que no es
mereixen aquest tracte aqueixes persones, pensen que com fem la gestió ens pot venir
un marró d’upa. Tenim una espasa damunt, del solar, que l’anomene moltes vegades i
tant de bo no el facen mai i s’arribe a un acord, jo no ho sé com no ho han fet, demanar
la indemnització de l’escola d’aprenents, això poden suposar milions de pessetes, bo, a
açò cal posar-li fre. Hem d’estar, jo crec que els interessos generals del municipi, en
major consonància perquè aquesta mesura que vostès han fet és una mesura unilateral
molt forta. Jo és la primera vegada en els anys que porte a l’Ajuntament, que una unitat
d’execució s’elimina, mai ho havia vist això. S’ha discutit si estava millor o pitjor però
eliminar una unitat d’execució i damunt el PAI, damunt de la taula, que ens costa pagar,
jo crec que no és lògic. Jo crec que els ciutadans de l’entorn no es mereixen que se’ls
tracte d’aquesta forma, pensen si hi visqueren vostès. S’han posat les condicions perquè
això siga un tros més de ciutat de Sagunt i des de l’equip de govern, que és qui va
aprovar aquest pla general, ara es talla aqueixa possibilitat. Crec que és una qüestió
perquè la penseu amb cert detall i no perdeu de vista el deixar la Unitat d’Execució
número 3 tal com està. Clar i el canvi de plantejament en el Sector 4 també cal veure el
que significa, d’urbà residencial a urbà serveis o industrial. El canvi és enorme, tornem
de nou a posar en el punt de mira els ciutadans de Davall Vies, es veuran immersos en
un rebombori de trànsit i de moviment que jo crec que no s’han guanyat. I, segon, si
s’està lluitant per aconseguir que es facen habitatges VPO, és el moment adequat amb la
Unitat número 3, de començar a rendibilitzar aqueixa part. Està bé que s’augmentarà la
zona de transformació, la transformació no és cap problema, té una zona de vint metres
de protecció on no s’edifica i el que hi ha costat no passa res. Tenim molts
transformadors, molts veïns del Port i de Sagunt a la planta baixa, no ocorre res,
s’aguanten amb la radiació que reben. En aquest lloc per descomptat no és cap
problema, el problema és el que volen fer. Jo pose sobre la taula i pense molt el dany
irreparable que sofriran els veïns de Davall Vies. Quan s’ha trencat aqueix mur que
tenien, que tindran habitatges ara a més de no fer els que estan previstos canviarem el
planejament. I després una altra cosa, estan disposats a fer un canvi que és tan radical,
d’un sòl urbà o residencial a servei i indústria. Bo, em pose com a objectiu, en comparar
açò, per exemple el camí de la Mar, és una zona de terreny industrial marcat en el pla
general, quatre anys amb molts problemes pels promotors en la tramitació dels papers
que jo tampoc oblide això, però, home, això no ix està bloquejat jo crec que per a tota la
vida, i no obstant açò, que és una cosa nova de sobte vostès ens ho posen perquè
l’estudiem, i fem un canvi de la importància que estem parlant. Hi ha coses que a més
són d’importància enorme, ho hem comentat per exemple el tema de les pedreres, estan
necessitant els ciutadans d’aquest municipi tenir una opció a aconseguir una cosa que
necessiten veritat i d’això hi ha un silenci sepulcral. Però si és una necessitat bàsica,
necessària, però a més de primer grau i passen mesos i mesos, primer amb els senyors
del PP i ara amb vostès. Jo pensava que amb vostès hi hauria un canvi i, bo, espere que
siga així a veure si al final reprenem açò perquè és el bé dels ciutadans, amb la moguda
que tenim en aquests moments, si ens fa més falta que el menjar. Hi ha problemes fins
per a poder edificar per falta d’àrids, no és que es tracte que tinguem ací cap regidor, la



propietat d’una pedrera, fa falta que ens moguem per a aconseguir desbloquejar una
situació que no se sosté. I, no obstant, açò, que no ho ha demanat ningú només que
vostès, estan disposats a fer un canvi en el planejament, de la dimensió que té, per no
fer-ho més llarg, que és l’últim Ple de l’any, en principi m’ha semblant bé la seua
postura de voler-ho estudiar encara que sent no acabar de creure-m’ho i pensar que al
final serà un canvi de planejament de residència a serveis i industrial. Què els demanem
des de Segregació del Port?, deixen la Unitat 3 on està i posem-nos a treballar perquè
els ciutadans de Sagunt no se’n vagen tan lluny i només creuant la carretera i les vies,
ara que hi ha millors serveis vials, es puga muntar zona urbana amb preus d’habitatges
prou més assequibles que els de l’altra part del riu o camí del Port.”

El portaveu del grup PSOE, Sr. CHOVER, diu: “Jo crec que la ciutat ha
evolucionat molt des de l’any 92, segurament el pla general del 92 era adequat en aquell
moment i la idea que es pretenia amb la Unitat d’Execució número 3, al costat del barri
Davall Vies, seria una idea adequada en aqueix moment, hi ha hagut una evolució, han
passat onze anys, possiblement en aqueixos onze anys es podria haver fet una revisió
del pla o una homologació del pla adaptant-lo a la Llei del 94 i podria haver-hi hagut o
no un canvi respecte d’això dels usos del sòl. En aquest moment la presentació d’aqueix
PAI ha desencadenat una actuació per part de l’equip de govern, evidentment. I el que
s’ha plantejat és valorar quina és la millor situació per a tota aqueixa zona que nosaltres
definim com, no tot com a Macro Sector 4 sinó l’Oest, que recull la Unitat d’Execució
número 3, que és la que es troba compresa entre les noves rotondes, el nou pont i
l’antiga carretera nacional. És a dir, ací hi ha una espècie de casc, té forma de casc, que
realment jo crec que hem de replantejar-nos i hem de valorar globalment quin serà l’ús
de tota aqueixa zona a pesar que com vostès saben hi ha un PAI també concedit per a ús
terciari més pagat cap al riu i jo crec que hem de replantejar-nos globalment tota
aqueixa zona per veure quina és la millor solució. El que hem plantejat ha sigut una
suspensió, volem donar-nos un any per a estudiar-lo definitivament, no estem dient que
no es vaja a utilitzar com a residencial la Unitat d’Execució número 3, no ho estem
dient, estem dient que volem aqueix termini d’un any per a valorar globalment tota
aqueixa zona. Jo crec que..., o es pot dir però potser està fora de context dir que en el 92
evidentment es va plantejar com una solució possiblement per a normalitzar o tractar de
normalitzar el que és el barri de Davall Vies en tota aquella zona. Han passat onze anys,
el barri s’ha consolidat com un barri en alguns aspectes com a conflictiu i cal valorar si
realment el posar més habitatges pot normalitzar aqueix barri o pot agreujar la situació,
això és el que volem estudiar i això és el que volem fer. Per això es planteja una
suspensió, una suspensió en tots els aspectes. Possiblement després, com ha explicat
Quico, hem vist que aqueix punt quart era inadequat i per això l’hem retirat perquè no
es tracta en aquest moment de dir: tota aqueixa zona que siga d’ús terciari, es tracta de
dir: suspenguem les actuacions i valorem. Jo en aquest moment no m’atreviria a
afirmar, com fa el Sr. Gil, que desenvolupar el nou PAI, en la Unitat d’Execució
número 3 normalitzarà la situació de Davall Vies, si això fóra així tinga la seguretat que
no haguérem suspès en absolut l’execució d’aqueix PAI, tinga la completa seguretat.
Quant al cost, anem a valorar-lo pel seu lloc per part dels tècnics, no es valora en
absolut en les quantitats que vostè planteja i en qualsevol cas l’ús que se li done a tota
aqueixa zona, tractarà que aqueixa urbanització puga sufragar les despeses que pot
costar l’elaboració del projecte que s’ha presentat en aquest moment. El que demanem
pot ser una actuació molt important, ho entenem així, que és una actuació molt



important però entenem que és una actuació molt important a nivell del nucli de Sagunt
i la idea general que es porta d’unificar i en aquest moment les vies i la carretera
serveixen com una barrera gairebé infranquejable per al desenvolupament urbà de la
ciutat i nosaltres pensem que aqueixa actuació és molt important i hem de meditar-la i
hem de reflexionar entorn a quina és la més adequada i que aqueixa unió puga realitzar-
se amb indústria d’ús terciari o puga realitzar-se amb ús residència o una combinació
d’ambdues, en aqueix aspecte volem reflexionar i demanarem a Segregació del Port i als
altres grups al Consistori que reflexionen amb nosaltres en l’entorn de la Comissió
d’Urbanisme. Que s’haja vist més o menys en la Comissió d’Urbanisme també ha depès
de vostès, és a dir, que si hagueren, o mirat més a fons el propi expedient, però jo crec
que sí que es va comentar en tot moment que hi havia un PAI presentat en la Unitat
d’Execució 3.”

El portaveu del grup PP, Sr. BORRÁS, indica: “Bona vesprada, donada l’hora
que és, bé, és un tema puntual en el qual nosaltres hem fet declaracions en els mitjans de
comunicació de quina és la nostra posició perfectament, però jo vaig a fer-los una
reflexió més encara. Aquest assumpte ve des de l’any 79- 80, el pla general d’ordenació
urbana que es va aprovar l’any 81, va ser consensuat, va haver-hi en aquella corporació
democràtica, una postura clara sobre haver-hi un pacte d’esquerres com avui en dia,
Partit Socialista, Partit Comunista, i UCD a l’oposició, un altre partit democràtic avui en
dia desaparegut i molta de la seua gent integrada en el Partit Popular. Bé, llavors es va
arribar a un consens, estaven les dificultats de la comunicació dels dos nuclis de
població, i el que era important a efectes de transport públic, les separacions físiques de
més de cinc-cents metres amb la qual cosa impedia poder desplaçar el transport urbà al
nucli històric. Es va creure llavors per part de tots que el més important per a la
comunicació i integració dels dos nuclis de població seria que allò fóra residencial, es
va aprovar allò en el pla del 91-92, que vostès van intervenir presenten el mateix i avui
en dia ens presenten una suspensió de llicències amb tots els riscos que comporten les
indemnitzacions perquè cal compensar, perquè dóna la casualitat que hi ha un PAI
presentat ací a l’Ajuntament. Molta casualitat recentment en aquests dies. Un canvi
residencial al terciari comporta riscos i comporta, i una preocupació que ha de tenir
l’equip de govern, que en aquest tipus de decisions per als ciutadans del nucli del Port,
per als ciutadans del nucli de Sagunt és molt important la comunicació ràpidament, la
comunicació física dels ciutadans d’un nucli i d’un altre nucli. Si posem enmig barreres
del tipus que siga, a banda de la que hi ha de per si, quines són les infraestructures de
RENFE, comportarà que veritablement es creen problemes entre els ciutadans dels dos
nuclis. Han de ser vostès molt responsables, no és una decisió a la lleugera prendre la
suspensió de les llicències pel que puga comportar. Porten ja set mesos vostès, ja
semblava que després de dos plans generals d’ordenació urbana pràcticament vint i
escaig anys, que ja s’havia d’haver iniciat la revisió total del pla, vaja, sempre posant
pegats. Bo, senyors, tenen la responsabilitat, van aprovar vostès els plans generals,
sorprèn que ara ens porten aquestes preguntes i màximament després que hi ha
presentat, com si ací desconeguérem el que s’està fent tant a l’Ajuntament com el que es
puga estar fent en determinades oficines tècniques, no sé, sembla que els agafa in albis,
que són partits importants, bé, que estiga ara en l’equip de govern però vénen realitzant
gestions, algun dels seus socis, amb nosaltres en temps passat, per tant nosaltres
votarem en contra igual que es va fer en la Comissió i per a mi particularment és una
enorme preocupació, particularment em preocupa enormement que el temps dels



ciutadans dels ciutadans del nucli del Port als del nucli de Sagunt i els del nucli de
Sagunt al nucli del Port com a conseqüència d’aquestes coses augment i sí que hàgem
de lamentar-nos d’ací a uns anys, res més.”

El regidor delegat d’Urbanisme, Sr. FERNÁNDEZ, manifesta: “Bé, la veritat és
que es van abstenir en la Comissió d’Urbanisme, em sembla molt bé. S’han comentat
diversos detalls, alguns que no tenien res a veure en aquesta qüestió, vegem, el Bloc no
va votar el pla general del 92, però això tampoc crec que ara siga important perquè jo
crec que en qualsevol situació, no sé si és que tenen un concepte, també del pla general
com de la Constitució, com a intocables. Jo crec que els instruments de planejament, en
aquest cas el pla general, estan per a satisfer les necessitats dels ciutadans i en la mesura
en què no satisfan les necessitats cal canviar-los. Jo no crec que siga cap mesura radical,
està perfectament contemplat en tota la legislació urbanística que qualsevol govern pot
modificar el planejament en el moment que el considere oportú i no passa absolutament
res. Mire, Sr. Silvestre, m’ha sorprès molt la seua intervenció perquè jo crec que
demostra que no coneix el mapa de la nostra ciutat. És a dir, la unió física, la integració
urbana entre els dos principals nuclis de població no es pot produir pel Macro Sector 4
perquè el Macro Sector 4 està entre el polígon SEPES, que és un polígon industrial, i
entre una part del Macro Sector 7, i per tant no es pot produir per ací, s’ha de produir
per una altra zona, que és precisament la zona que nosaltres estem impulsant, Sr. Borrás,
per tant jo pense que és absolutament, legítimament i absolutament desitjable la
suspensió, per descomptat, del Macro Sector 4 que queda en una zona totalment
marginal i amb uns problemes d’infraestructures importantíssims i hem de reconsiderar
sobretot tenint en compte que en l’actualitat tenim una estructura primària que és la
Ronda que va construir el Ministeri, i tota aqueixa zona que és una part del Macro
Sector 4 i la Unitat d’Execució 3, fer un estudi detallat per si fóra convenient mantenir
el seu ús residencial i al mateix temps no desistir de l’intent de donar solució integral a
Davall Vies. Que jo recorde, Sr. Borrás, i en això el meu partit també és responsable,
vam aprovar un polígon terciari que és el Davall Vies, que això sí que és una barrera,
això no hauria d’haver sigut un polígon terciari, en absolut, perquè estem d’acord que la
connexió entre els dos nuclis de població s’ha de produir a través de residències, estem
totalment d’acord en això i és el que intentarem però, Sr. Silvestre, és que sembla
mentida el que ha dit perquè no té res a veure amb la realitat, res a veure, justament el
que nosaltres estem treballant, precisament, és el que suposa la integració urbana a
través de nuclis residencials. Que és el que nosaltres farem i no li he de dir que
evidentment la revisió del pla general o l’homologació és un tema que s’hauria d’haver
començat ja l’any 2002, que és quan portava ja deu anys i és una decisió que nosaltres
hem de prendre ara. La veritat és que hi ha qüestions i a mi m’agradaria que ho
entenguera la població, que aquest equip de govern no pot canviar, perquè si jo haguera
de canviar, per exemple el SUP-2 Est, o el SUP-2 Oest, en aquest cas l’Est, que és del
que hem parlat abans, per descomptat que hauria treballat perquè hi haguera més
habitatges de VPO, perquè un deu o un catorze per cent d’habitatge VPO és totalment
insuficient i aquest és un dels objectius d’aquest equip de govern, com després parlarem
en el conveni amb IPSA. Neutralitzar la inadmissible pujada que han tingut els preus
amb l’habitatge, i per això va ser un objectiu, treballar perquè hi haja més habitatge
protegit, perquè hi haja gent que tinga un accés a l’habitatge i que no hipoteque la seua
vida per tenir un primer habitatge, perquè això és lamentable que avui en dia hi haja
gent que haja d’hipotecar la seua vida per a comprar un habitatge.”



Per tot això, incorporada l’esmena aprovada i sotmès a votació el fons de
l’assumpte, el Ple de l’Ajuntament, per 14 vots a favor de PSOE, EU, BLOC i SCP i 8
vots en contra de PP i SP, ACORDA:

PRIMER: Adoptar acord de suspensió de llicències i de PAIS en els àmbits
MACROSECTOR SUNP IV  i UE 3.

SEGON: Procedir a publicar aquest acord en el DOGV.
TERCER: Suspendre de forma expressa la proposta de programació de l’àmbit

UE-3, la informació pública del qual s’ha obert en data 4.12.03.

19 RECTIFICACIÓ ERRORS UNITAT D’ACTUACIÓ NÚM. 34. EXP. 5/96
Mitjançant Resolució de l’Alcaldia número 2612 de data 4 de juliol del 2002, es

va donar tràmit d’audiència per un termini de 10 dies segons el que recull l’article 84.2
de la Llei de Règim Jurídic de les Administracions Públiques i del Procediment
Administratiu Comú, als propietaris inclosos dins de la Unitat d’Execució número 34,
en relació amb la proposta d’exclusió de l’àmbit de la unitat, de la parcel·la que se grafia
en el plànol adjunt.



Segons informe tècnic de data 26 de maig del 2003, es desprèn que la inclusió de
la parcel·la ha sigut inclosa indegudament dins de la Unitat d’Execució número 34, la
qual cosa s’ha d’entendre com un error material.

Segons es recull en l’article 105.2 de la Llei de Règim Jurídic de les
Administracions Públiques i del Procediment Administratiu Comú les Administracions
Públiques podran, així mateix, rectificar en qualsevol moment, d’ofici o a instància
d’allò que s’ha interessats, els errors materials, de fet o aritmètics existents en els seus
actes.

El regidor delegat d’Urbanisme, Sr. FERNÁNDEZ, diu: “Bé, aquest és un tema
que se va aprovar per unanimitat en la Comissió Informativa i era simplement esmenar
un error material per la inclusió dins de la Unitat d’Actuació 34 d’una xicoteta parcel·la
que no corresponia.”

Per tot això, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA:
PRIMER.- procedir a l’exclusió de l’àmbit de la Unitat d’Actuació número 34,

la parcel·la grafiada, mitjançant trama, en el plànol adjunt, per tal com es considera que
la seua inclusió obeeix a un error material.

En aquests moments es reintegra a la sessió la Sra. Contreras.

20 CONVENI AJUNTAMENT DE SAGUNT-INSTITUT VALENCIÀ DE
VIVENDA, SA, SUNP-V I PINAETA. EXP. 47/03 PL

Vistos els termes del conveni proposat en el document que té entrada en aquest
Ajuntament en data 31.10.03, RE núm. 16.877, i  l’informe del tècnic que es transcriu a
continuació literalment:

“1.- Les actuacions jurídiques i materials que pretén realitzar l’IVVSA, es troben
legitimades per les previsions de l’art. 42 de la LRAU, en els següents termes:
“Article 42. Plans i Programes d’execució directa a càrrec d’administracions no
municipals.
1. Les conselleries competents en Habitatge o Indústria, per si mateixes o a través de les
empreses públiques que en depenguen, podran elaborar i promoure Programes, Plans
Parcials o de Reforma Interior, Estudis de Detall i Projectes d’Urbanització d’execució
autonòmica, per a la promoció de sòl amb destinació a dotacions públiques o a
actuacions urbanitzadores que fomenten la industrialització o l’habitatge social, o altres
fins públics propis de la seua competència. En aquest cas, la seua tramitació i aprovació
se subjectarà a les regles establides per als Plans Especials. En execució d’aquests
Programes es tindrà com a administració actuant la de la Generalitat, qui haurà
d’expedir Cèdula d’Urbanització prèvia per als Programes que desenvolupe i atenir-se
al seu compliment.
...
3. Iniciada la tramitació d’un Programa conforme als nombres anteriors, es requereix la
conformitat del conseller competent en Urbanisme perquè puguen aprovar-se altres
Programes alternatius.
4. Per a l’execució de les cctuacions contemplades en aquest article serà administració
actuant la que elabore o promoga el Programa si compta amb la potestat expropiatòria;
en un altre cas ho serà el municipi.”



La Conselleria de Territori i Habitatge, i el seu ens instrumental, l’IVVSA,
tindran la condició d’administració actuant, corresponent-los la labor de tramitació i
aprovació dels instruments de planejament i de gestió urbanística.

En tot cas, la subscripció de conveni per part de l’Ajuntament de Sagunt és tota
una declaració d’intencions per part d’aquest, indicativa de la voluntat que per als dits
àmbits opere la gestió directa.

L’actuació procedimental de l’Ajuntament consistirà en l’emissió del preceptiu
informe durant l’o els períodes d’informació pública dels citats instruments.

2.-  En aqueix sentit, cal indicar que es considera necessari donar una especial
transcendència al dit informe municipal, pel que fa a la fixació de les condicions
d’ordenació així com les condicions objectives d’urbanització, que s’entén que hauran
de ser en uns paràmetres de qualitat raonables i idèntics als exigits per aquest
Ajuntament en altres actuacions.

En aqueix sentit, i pel que fa a les obres d’urbanització, l’Ajuntament, finalitzada
l’actuació, passarà a ser titular d’aquestes infraestructures, i li correspondrà la seua
conservació i manteniment, la qual cosa determina la necessitat indicada que reunisca
uns mínims paràmetres de qualitat i de funcionalitat.

En conseqüència serà necessari que en el conveni figure que el caràcter concertat
no es referisca únicament a l’ordenació de l’àmbit ZR-5 PINAETA sinó també a les
condicions d’ordenació del SUNP V i a les d’urbanització d’ambdues, havent de seguir
les indicacions que s’assenyalen en l’informe municipal.

3.- En la indicació de l’àmbit d’actuació, caldrà tenir en compte:
A.- Respecte de l’àmbit del SUNP V.
La proposta de conveni ha recollit les superfícies indicades en l’art. 224 del

PGOU de Sagunt, si bé és necessari indicar que una cosa és la superfície d’ordenació,
que efectivament és de 124.000 m2, i una altra cosa és la superfície de l’àrea de
repartiment, que necessàriament haurà d’incloure 24.800 m2 més, a ubicar en el
macrosector VII. Tot això en els termes de l’art. 224 del PGOU, abans esmentat.

En aqueix sentit, l’Ajuntament indicarà de forma motivada l’emplaçament
concret dels 24.800 m2 en el macrosector VII els propietaris del qual tindran els seus
drets d’adjudicació en parcel·les edificables dins del SUNP V.

B.- Respecte de l’àmbit ZR5 PINAETA.
En tot cas, caldrà estar als paràmetres i superfícies a què fan referència els

acords de modificació de l’àmbit, recollits en l’expedient municipal 34/01 Pl.
 Extrem que en principi així apareix, atès que la superfície indicada, de 41.603
m2, coincideix.

4.- La proposta de conveni exigeix com a obligació de l’Ajuntament que
procedisca a adoptar acord de suspensió de llicències i PAIS en els àmbits objecte
d’aquest.

Qüestió que aquest Ajuntament està capacitat per a realitzar en els termes de
l’art. 57 de la LRAU i 152 del RPCV-98, en els següents termes:

Assenyala l’art. 57 de la Llei 6/94 el següent:
Article 57. Suspensió de llicències i d’acords de programació.

1. Regeix a la Comunitat Valenciana el contingut dels articles 101 a 103 del Text Refós
aprovat pel Reial Decret Legislatiu 1/1992, de 26 de juny, encara que -segons la seua
Disposició final- preval l’aplicació de les següents regles específiques:
A) Els acords de suspensió de llicències, per a tenir efecte hi haurà prou que siguen
publicats en el «Diari Oficial de la Generalitat Valenciana».



B) La resolució per la qual es convoca el període d’informació pública dels Plans tindrà
l’efecte suspensiu de llicències que la llei estatal associa a l’aprovació inicial d’ells,
sense que siga necessari ni exigible que la dita resolució assenyale expressament les
àrees afectades per la suspensió.
C) Els peticionaris de llicències sol·licitades amb anterioritat a la suspensió tindran dret
a ser indemnitzats del cost oficial dels projectes i a la devolució dels tributs i càrregues
satisfetes a causa de la sol·licitud, sempre que aquesta fora conforme amb l’ordenació
urbanística vigent en el moment en què va ser efectuada i resultara denegada per
incompatibilitat amb el nou planejament. Només en cas d’existència de Cèdula de
Garantia Urbanística o Ordre d’Execució procedirà, a més, la indemnització dels altres
perjudicis irrogats pel canvi de planejament.
...
 2. La suspensió de llicències implicarà, també, la d’acords aprovatoris de nous
Programes a la zona afectada. Els Programes ja aprovats i encara vigents, abans de la
suspensió de les llicències, no es veuran afectats per aquesta, llevat que, en acordar-la,
així es faça constar expressament, sense perjudici de les indemnitzacions que
procedisquen.

El Reglament de Planejament de la Comunitat Valenciana, de 1998, estableix
respecte d’això el següent:

Article 152. Suspensió de l’atorgament de llicències
1. Els òrgans administratius competents per a sotmetre a informació pública Plans i
Programes, fins i tot abans de convocar aquesta, podran acordar la suspensió de
l’atorgament de llicències de parcel·lació de terrenys, edificació i demolició per a àrees
o usos determinats, a fi de facilitar l’estudi o reforma de l’ordenació urbanística.
2. L’acord de l’administració pel qual se sotmet a informació pública un Pla o Programa
determinarà, per si només, la suspensió de l’atorgament de llicències en aquelles àrees
del territori objecte del projecte de planejament exposat al públic les noves
determinacions de les quals suposen modificació del règim urbanístic vigent, sense que
siga necessari ni exigible que aquesta resolució assenyale expressament les àrees
afectades per la suspensió.
3. La suspensió a què es refereix el número 1, s’extingirà, en tot cas, en el termini d’un
any. Si s’haguera produït dins d’aqueix termini la convocatòria de la informació
pública, la suspensió es mantindrà per a les àrees les noves determinacions de
planejament de les quals suposen modificació de l’ordenació urbanística i els seus
efectes s’extingiran definitivament transcorreguts dos anys des de l’acord de suspensió
adoptat per a facilitar l’estudi del planejament o la seua reforma. Si la convocatòria
d’informació pública es produeix una vegada transcorregut el termini de l’any, la
suspensió derivada d’aquesta convocatòria d’informació pública tindrà també la duració
màxima d’un any.
4. Si amb anterioritat a l’acord de convocatòria d’informació pública no s’haguera
suspès l’atorgament de llicències conforme al que disposa el número 1 d’aquest article,
la suspensió determinada per aquesta convocatòria d’informació pública tindrà una
duració màxima de dos anys.
5. En qualsevol cas, la suspensió s’extingeix amb l’aprovació definitiva del
planejament.
6. Els peticionaris de llicències sol·licitades amb anterioritat a la suspensió tindran dret a
ser indemnitzats del cost dels projectes i a la devolució dels tributs i càrregues satisfetes
a causa de la sol·licitud, sempre que aquesta fora conforme amb l’ordenació urbanística



vigent en el moment en què va ser efectuada i resultara denegada per incompatibilitat
amb el nou planejament. Només en els casos previstos en les Lleis procedirà, a més, la
indemnització pels perjudicis irrogats per l’alteració de planejament.
7. Extingits els efectes de la suspensió en qualsevol dels supòsits previstos, no podran
acordar-se noves suspensions en el termini de cinc anys, per idèntica finalitat i sense
perjudici del que preveu l’article següent.
Article 154. Suspensió d’acords aprovatoris de Programes.
La suspensió de llicències implicarà, també, la dels acords aprovatoris de nous
Programes a la zona afectada. Els Programes ja aprovats i fins i tot vigents, abans de la
suspensió de les llicències, no es veuran afectats per aquesta, llevat que, en acordar-la,
així es faça constar expressament, sense perjudici de les indemnitzacions que
procedisquen.

Això suposa l’adopció d’un acord municipal de suspensió en els termes indicats,
així com a la seua publicació en el DOGV en el termini de 15 dies des de la seua
adopció. La seua eficàcia queda subordinada a l’efectiva subscripció del conveni per
ambdues parts.

Convé precisar en relació amb aquest aspecte el següent:
En data 3.12.03 s’ha presentat per una agrupació d’interès urbanístic la

documentació d’un PAI corresponent al sector SUNP V, als efectes d’iniciar la
informació pública d’aquest, en els termes de l’art. 48.1 a de la LRAU.

En data 15.12 03, s’ha completat aquesta, presentant document d’Homologació
de l’àmbit.

En data 17.12.03 s’ha presentat anunci en diari de tirada provincial.
Els promotors del PAI són coneixedors de la voluntat de l’Ajuntament de

subscriure un conveni entre l’Ajuntament de Sagunt i l’IVVSA.
Està pendent de la publicació en el DOGV, als efectes que l’AIU inicie

formalment la informació pública.
En aqueix sentit s’assenyala que és objecte d’un altre expedient, el 51/03 PL, el

PAI que es pretén tramitar.
Atès que l’eficàcia de l’acord de suspensió se supedita a la seua publicació en el

DOGV, caldrà esperar a aquesta per a concretar els efectes de la suspensió sobre la dita
sol·licitud i, en concret, si formalment i de forma correcta s’ha presentat la
documentació que permeta entendre quina és prèvia, si l’obertura de la informació
pública del PAI o l’acord de suspensió.

Si la del PAI és prèvia, en aqueix cas es procedirà en els termes de l’art. 57.1. C
de la LRAU.

Si al contrari, la del PAI és posterior, en aqueix cas es procedirà la seua no
admissió, per veure’s afectat per un acord de suspensió de PAIS en aqueix àmbit.

Extrem que, com s’ha indicat, es conclourà de la instrucció de l’expedient 51/03
PL, i que no és aquest el moment d’avaluar.

5.- Respecte de les obligacions a assumir per l’IVVSA.
A proposta del regidor delegat, es realitzen les següents precisions:
La retribució que perceba l’IVVSA en terrenys, com a pagament de l’obra

urbanitzadora, haurà de ser destinada a la construcció d’Habitatges Protegits, per mitjà
de la venda d’aquests a tercers, en les condicions indicades en el conveni.

Els terrenys que corresponguen a la cessió d’aprofitament a favor de
l’administració actuant, es podran destinar a la construcció d’Habitatges Protegits, a



construir directament per l’IVVSA o per mitjà de la venda a tercers, en les mateixes
condicions que en el cas anterior.

La fixació d’un grau de cobertura major, augmentant el ventall dels destinataris
de l’habitatge, exigirà el previ consens exprés entre Ajuntament i IVVSA.

6.- Competència per a la seua adopció.
Vistos l’objecte d’aquest, i en concret, la circumstància que suposa el

compromís d’adopció d’un acord de suspensió de llicències, s’entén que és una
competència que correspon al Ple.

7.- A la vista d’allò que s’ha exposat es conclou:
1.- Que els termes del conveni proposat són legals
2.- Que en tot cas és necessari que s’afigen els següents condicionants:
A.- La necessitat de consensuar per part d’ambdues administracions les

solucions d’ordenació i urbanització dels àmbits, extrem que aquest Ajuntament
indicarà per mitjà de l’oportú informe.

B.- Els àmbits a tenir en compte com a àrees de repartiment, en tot cas seran els
identificats en la part expositiva núm. 3 del present acord.

C.- La retribució que perceba l’IVVSA en terrenys, com a pagament de l’obra
urbanitzadora, haurà de ser destinada a la construcció d’Habitatges Protegits, per mitjà
de la venda dels mateixos a tercers, en les condicions indicades en el conveni.

Els terrenys que corresponguen a la cessió d’aprofitament a favor de
l’Administració actuant, es podran destinar a la construcció d’Habitatges Protegits, a
construir directament per l’IVVSA o per mitjà de la venda a  tercers, en les mateixes
condicions que en el cas anterior.

La fixació d’un grau de cobertura major, augmentant el ventall dels destinataris
de l’habitatge, exigirà el previ consens exprés entre Ajuntament i IVVSA.

El regidor delegat d’Urbanisme, SR. FERNÁNDEZ, exposa: “Es tracta d’un
conveni entre l’Ajuntament de Sagunt i l’Institut Valencià de l’Habitatge. Explicaré un
poc els antecedents: el mateix Institut Valencià de l’Habitatge es va posar en contacte
amb l’Ajuntament per a estudiar la possibilitat d’establir un conveni perquè es poguera
desenvolupar o gestionar només, amb la idea d’augmentar el percentatge de l’habitatge
de protecció oficial. Evidentment això estava totalment d’acord amb un dels principals
objectius de l’equip de govern, que era superar o arribar com a mínim a un 30% de
construcció d’habitatges de VPO pel que he dit abans de la dificultat que tempten,
sobretot la gent jove i el sectors més desfavorits de la societat d’accedir a un habitatge.
D’altra banda això també ens possibilitava anar tancant la trama urbana en alguns
polígons que a més la iniciativa privada no havia demostrat massa interès o no s’havien
presentat iniciatives. Nosaltres els vam oferir el Macro Sector 5, els vam oferir la zona
residencial de Pinaeta, els vam oferir les Unitats 6, 7 i 8 que tanquen el que seria la
trama urbana del nucli del Port i fins als vam oferir el Macro Sector 3 que després hem
vist que s’ha presentat un PAI. L’IPSA em va fer arribar una proposta de conveni que
va tenir entrada el 31 d’octubre a l’Ajuntament i que es reduïa a la zona del Macro
Sector 5, que és la zona oest de Baladre i a la zona residencial de Pinaeta. Aquestes
actuacions per part de l’IPSA, estan legitimades per l’article 42 de la RAU, la Llei
Autonòmica d’Urbanisme, en concret en aquest article 42 es plantegen els plans i
programes d’execució directa a càrrec d’administracions no municipals. Per tant en
aquest cas la Conselleria de Territori i Habitatge a través dels seus Ens Públics, que és
l’Institut Valencià de l’Habitatge, tindran la condició d’administració actuant i seran els



que tramitaran i aprovaran els instruments de planejament i gestió urbanística.
L’Ajuntament emetrà els informes preceptius durant els períodes d’informació pública
de tots aquests instruments. Aquests informes hauran de fixar les condicions
d’ordenació i d’urbanització amb uns paràmetres de qualitat que siguen equiparables
com a mínim als que s’han desenvolupat per gestió indirecta que és pràcticament l’única
gestió que ha fet aquest Ajuntament. És una qüestió que m’agradaria destacar, és a dir,
la RAU planteja dos tipus de gestió, la gestió directa i la gestió indirecta. La gestió
directa és una gestió pública, que en principi pensem que és una gestió que s’hauria
d’haver impulsat perquè hauria generat més benefici per a l’Ajuntament i en aquest cas
evidentment estàs apostant per aquesta gestió pública. Evidentment amb uns paràmetres
de qualitat que han de ser idèntics als que s’estan produint o millors que els que s’estan
produint en altres actuacions. L’àmbit d’actuació, tant el SUNP VI és un Sòl
Urbanitzable No Programat, té 124.000 metres quadrats però té, diríem, una càrrega en
l’àrea de repartiment de 24.800 metres quadrats en el Macro Sector 7, estan previstes
930 habitatges i a la zona residencial 5 de Pinaeta que és una àrea urbana de 41.603
metres, hi ha previstes 360 habitatges. Evidentment ací el procediment d’IPSA com a
agent urbanitzador obté per aquest procediment totes les despeses d’urbanització, en
terrenys i en el percentatge de terrenys que per tant li resulten, que pot estar
aproximadament sobre el 50%, el seu destí és la construcció d’habitatge protegit. Per
tant ací compliríem un dels nostres objectius fonamentals que és augmentar, a més
d’una manera importantísima com mai hi ha hagut en aquest municipi, el percentatge
d’habitatge protegit. Estaríem parlant aproximadament de l’ordre d’unes 600, perquè és
un tema que fins i tot s’ha de determinar, de més de 600 habitatges protegits. El
procediment, com en el cas anterior, està previst en els articles 57 de la RAU i en el 152
i 154 del Reglament de Planejament de la Comunitat Valenciana i per tant obliga a una
suspensió de llicències i de PAIS, per tant estaríem en un cas semblant a l’anterior.
També com en el cas anterior, el dia 3 de desembre es presenta un PAI per al Macro
Sector 5, un PAI que continua el seu tràmit però que fins i tot està pendent de publicació
en el DOGV, no entrarem a considerar la viabilitat del PAI que s’ha presentat perquè de
fet s’ha presentat d’una forma un tant precipitada i en qualsevol cas la seua admissió
estarà condicionada a la seua formalització correcta. I si no hi ha altre remei s’actuaria
igual que en el cas de la Unitat d’Actuació 3, no li he contestat abans, vostè ha parlat
d’una quantitat que a mi em sembla exagerada i que ja hem dit que intentaríem
repercutir com a despesa d’urbanització, però crec que està parlant d’una quantitat
exagerada. Bé, en qualsevol cas l’eficàcia de suspensió se supeditarà a la seua
publicació en el DOGV i en aqueix moment sabrem exactament en quins termes estem
parlant, si és realment el PAI s’ha formalitzat correctament i per tant podríem dir que és
previ al conveni perquè haurem d’aplicar l’article 57, 1.c, de la RAU i si el PAI
realment no té aquesta formalització, podríem dir, ben feta i per tant és correcte, el que
farem és no admetre’l, procedirem a la seua no admissió perquè la pròpia Llei indica,
com no podria ser d’una altra manera, que la gestió directa sempre és preeminent sobre
la gestió indirecta i per tant ja siga l’Ajuntament o en aquest cas una Administració
Sectorial, la Conselleria de Territori i Habitatge, tenen una adjudicació preferent en
qualsevol cas. Bé, l’Ajuntament, al conveni de l’IPSA, li ha plantejat una sèrie de
precisions com són que la retribució a l’IPSA en terrenys com a pagament de la
urbanització, estarà dedicada a habitatges protegits com els que s’estan fent des de la
iniciativa privada i que es realitzaran com el propi conveni ja indica a través de la pròpia
iniciativa privada. És a dir el que farà l’IPSA serà adjudicar per concurs els terrenys



perquè siguen construïts els habitatges de protecció oficial. Als terrenys de cessió
obligatòria del 10%, que normalment passen a l’Ajuntament, en aquest cas passaran a
l’IPSA i ací es podrà o bé construir directament o bé, també a través de tercers en les
mateixes condicions. I una altra qüestió que haurem de decidir per a una major
cobertura, que jo crec que també és molt important perquè hem de tenir en compte que
el mòdul de l’habitatge protegit s’ha augmentat i avui en dia un habitatge protegit pot
tenir un cost que per a certs sectors socials són inassequibles, també haurem de
plantejar-nos la possibilitat d’un nombre d’habitatges que puguen ser per a, diríem,
aqueixos sectors. És un habitatge protegit però d’un mòdul inferior. No hem parlat ni
l’IPSA, ni nosaltres en cap cas, d’habitatge social perquè entenem que amb el que hi ha
hagut al Baladre i el que hi ha hagut, precisament al Racó de L’Horta, ja hi ha més que
prou i s’hauran d’establir altres mecanismes en definitiva perquè es puga complir un
dels punts bàsics de la Constitució perquè la Constitució, encara que nosaltres no estem
molt d’acord, té algunes coses bones i una de les més importants, encara que no sempre
es compleix, és que tot el món té dret a l’habitatge. I crec que nosaltres treballarem
precisament en aqueix sentit, per tant jo els demane que voten favorablement aquest
acord perquè jo crec que té una dimensió social de primera magnitud i que possibilitarà
que moltíssima gent que avui en dia no pot accedir a l’habitatge ho puga fer per un
abaratiment del sòl, un abaratiment de l’habitatge i una major facilitat en el pagament
que això és precisament el que seria, el que gestionaria el propi IPSA, moltes gràcies.”

El regidor del grup SP, Sr. GIL, indica: “Es poden modificar els plans generals,
però, clar, només faltaria, però per què no es modifica el que s’ha de modificar? Han
entrat alguna vegada vostès o l’equip de govern?, l’anterior tampoc va voler, i l’anterior
amb el PSOE en molt pocs coses. Vostè sap que hi ha unitats d’execució que tenen 50
habitatges per hectàrea i hi ha altres que tenen 230?, Per què no es modifica això?, vostè
sap que el Port tenim sòl no urbanitzable...?, això no és voler, això és fer-ho. Per què
han d’estar castigats un muntó de ciutadans del Port? Hi ha de 60, hi ha de 50, les
unitats, clar no les vol fer ningú, els costos que porten d’urbanització sobrepassen, però
és que la trampa és mortal, tenen 50 habitatges per hectàrea i potser de cada mil metres
de parcel·la urbanitzada, de cada mil metres han de donar set-cents metres urbanitzats, i
els que tenen 230 habitatges donen 250 o 300 metres, això és una rifada d’un muntó de
ciutadans del Port, vaja, és insofrible això. Ningú ha volgut agafar aqueix bou per les
banyes i corregir aqueixes situacions i moltes coses, ens posaríem a parlar del pla
general i veuria les coses que hi havia. Què han anat?, a l’urbanisme a la carta. Jo he de
pensar això, ningú ha mogut un llapis en el tema de la Unitat 3, Davall Vies i quan ix un
contractista o un promotor que es mou, s’ha mogut l’entorn per a passar d’urbà a
serveis, m’ha de fer pensar això, ací ha sigut..., ha tocat un la campana ha dit, eh, que
ens ha agafat el tren, cal canviar açò perquè no ens lleven el que tenim ja previst
muntar, que eren serveis. Estàs poc de temps ací, agafa’t la història i veuràs si hi ha
coses que comptar i a més sempre apareixen els mateixos. Toca algú la campana i abans
que te n’adones ha canviat tot de forma radical, llavors, home, en aquest moment que
tenim una petició... I ara anem al Sector 5, si hi haguera una condició que el municipi el
requerira, nosaltres no li posaríem cap entrebanc però no hi ha cap situació objectiva ni
de necessitat que estiga manant que es faça el del Sector 5, cap. Jo crec que açò és un
càstig per als ciutadans menys benestants, l’enviem allà a la quinta forca i ens quedem
els habitatges de l’entorn familiar, que és important. Però, clar, ara he sentit el nostre
company, el regidor d’Urbanisme, que està preocupat pels habitatges de VPO, home, no



em digues això ara. Estàs governant des de l’any 97 i des del 99 al 2003, tres regidors
en el Bloc i heu liquidat 15.000 metres quadrats de solars d’habitatges, o siga de solars
al Port, o siga, a la zona urbana no m’isc de l’extraxarxa, de la zona urbana, fixa’t si
podíeu haver fet que es construïren habitatges de VPO. Només que habitatge dalt
habitatge baix, com 575, no us heu mogut en la direcció de vendre tot el patrimoni i
gastar-lo en el que us ha donat la gana. No estaves tu però estaven els teus companys. I
ara apareixes ací en el Ple dient, si estem molt motivats per a fer habitatges socials o
habitatges VPO que és del que en aquest moment estem parlant amb l’IPSA. Home, per
què no us heu motivat durant els anys del 99 al 2003 i no liquidar els 15.000 metres de
parcel·la edificable al Port que podien sumar, són nombres un poc aproximats, sobre
575 habitatges, havíem solucionat el problema dels ciutadans del Port de poc poder
adquisitiu, ah no?, m’estàs dient que no és així. Jo m’he tret uns resums i que m’he pres
la molèstia de fer-ho, que m’ha costat prou, i al final he arribat a la conclusió, mira, en
unitats d’execució en aquest moment, i parle només en l’àmbit del Port, hi ha 89.196
metres quadrats de solars que suposen 2.526 habitatges. En el SUP Oest hi ha 11.479
metres quadrats de solars sense fer que suposen 214 habitatges. En el SUP est, que està
tot per fer, 1296 habitatges de què 182 són VPO. En el Sector 6, que estan fent-lo ara, hi
ha 228 habitatges. En el Macro Sector 6, 4.103 habitatges. Total hi ha al Port en aquest
moment disponibles per a executar 8.367 habitatges i 1.084.000 metres quadrats de
solars. No em digues a mi que fa falta anar-se’n al Macro Sector 5 a ficar allí els
desgraciats del Port de Sagunt, que el poder adquisitiu el tenen emprenyat, i els separem
de l’entorn familiar, home, això és una parida. Té motiu, quin?, la Pinaeta perquè es pot
haver ficat entre trama urbana, ací em sembla bé però que urbanitzen al Macro Sector 5,
ací a la quinta forca, però això llavors què és, qui us ha dit que siga així, us heu reunit
amb els ciutadans del Port per a prendre aquesta decisió?, això és un càstig, esteu ací per
a quelcom també, heu de donar la mesura d’aquestes coses, ciment, ciment, ciment i us
aneu a la quinta forca?, però que us han fet algun mal els ciutadans joves del Port?
Aquests nombres, que et dic són trets de les unitats d’execució del pla general, no és
que me’ls invente. Bogeria de metres quadrats, no està justificat, sí que està justificat la
Pinaeta entre trama del Baladre i la trama del que diem el Congo, ací sí, amb escoles i
amb tots els serveis, però allà dalt. Segur que vosaltres no maneu mai als vostres fills
allà, ja tractareu que es queden prop de casa, llavors jo crec que aquesta situació no està
clara. I el curiós és que heu arribat a un entente amb la Conselleria, el PSOE. El PSOE,
parle com a grup majoritari de l’equip de govern de l’Ajuntament i amb la Conselleria
que és del PP, m’heu deixat..., mira que bé heu arribat a un acord de meravella, això
està ben fet, però el que no està ben fet és el que li donareu als ciutadans que no s’ho
mereixen. Llavors jo li vull recordar al Sr. Fernández que podien haver fet molts
habitatges amb anterioritat i no ara. Han tingut moltes ocasions, o siga, traure pit ara
que volen habitatges de VPO no es correspon amb la realitat i llavors sí que li posaré en
coneixement de l’equip de govern que el dia 26, el divendres, Segregació del Port de
nou va aparèixer als jutjats, a València, en el Tribunal Superior de Justícia de la
Comunitat Valenciana. Un altre Contenciós contra l’acord en el Ple del dia 25
d’octubre, per la venda de solars i patrimoni municipal, sap per què, Sr. Fernández?,
perquè volem que es facen habitatges de VPO amb el patrimoni del sòl, no se’l netegen
una altra vegada i per descomptat estem disposats a guanyar-lo com hem guanyat tots
els judicis que hi ha, no sols aquest, tot el patrimoni del sòl el tenen en aquest moment
recorregut, el que faltava era açò i el dia 26 el recorríem, però amb quina finalitat?, de
protegir el patrimoni del sòl per a habitatges de VPO, per si volen en algun punt algun



habitatge de tipus social. Quico, podeu canviar el pla general però s’havia de canviar en
moltes coses.”

El regidor del grup PP, Sr. CASTELLÓ, manifesta: “Nosaltres estem d’acord
amb el que ha dit el Sr. Gil respecte que la Pinaeta sí que és una bona zona, però em
sembla que tampoc és una bona zona per a fer habitatges de protecció pública, o de
promoció pública. La millor forma d’unir el Baladre amb el nucli del Port és mitjançant
adossadets, adossadets, com es farà en la unitat que està en marxa, aqueixa és la millor
forma d’unir el Baladre amb el Port, i el mateix havien de fer a la zona de la Pinaeta
unir-la a través d’un PAI que fera construccions unifamiliars o adossats i no fer més
pisos d’habitatges de promoció pública i a l’altre costat del Baladre, què fareu?, més
pisos de promoció pública. En un lloc fem guetos condemnant-los a estar sempre ací
com un punt negre, en el tema Davall Vies, i en un altre costat el gueto el volem fer
encara més gran. El Sr. Gil els ha dit totes les zones en què tenim cessions de 10%, per
què no utilitzen aqueixes zones de cessió de 10%? Com que no queda?, vostè té ací al
voltant de 80.000 metres quadrats, al nord del Palància, vostès tenen en el SUP-2 al
voltant de 30.000 metres quadrats, clar que en queden, queden moltíssims terrenys per a
fer habitatges de promoció pública en aqueixes zones. Sap el que passa?, que vostès el
seu programa no se’l creuen i no el posen en pràctica. Habitatge: realitzar un estudi de
necessitat d’habitatge social que marque la política a seguir d’una manera racional al
municipi. Dius bé, primer farem un estudi, bo, vostès no fan estudi. El primer és que
l’estudi no està fet i en canvi ja s’han embarcat en un rumb concret. Segon: creació
d’una empresa pública municipal de l’habitatge per a la promoció d’habitatges de
promoció pública. Està feta o hem canviat de rumb també? Tercer: augment del
percentatge de VPO fins a el 30% de les edificacions, no se sap res perquè com no
aprovem PAI difícil és saber res. Aposta per la promoció pública d’habitatges socials,
faran algun habitatge social en aquestes de l’IPSA?, perquè he sentit dir que no.
Aqueixa és l’aposta pels habitatges socials?, no fer cap habitatge social en les 500, 600
o més de 600, perquè el nombre va augmentant a mesura que passa el temps, va
aparèixer 500, han aparegut 600 i avui Quico ha dit més de 600. Estic llegint el
programa de l’equip de govern. Aposta per la promoció pública d’habitatges socials.
Zero habitatges socials de 600. Adquisició anual d’habitatges per part del Consistori que
formarien part del parc d’habitatges de l’Ajuntament, n’hem comprat algun?, cap. És
molt perillós posar les coses per escrit, és un compromís a quatre anys, efectivament
però si comencem perquè els estudis previs que s’han de fer no es fan difícilment
l’anem a complir. La veritat és que quan es critica la gestió indirecta en el
desenvolupament dels PAIS, a mi em dóna absoluta rialla, vostès saben quants PAIS es
van aprovar per gestió directa quan va estar governant el PSOE en aquest Ajuntament?,
un i el vam votar a favor Esquerra Unida, Marcelino Gil i el PP, a mi em van enganyar,
a mi el meu cosí Ramón em va enganyar. Sabeu quin PAI és?, el de la 34, està sense fer,
dos anys de govern socialista, sis anys del PP, impossible. Mire, Quico, si tu puges a la
tercera planta i dius, xics, vinc a donar-vos una notícia, farem PAIS per gestió directa,
se’t descollonen de riure. Perquè, clar, a sant de què ens anem a dedicar nosaltres per
gestió directa a fer PAIS, quin benefici traiem en tot açò?, tenim capacitat de veritat, de
fer PAIS per gestió directa?, a quin sant dius ens agradaria apostar per la gestió directa,
com que us agradaria, apostar, començar, portar un PAI i el gestioneu directament
l’equip de govern, l’Ajuntament. Se’t parteixen de rialla ací dalt el dia que vaja amb
aqueixa idea. Del 97 al 2003, amb dades de la Conselleria, a Sagunt s’han fet 2.750



habitatges de promoció pública, del 97 al 2003. Això significa que més de 7.000
persones d’aquest poble en aquest període de temps han trobat un habitatge de qualitat i
assequible al seu municipi i això és una gestió que sense excessiu esforç municipal
sense dedicar massa mitjans però sí amb capacitat de gestió s’ha pogut fer, gràcies que
el govern anterior estava convençut d’aquest fet. No estàvem pel gueto però sí que
estàvem per afavorir l’habitatge públic. Dissentim completament de les zones en què es
plantegen, però completament. Teniu un muntó de sòls on podeu actuar, què l’IPSA?,
fer un concurs vosaltres. En aquest solar municipal li adjudique a l’empresa que realitze
més habitatges de protecció oficial i a menor preu, el concurs, així de senzill, sense
especulació sense històries, sense res que és el que nosaltres portàvem en el programa,
és realment el mecanisme clau. Què fa l’IPSA?, el que us acabe de dir, per a què li
donareu a l’IPSA que gestione això, quan això sí que ho podeu fer vosaltres amb un
mínim de gestió administrativa? Em sorpreneu, el que m’estranya a aquestes altures és
que no ens hagen presentat ja un parell de PAIS més a les zones en què fa ja tres mesos
es ve dient que se suspendrà el planejament, encara que siga pel simple fet d’agafar la
pasta perquè els empresaris són gent avesada i, clar, quan vosaltres fa tres mesos anàveu
dient suspendrem el planejament ací i allí perquè l’anem a canviar, presentar un projecte
d’un PAI mig, mig, i una memòria, això costa a una empresa que estiga en el sector, un
parell de dies, i si no l’han fet ha sigut perquè no tenen ànim de caminar buscant
cosquerelles a ningú però és molt senzill i cal ser més prudent de cara als mitjans
informatius, que no ho sou en absolut i cal ser molt més transparent dins de
l’Ajuntament. Perquè l’altre dia en Comissió Informativa, tant en aquest punt com en
l’anterior se’ns van ocultar punts que són fonamentals, com l’existència de la
indemnització a què s’havia fet al·lusió per Marcelino Gil. Ara ho ha dit el Sr. Chover,
va eixir en la premsa, clar, després que isquéreu vosaltres dient-ho, en la premsa va eixir
a això és al que em referisc, més transparència ací i més moderació en l’altre costat,
això és el que demane. En fi, amb el programa incomplit en els seus primers punts, amb
la proposta que ens porten ací, en dues zones del municipi que en absolut són inhàbils.
L’IPSA i l’actuació que fa, és una actuació bona, em sembla molt adequada sobretot als
llocs en què no existeix realment una activitat privada que moga sòl, ací és on és
realment decisiva, en altres llocs és important més o menys depenent del nivell que
tinga de moviment empresària. Però, clar, que al municipi en el més sòl s’ha mogut de
la província, vinga també l’IPSA, sorprèn un poc però, bo, per a això està, està per a
gestionar sòl en els termes que tenen. I només els volia dir una cosa a què ha fet al·lusió
Marcelino Gil, els han consultat vostès als propietaris?, als de la participació ciutadana
els dic, l’han consultat els propietaris d’aqueixos terrenys?, els han explicat als
propietaris d’aqueixos terrenys o quan els explicaran als propietaris d’aqueixos terrenys
que així com en tots els PAIS que han passat per aquesta casa en els sis últims anys
se’ls ha oferit la possibilitat de pagar les quotes d’urbanització en terreny, en diners o a
través d’una fórmula mixta, ara el van a haver de fer només en terreny amb el quin
indefectiblement faran reduir la seua parcel·la, els ho han explicat a ells? Perquè el dia
que els ho expliquen tindrem un problema greu, el dia que vostès els diguen als
propietaris: bo, has de pagar tres milions de pessetes de costos d’urbanització però te’l
retalle de la teua parcel·la, me’l cobre amb el teu sòl. Aqueix dia tindrem problemes.
Nosaltres pensem que és un criteri de llibertat establir que es paguen terrenys en diners
o a través de fórmula mixta i que açò als propietaris la deixa absolutament desvalguda,
màximament quan és una zona, i per això la nostra abstenció a aquest punt, que en



absolut estem d’acord que s’ubiquen més habitatges col·lectius en comptes de fer
habitatge amb una altra tipologia.”

El regidor del grup SP, Sr. GIL, diu: “Jo remarcaré el que en principi els he dit.
Si realment volien fer habitatges VPO han tingut una ocasió d’or durant molts anys. El
que vinguen ara traient pit que volen complir quelcom que els ciutadans estan
demandant, això no s’ho creu ningú. I segon amb aquesta decisió que volen prendre
amb el Sector 5, no la Pinaeta que he dit que jo el considere correcte per estar dins de la
trama urbana, la part del Macro Sector 5, crec que està fora de tota lògica és castigar els
ciutadans de Sagunt, del Port, que vulguen un habitatge VPO. No hi ha cap condició
objectiva ni de necessitat que requerisca aquesta situació i, clar, hi ha quelcom que no
hem dit però que diré ara. El Sr. Fernández em va donar a entendre en la Comissió
d’Urbanisme que és que teníem distinta concepció de la ciutat. Ells volen unir
físicament Sagunt i el Port i nosaltres sembla que no. Nosaltres donem arguments que
no cal arribar a aqueixa situació per la quantitat de milers de metres que tenim en solars
per executar al Port. I no estic comptant els de Sagunt, però si realment volen fer
habitatges de VPO, jo els dic un parell de solars que tenen en propietat. La Unitat 9,
prop de la Plaça Reina Fabiola al Port, hi ha dos solars, no sé si sumen entre els dos
400, 500 o 600 metres, podien començar per aqueixos dos solars, traure’ls a concurs i
que un industrial de l’entorn nostre fera habitatges VPO, miren si el tenen senzill, el
solar de l’Ajuntament Unitat d’Actuació número 9, no la venguen, facen açò. Així que
davall el nostre criteri seria deixar la cosa tal com està i no marejar més, en tot cas la
nostra proposta seria mantenir la zona de la Pinaeta perquè parlem de trama urbana
entre edificacions ja consolidades, amb bona comunicació i, bo, prou més prop del que
és el poble. Però anar allà al Sector 5, és com un càstig, això és com un càstig, a veure
qui vol manar tan lluny a la seua família, és per nassos, per obligació, a això
treballarem? Ara una altra cosa és que fera falta i que dins del municipi de Sagunt,
especialment en el moviment que té el Port, en el tema de construcció d’habitatge fera
falta per no tenir solars però amb el que hi ha, amb buit per a 8.367 habitatges, a qui van
a convèncer amb aqueixa història?, no van a convèncer a ningú. Ací el que subjau és
que és dins..., el seu plantejament és barallar per la unió física Sagunt- Port i res més. Si
volen fer habitatges VPO, vinga que no en poden fer, però posen-li ganes per a corregir-
ho, que el tenen prou senzill.”

El portaveu del grup EU, Sr. MARTÍN, exposa: “Jo intentaré també ser breu, jo
crec que el que ha presentat el regidor d’Urbanisme avui ací, jo crec que és un conveni
amb què fonamentalment jo crec que tots devem felicitar-nos, principalment perquè
l’IPSA, la Generalitat Valenciana per fi haja trobat un interlocutor vàlid en aquest
Ajuntament després de sis anys de compartir el govern en la Generalitat i a
l’Ajuntament, per fi en aquests sis mesos el tripartit de progrés ha aconseguit que
l’IPSA trobe un interlocutor vàlid. Bé, jo crec que al marge del que s’ha plantejat jo crec
que hi ha una qüestió molt important, després parlarem del tema de la VPO i l’habitatge
protegit, però el que ha comentat el regidor d’Urbanisme és una qüestió que afecta
fonamentalment la urbanització d’una sèrie d’unitats d’actuació. Jo crec que aqueixes
unitats d’actuació el que plantegen és un desenvolupament futur i estratègic de la ciutat
que per a nosaltres és fonamental i que ens interessa perquè és el mateix IPSA, és l’Ens
Públic de la Conselleria, ara de Territori i Habitatge, el que el va a impulsar amb la qual
cosa açò tindrà diverses repercussions, una és com deia aqueix desenvolupament



estratègic de la ciutat que fa un creixement, que jo crec que és lògic i jo crec que
excepte alguna opinió per ací, jo crec que tots estem d’acord que prompte o tard el
desenvolupament de la ciutat anirà per ací. D’altra banda això permetrà un augment de
l’habitatge de protecció oficial que jo crec que amb el que se’ns acosta, si algú no ens
esmente, amb la qual cosa se’ns acosta amb Parc Sagunt, etc., etc., jo crec que vindrà
molt bé, dic si les previsions de Parc Sagunt estan tal com se’ns han comentat sobretot
en l’última campanya electoral, jo crec que és una bona línia d’actuació la que pot venir.
I després d’altra banda hi ha un procés, és a dir, l’IPSA el que farà en aqueixes unitats
d’actuació és urbanitzar i també afavorirà que hi haja més sòl al mercat i un sòl molt
més econòmic, amb la qual cosa jo crec que l’operació en aquest sentit és per a nosaltres
prou o molt idònia. Respecte al que s’ha comentat ací de l’acord programàtic de posar
les coses per escrit a mi el que sí que em dóna rialla és que en sis mesos de govern d’un
equip de govern vinga algú a dir-nos quina és la política d’habitatge que
desenvoluparem en els pròxims quatre anys. Evidentment i, Alfredo, jo sí que vull que
açò m’ho digues amb atenció, la política d’habitatge d’aquest equip de govern no
s’acabarà amb un conveni amb l’IPSA, el conveni amb l’IPSA jo crec que és una
oportunitat que hem aprofitat i jo crec que de la qual ens anem a beneficiar tots, però la
política d’habitatge d’aquest Ajuntament, d’aquest equip de govern, es desenvoluparà
en els pròxims quatre anys. Jo recull la idea que tu plantejaves de la subhasta, de la
subhasta no, perdó, el concurs de parcel·les municipals que portàveu en el vostre
programa, és una llàstima que no l’hàgeu fet abans, que l’hàgeu tret a subhasta en els
últims anys però, bo, jo l’he recollit com a suggeriment i a partir d’ara jo crec que podrà
formar part un poc de les nostres línies d’actuació en matèria d’habitatge, res més
moltes gràcies.”

El portaveu del grup PSOE, Sr. CHOVER, indica: “Bé, precisament comencem
ara a debatre aspectes que en la campanya electoral vam marcar clarament com
diferenciats i diferents al que es venia fent fins aqueix moment. Jo vull recordar que
dades perfectament contrastades, que entre l’any 98 i el 2002 a Espanya, el preu mitjà
de l’habitatge havia augmentat un 63,3% mentre els ingressos familiars augmentaven un
9,1%. En aquest moment ja s’està parlant que en aqueix període de sis anys pot haver
augmentat el preu de l’habitatge un 100% cosa que perfectament estem nosaltres
constatant amb les vendes que es van produint. En aqueix mateix període el percentatge
d’ingressos que una família destina per a adquirir un habitatge passa des del 32,2% a 48,
i ara ha d’estar per més del 60 a pesar que el Sr. Rato diu que amb un 19% un jove
llicenciat pot pagar l’hipoteca del seu habitatge, clar, a sou de Ministre no a un altre sou,
evidentment. Al mateix temps, un regidor evidentment tampoc pot, es produeix també al
mateix temps un afonament de la construcció d’habitatges de protecció oficial que a la
Comunitat Valenciana vénen a representar al voltant del 12% enfront del 36 o 37% de
l’any 96. Aqueixes són dades clarament contrastades, al mateix temps l’equip de govern
anterior el que fa en els últims anys és subhastar gran quantitat de sòl públic. L’any
2002 es recapten 700 milions de pessetes d’aqueixes vendes i l’Ajuntament el que fa és
contribuir a afavorir aqueixa especulació del sòl que es ve clarament marcant en els
últims anys. El que es tracta en aquest moment, a pesar d’aqueixa bogeria de metres
quadrats que hi ha disponibles, com bé deia Marcelino, és que tots aqueixos PAIS que
s’han aprovat durant aquests últims anys crec que és el municipi que més PAIS ha
aprovat de tota la Comunitat Valenciana en els últims sis anys, comporten que es
mantinga un percentatge d’habitatge de protecció oficial entre el 12, el 14%, ara hem



aprovat el PAI del SUNP-2 Est que hi ha un 16%, un 14%. Un 14% a l’altra part del riu
un altre 14% i clarament això el que fa és mantenir els preus de l’habitatge en els preus
en què estan situats en aquest moment. Totalment inassequible per a la gent que pretén
adquirir un habitatge i persones joves. El que fem és amb aquest conveni amb l’IPSA,
que precisament és curiós que el mateix Partit Popular a nivell de Generalitat, estiga
prometent cent mils habitatges de protecció oficial en aquests quatre anys no obstant el
Grup Popular de l’Ajuntament de Sagunt sembla que no comparteix aqueixa opinió, el
que fem és ficar al mercat, precisament un bon nombre d’habitatges de protecció oficial
perquè puguen accedir persones que no puguen accedir als preus actuals i que en tot cas
la intervenció pública sí que quede manifesta tractant de mantenir o de reduir aqueixos
preus. S’ha vist clarament que la política que ha portat el PP en els últims anys no ha
aconseguit estabilitzar, ni ha aconseguit mantenir els preus de l’habitatge sinó tot el
contrari, incrementar-les en sis anys fins a un 100%. Ací molt menys, quan ací s’ha
passat de construir al voltant de 30.000 habitatges l’any 96 a més de 50.000 en els anys
següents, que precisament el ficar més habitatges el que ha fet ha sigut incrementar el
preu dels habitatges. Precisament perquè s’ha reduït del 36, 37% al 12% la construcció
d’habitatges de protecció oficial. El que volem ficar, precisament, és habitatge en el
marcat perquè puga contrarestar-se aqueixa opció i hi ha sòl per a ficar habitatge. I si,
bo, la previsió és, jo crec que van parlar inicialment de 50.000 llocs de treball en Parc
Sagunt, ara ja s’ha reduït a 30.000, aqueixos són les previsions que fa el govern de la
Generalitat respecte a Parc Sagunt, això és el que va dir el Conseller Castelló en el seu
moment i ara parlen de 30.000, jo que foren vuit o deu mil necessitaríem tots aquests
habitatges per a poder donar allotjament a tota aqueixa gent que es pot instal·lar. Jo crec
que l’aposta és clara, de l’equip de govern, per tal com deia el nostre programa
promocionar els habitatges de protecció oficial i ficar aqueixos habitatges al mercat per
a poder mantenir aqueixos preus que han sigut impossibles de mantenir en aquests
últims vuit anys.”

 El regidor delegat d’Urbanisme, Sr. FERNÁNDEZ, manifesta: “El Sr.
Marcelino no vol que parle però he de parlar perquè ací s’han dit algunes qüestions que
no són certes i que jo crec que tenen més la intenció de distraure el personal i no
d’informar, que és del que es tracta. Sr. Gil, vostè diu que les zones no són adequades,
és cert que el Bloc i és cert que l’equip de govern té un concepte de la ciutat totalment
diferent. Nosaltres vam dir bloc a bloc construïm una gran ciutat i jo crec que és la idea
que té l’equip de govern. Però és que, Sr. Marcelino Gil, jo pense que ni tan sols
l’entenen els seus propis votants perquè vostè té un concepte del Port, li ho vaig a dir en
castellà, aldeano, perquè jo no sé per a vostè què és el Port, sincerament, què és el
Port?, on acaba el Port, on comença el Port?, què passa que tot el que estiga a més de
cent metres de la Plaça del Sol, ja està lluny dels nostres familiars?, és que hem de viure
tots fins i tot seguint els hàbits d’una aldea, tots juntets? Jo crec que vostè no fa cap bon
servei als ciutadans del Port. Té una concepció molt restringida del que és el Port,
evidentment nosaltres tenim una visió de tota la ciutat que no té res a veure. Però li diré
una cosa, que vostè ha incorregut en una greu incoherència perquè ací fa un moment
estàvem parlant de la suspensió del Macro Sector 4 i de, precisament, la Unitat
d’Actuació 3. Estem reduint sòl residencial, no ho estem augmentant, ho estem reduint
precisament perquè pensem que és inadequat que vaja per aqueixa part. Bo, Sr. Castelló,
teníem seriosos dubtes de qui és el portaveu del PP, qui és el portaveu adjunt, no sé si
ha acabat d’aclarir-ho, bo, no és incumbència meua, sí que és dels ciutadans perquè



vostès són el principal partit de l’oposició. Jo simplement ho dic amb tots els respectes
que em mereix, no sols el nostre antic soci de govern sinó el principal partit de
l’oposició, que jo crec que ha d’estar ben preparat perquè realment faça una oposició
com toca, perquè avui en aquesta sessió no acabem d’estar ací situats. Bé, mira,
Alfredo, les zones que estem proposant en el conveni no són zones exclusives de VPO,
una part serà d’habitatge lliure, amb adossats, amb unifamiliars i una part
aproximadament la meitat seran de VPO. Bé, evidentment fins i tot queden tots els
solars municipals que han resultat de les cessions del 10% alguns dels quals es van
perdre perquè el fet d’haver tret a subhasta en alguns casos ha fet que el preu del sòl
impedira la construcció de VPO perquè se superava el 15%, per tant jo crec i
evidentment aqueixa és una de les idees que nosaltres també tenim, que hem d’anar a un
concurs per a adjudicar aquests habitatges. Tampoc renunciem en absolut que es facen
habitatges socials, segurament en altres zones, no en aquestes, segurament en altres
zones perquè queden diluïdes i repartides i no arribem a guetos com els que ja hem
conegut i com els que fins i tot estem tenint. Miren, tota la gent no pot comprar
adossats, ni tan sols tota la gent pot comprar habitatges de VPO, i és evident que
aquesta és una primera mesura, jo crec que molt important i de gran transcendència però
que ha d’anar acompanyada d’altres mesures per a augmentar l’habitatge accessible a
tots els ciutadans i jo crec que en això hem d’estar tots d’acord, i precisament en aquesta
zona perquè a més és una de les poques zones en les quals fins i tot nosaltres podem
actuar, és que ací fa la impressió que ací queda molt de sòl fins i tot per urbanitzar,
doncs no, i evidentment tinga en compte una cosa, Sr. Gil, si nosaltres poguérem
canviar i reduir els habitatges per hectàrea, ho faríem, en els que puguem no dubte que
nosaltres ho farem sempre que puguem. Ja he dit abans que aquest equip de govern, jo
com a regidor, hi ha coses que no podem canviar perquè ja vénen totalment
determinades i altres coses que sí, ja ho he dit, Sr. Marcelino, si és que sembla que no...,
vostè el que ha de fer és escoltar perquè després segurament, si no escolta no sap molt
bé el que he dit. Bé, jo crec que, Alfredo, saps perfectament que la RAU contempla com
a primera opció la gestió directa, jo crec que entre tants PAIS que s’han fet en aqueix
moment, gairebé tots, com diu el Sr. Marcelino, al nucli del Port, la veritat és que no
s’ha fet molta gestió. Jo crec que s’hauria d’haver intentat almenys una part,
evidentment amb el personal suficient, una mica de gestió directa que segurament en
algunes ciutats s’està fent i està funcionant. Jo no dic que funcione sempre però en
algunes ciutats, i l’Ajuntament està obtenint realment beneficis. Per a finalitzar, Sr.
Serrano, la premsa va parlar d’una actitud perillosa, jo no sé si la paraula que va utilitzar
va ser l’adequada perquè jo crec que tot el món sap que una de les principals
obligacions d’un govern democràtic és la transparència tant pel que fa als grups de
l’oposició com pel que fa a la societat, és a dir, la societat té dret a conèixer quines són
les línies d’actuació del govern. Evidentment, Alfredo, quan una qüestió passa per una
Comissió Informativa, per dues Comissions Informatives, quan ha aparegut en una
Comissió de Govern, evidentment això es fa públic, què és el que es pretén?, que anem
ací amagats a veure de quina manera ningú s’assabenta de quines són les nostres
intencions?, per favor, Sr. Castelló, no pot ser, nosaltres evidentment creiem que els
ciutadans tenen tot el dret a conèixer quines són les nostres intencions i que actuen en
conseqüència, si és que no hi ha cap problema. En el moment en què jo porte o que el
govern porte a una Comissió Informativa la possibilitat d’una suspensió de llicències,
evidentment això l’endemà ho sap el mateix interessat. I en el cas, i en aquests casos a
més els propietaris estan informats, estan perfectament informats, no conec tots els



propietaris, evident sobretot del Macro Sector 5, però estan perfectament informats i
utilitzaran els drets que tinguen. Però jo crec que la legislació és perfectament clara,
l’adjudicació és preferent i si cabera alguna indemnització, seria reduïda al cost de la
redacció del projecte, que això està perfectament taxat, a les taxes que es puguen haver
pagat, a les càrregues que es puguen haver tingut i res més. I dic que la nostra intenció
és a més que es carregara com a despesa de la urbanització. Per a finalitzar jo els
demane el vot favorable perquè crec que aquesta serà una mesura importantíssima per a
un objectiu que ha de tenir qualsevol govern i és fer accessible el preu de l’habitatge i
que no quede gent marginada com lamentablement encara passa al nostre país.”

En conseqüència, de conformitat amb el dictamen de la Comissió Informativa
d’Urbanisme, Inversions i Manteniment, per 14 vots a favor del PSOE, EU, Bloc i SCP,
2 vots en contra de SP i 7 abstencions del PP, ACORDA:

PRIMER: L’aprovació del conveni de col·laboració amb l’IVVSA en els termes
indicats en el document presentat davant d’aquest Ajuntament en data 31.10.03, RE
núm. 16877, amb els condicionants indicats en la part expositiva, punt 7.

SEGON: Habilitar la Sra. Alcaldessa per a la subscripció de l’esmentat conveni.
TERCER: Acordar la suspensió de llicències i PAIS en els àmbits SUNP V i

ZR-5 PINAETA.
Aquest acord de suspensió haurà de ser remès per a la seua publicació en el

DOGV en el termini de 15 dies des de l’adopció del present acord, se subordinarà a
l’efectiva signatura d’aquest per ambdues parts.

21 RESOLUCIÓ RECLAMACIONS MODIFICACIÓ ORDENANÇA
FISCAL REGULADORA IMPOST SOBRE VEHICLES DE TRACCIÓ
MECÀNICA I APROVACIÓ DEFINITIVA DE L’ORDENANÇA. EXP. 2536/03

Examinades les reclamacions presentades a l’aprovació inicial de la Modificació
de l’Ordenança Fiscal Reguladora de l’Impost sobre Vehicles de Tracció Mecànica per
Classic Motor Club Port de Sagunt i motocicletes clàssiques de València Delegació
Camp de Morvedre (Registre d’entrada núm. 11210)  i per diversos interessats.

La regidora delegada de Serveis Econòmics, Sra. HERNÁNDEZ, assenyala:
“Bona vesprada, vegem, és una reclamació que formula Clasic Motor Club, lloc de
Sagunt i Motocicletes clàssiques de València, delegació del Camp de Morvedre. Més
que una reclamació és una sol·licitud perquè el que fan és sol·licitar que es contemple la
bonificació, que era potestativa com tots recordaran, en concret demanen a més del
100% per als vehicles històrics o de més de vint-i-cinc anys d’antiguitat. I una segona
al·legació en què diuen que una vegada que s’hagen contemplat aqueixa bonificació que
siguen aquestes dues entitats reclamants, les que diguen quins vehicles gaudeixen o no
d’aqueixa bonificació. Bé, quant a la primera al·legació, jo crec que va quedar clar en el
Ple el que es va fer l’ordenança, que es tracta d’una bonificació potestativa, que és la
corporació la que decideix si l’adopta o no, en aquest cas es va decidir per les raons en
aquell moment exposades, no adoptar-la i es manté per tant es proposa la desestimació
d’aquesta reclamació i la segona entendran que no acceptant-se incloure la bonificació,
no té molt de sentit, en qualsevol cas dir que cap d’aquestes entitats pot actuar per a
certificar quin vehicle podria disposar d’aquesta bonificació o no. Sempre han de ser els
Serveis Municipals en funció de la legalitat.”



El regidor del grup PP, Sr. ZARZOSO, diu: “Bon dia, només aclarir una cosa.
Anem a votar-la que no, no perquè en si la reclamació presentada perquè la desestimen
tal com nosaltres havíem demanat en el Ple anterior. La votarem en contra, l’impost,
votarem en contra per les raons que ja vaig dir al seu dia.”

En conseqüència de conformitat amb el dictamen de la Comissió Especial de
Comptes i Serveis Econòmics, el Ple de l’Ajuntament, per 21 vots a favor de PSOE,
EU, BLOC, PP i SCP i 2 vots en contra de SP, ACORDA:

PRIMER: Desestimar les al·legacions presentada per Classic Motor Club Port de
Sagunt i Motocicletes clàssiques de València Delegació Camp de Morvedre (Registre
d’entrada núm. 11210), atès que:

 a) L’establiment de la bonificació per vehicles històrics té caràcter potestatiu,
podent els Ajuntaments establir-la o no, i en atenció al principi de suficiència financera,
aquest Ajuntament no considera prioritari en aquests moments l’establiment de la dita
bonificació i

Respecte que només gaudisquen d’aquest benefici fiscal els vehicles que
certifiquen dits Clubs,  cal indicar que de cap manera correspon a associacions de
caràcter voluntari certificar quins vehicles poden gaudir o no del dit benefici fiscal,
havent de ser, en qualsevol cas, els serveis municipals els que determinen - en base a la
normativa aplicable- la procedència o no d’aplicar el dit benefici tributari.

SEGON: Desestimar així mateix les al·legacions presentades per diversos
interessats, en relació amb la modificació de l’Ordenança fiscal reguladora de l’Impost
sobre Vehicles de tracció mecànica; atès que l’establiment de la bonificació per vehicles
històrics té caràcter potestatiu, podent els Ajuntaments establir-la o no, i en atenció al
principi de suficiència financera, aquest Ajuntament no considera prioritari en aquests
moments l’establiment d’aquesta bonificació.

TERCER: Aprovar definitivament l’Ordenança Fiscal Reguladora de l’Impost
sobre Vehicles de tracció mecànica, el text del qual es transcriu en l’annex adjunt.  *

“MODIFICACIÓ DE L’ORDENANÇA FISCAL REGULADORA DE
L’IMPOST SOBRE VEHICLES DE TRACCIÓ MECÀNICA

La Llei 51/2002, de 27 de desembre, de reforma de la Llei 39/1988, de 28 de
desembre, Reguladora de les Hisendes Locals (BOE de 28 de desembre del 2002), ha
suposat una àmplia reforma de la tributació local, introduint modificacions en el marc
del finançament local, tant des del punt de vista estrictament tributari com pel que afecta
a l’àmbit financer, com diu la seua exposició de motius.

En aquest sentit es fa necessària la modificació de l’Ordenança Fiscal
Reguladora de l’Impost sobre Vehicles de Tracció Mecànica vigent en aquest
Ajuntament per a adaptar-la a les previsions de la Llei 51/2002.

Article primer.- Modificació de l’article 2.
Es modifica l’article 2, que queda redactat en els següents termes:
«Article 2.- No subjecció.
No estan subjectes a aquest impost:
Els vehicles que havent sigut donats de baixa en els registres per antiguitat del

seu model, puguen ser autoritzats per a circular excepcionalment amb ocasió
d’exhibicions, certàmens o carreres limitades als d’aquesta naturalesa.

Els remolcs i semiremolcs arrossegats per vehicles de tracció mecànica la
càrrega útil dels quals no siga superior a 750 quilograms.



L’annex del Reial Decret Legislatiu 339/1990, de 2 de març, pel qual s’aprova el
Text Articulat de la Llei sobre Trànsit, Circulació de Vehicles a Motor i Seguretat Vial,
defineix el remolc com a “vehicle concebut i construït per a circular arrossegat per un
vehicle a motor” (apartat 27).

 El semiremolc és el “remolc construït per a ser adaptat a un automòbil de tal
manera que repose parcialment sobre aquest i que una part substancial del seu pes i de la
seua càrrega siguen suportats pel dit automòbil” (apartat 29)».

Article segon.- Modificació de l’article 3.
Es modifica l’article 3, que queda redactat en els següents termes:
«Article 3.- Exempcions i bonificacions.
1.- Estaran  exempts d’aquest impost:
Els vehicles oficials de l’Estat, Comunitats Autònomes i Entitats locals adscrits a

la defensa nacional o la seguretat ciutadana.
Els vehicles de representacions diplomàtiques, oficines consulars, agents

diplomàtics i funcionaris consulars de carrera acreditats a Espanya, que siguen súbdits
dels respectius països, identificats externament i a condició  de reciprocitat en la seua
exempció i grau. Així mateix els vehicles dels organismes internacionals amb seu o
oficina a Espanya i dels seus funcionaris o membres amb estatut  diplomàtic.

Els vehicles respecte dels quals així es derive dels disposat en Tractats o
convenis internacionals.

Les ambulàncies i la resta de vehicles directament destinats a l’assistència
sanitària o al trasllat de ferits o malalts.

Els vehicles per a persones amb mobilitat reduïda que es refereix la lletra A de
l’annex II del Reglament General de Vehicles, aprovat per Reial Decret 2822/1998, de
23 de desembre.

Així mateix, estaran exempts els vehicles matriculats a nom de minusvàlids per
al seu ús exclusiu. Aquesta exempció s’aplicarà mentre es mantinguen dites
circumstàncies, tant als vehicles conduïts per persones amb discapacitat com als
destinats al seu transport.

Les exempcions previstes en els dos apartats anteriors no resultaran aplicables
als subjectes passius beneficiaris de les mateixes per més d’un vehicle simultàniament.

A efectes del que disposa aquesta lletra, es consideraran persones amb
minusvalidesa els qui tinguen  aquesta condició legal en grau igual o superior al 33 per
cent.

Per a poder gaudir de l’exempció establida en el segon paràgraf d’aquest apartat
e), els interessats hauran d’aportar certificat de minusvalidesa emès per l’òrgan
competent i firmar una declaració on es faça constar que no gaudeix d’exempció en
aquest imposat per un altre vehicle de què siga titular, i que el vehicle és per al seu ús
exclusiu, bé per a ser conduït pel minusvàlid, o bé per estar destinat al transport
d’aquest.

 A l’efecte l’administració municipal facilitarà als interessats un model de
declaració, sense perjudici que l’interessat puga realitzar-la en el model que estime
convenient.

Els autobusos, microbusos i altres vehicles destinats o adscrits al servei de
transport urbà, sempre que tinguen una capacitat que excedisca de nou places, inclosa la
del conductor.

Els tractors, remolcs, semiremolcs i maquinària proveïts de la Cartilla
d’Inspecció Agrícola.



2. Per a poder gaudir de les exempcions a què es refereixen les lletres, e) i g)  de
l’apartat 1 d’aquest article, els interessats hauran d’instar la seua concessió indicant les
característiques del vehicle, la seua matrícula i la causa del benefici, amb anterioritat a
la meritació de l’impost, excepte en el cas de matriculació o primera adquisició que
haurà de sol·licitar-se dins del termini de 30 dies a partir de la matriculació o adquisició.
Declarada l’exempció per l’administració municipal, s’expedirà un document que
acredite la seua concessió.

3. La documentació necessària  per a l’acreditació dels requisits exigibles per al
gaudi de les exempcions previstes en les lletres, e) i g) de l’apartat 1 es determinarà per
Decret d’Alcaldia.

4. L’acord pel qual s’accedeix a la petició fixarà l’exercici des del qual el
benefici s’entén concedit.

5. En el cas que la sol·licitud es formulara passats els terminis indicats,
l’exempció, si és procedent, tindrà efectes en l’exercici econòmic següent al de la seua
presentació».

Article tercer.- Modificació de l’article 11.
Es modifica de l’article 11, que queda redactat en els següents termes:
«1. Els qui sol·liciten davant de la Direcció Provincial de Tràfic la matriculació o

certificat d’aptitud per a circular d’un vehicle, hauran d’acreditar prèviament el
pagament de  l’Impost.

2. Els titulars dels vehicles, quan comuniquen a la Direcció Provincial de Trànsit
la reforma d’aquests, sempre que altere la seua classificació a efectes d’aquest impost,
així com també en els casos de transferència, de canvi de domicili que conste en el
permís de circulació del vehicle, o de baixa d’aquests vehicles, hauran d’acreditar
prèviament davant de la Direcció Provincial de Trànsit el pagament de l’últim rebut
presentat al cobrament de l’impost, sense perjudici que siga exigible per via de gestió o
d’inspecció el pagament de tots els deutes per aquest concepte meritades, liquidades,
presentades al cobrament i no prescrites. S’exceptua de la referida obligació
d’acreditació el supòsit de les baixes definitives de vehicles amb quinze o més anys
d’antiguitat.

3. Les Direccions Provincials de Trànsit no tramitaren els expedients si no
s’acredita el pagament de l’Impost, en els termes establits en els apartats anteriors».

Article quart.- Modificació de les Disposicions Transitòries.
Es redenomina la Disposició Transitòria única, passant a denominar-se

«Disposició Transitòria Primera»
S’afig una disposició transitòria segona, que queda redactada en els següents

termes:
«Segons la Disposició Transitòria Vuitena de la Llei 51/2002, de 27 de

desembre, els vehicles que amb anterioritat a l’entrada en vigor d’aquesta Llei, resultant
exempts de l’Impost sobre Vehicles de Tracció Mecànica per aplicació de l’anterior
redacció de l’article 94.1 d) de la Llei 39/1998, de 28 de desembre, Reguladora de les
Hisendes Locals, no complisquen els requisits fixats per a l’exempció en la nova
redacció donada per aquesta Llei al dit precepte, continuaran tenint dret a l’aplicació de
l’exempció prevista en la redacció anterior del citat precepte, mentre el vehicle
mantinga els requisits fixats en la mateixa per a tal exempció».

DISPOSICIÓ FINAL



La present modificació de l’Ordenança fiscal entrarà en vigor el dia de la seua
publicació en el Butlletí Oficial de la Província i començarà a aplicar-se el dia 1 de
gener del 2004, romanent en vigor fins a la seua modificació o derogació expressa.

APROVACIÓ
La present ordenança, que consta de quatre articles, i una disposició  final, va ser

aprovada inicialment pel Ple de l’Ajuntament, en sessió celebrada el dia   de             del
2003, i definitivament en data   de  del  2003  entrant en vigor el dia  de     del  .”

22 RESOLUCIÓ RECLAMACIONS MODIFICACIÓ ORDENANÇA
FISCAL REGULADORA IMPOST SOBRE ACTIVITATS ECONÒMIQUES I
APROVACIÓ DEFINITIVA DE L’ORDENANÇA. EXP. 2538/03

   En relació amb l’expedient de Modificació de l’Ordenança fiscal Reguladora
de l’Impost sobre Activitats Econòmiques. Aspectes de gestió (Adaptació Llei 51/2002)
i vista les al·legacions formulades pel Sr. Benjamín Pérez López DNI 19076778-A, en
nom i representació de SIDERÚRGICA DEL MEDITERRÁNEO, SA, NIF: A-
46289369, i vist els informes emesos, sobre les següents qüestions plantejades:

PRIMERA: “Que la modificació de l’Ordenança ve motivada per la promulgació
de la Llei 51/2002, que va modificar la regulació de l’Impost sobre Activitats
Econòmiques “encaminades bàsicament a eximir del pagament d’aquest tribut a la
major part dels xicotets i mitjans negocis, compatibilitzant aquesta mesura amb
l’objectiu que l’impost passe a prendre en consideració... les concretes circumstàncies
econòmiques de l’obligat al pagament”.

Entenent el recurrent que el sentit de la reforma ha de traduir-se en una reducció
de la pressió impositiva, per la qual cosa ha d’evitar-se de voler compensar els
Ajuntaments els ingressos ja que això seria contrari a: a) La finalitat de la llei
modificadora de les Hisendes Locals; b) Els principis de justícia fiscal d’equitativa
distribució de la càrrega tributària i; c) El principi de capacitat econòmica.

Respecte a aquesta al·legació, cal indicar:
Que l’aprovació de l’Ordenança fiscal d’un tribut suposa, bàsicament, un acte de

política fiscal, amb la qual els membres electes d’una corporació local posen de
manifest les seues preferències a l’hora de delimitar el repartiment i distribució de la
càrrega tributària complint així el principi constitucional que estableix que “tots
contribuiran al sosteniment de les despeses públiques d’acord amb la seua capacitat
econòmica mitjançant un sistema tributari just inspirat en els principis d’igualtat i
progressivitat”, sent igualment d’aplicació els principis constitucionals en matèria
d’Hisendes Locals recollits en la Constitució, el d’autonomia i el de suficiència
financera (art. 137, 142  CE)  havent de ser els mateixos poders locals els que
assumisquen la responsabilitat compartida amb l’estat i amb les comunitats autònomes
de fer efectius aquests dos principis.

Amb l’aprovació de l’ordenança fiscal, l’Ajuntament de Sagunt s’ha pronunciat
sobre una elecció d’alternatives, de com aconseguir ingressos per a finançar unes
despeses establint uns criteris de repartiment entre tots els cridats a suportar-los,
incidint, si és procedent, en la progressivitat del sistema tributari local. Precisament
l’Ajuntament de Sagunt ha fet ús de les facultats que la llei li confereix per a configurar
el tribut i fer valdre així els principis constitucionals d’autonomia i suficiència financera
(art. 137, 142 CE) sense que siguen adequades les valoracions realitzades per
l’interessat sobre les motivacions de la llei i efectes de la mesura sobre la progressivitat
del sistema, sinó tot el contrari.



SEGONA: Que l’aprovació de l’ordenança és prematura ja que s’anticipa a
quina serà la quantitat concreta a pagar per això hauria de retardar-se l’acord de
modificació fins a les modificacions normatives (¿) i l’elaboració del padró.

Respecte a l’al·legació 2a, cal indicar que de cap manera es pot condicionar
l’aprovació de l’ordenança fiscal a una suposada normativa de desenvolupament

  i l’elaboració del padró d’enguany _ atès que els elements essencials del tributa
ja estan configurats per la Llei 51/2002, possibilitant que els ajuntaments facen ús de les
facultats que la llei li confereix per a delimitar la quota tributària, quan en qualsevol cas
l’ordenança aprovada començarà a aplicar-se en l’any 2004.

TERCERA.- Que l’aplicació de la xifra de negocis que recull l’article 87 de la
LRHL ha de modular-la l’Ajuntament preveient la bonificació de la quota per als
subjectes passius que tinguen una renda o rendiment de l’activitat econòmica negatius o
inferiors a la quantitat que es determine.

· Respecte aquesta al·legació, cal indicar que de cap manera s’estableix en
l’articulat de la Llei aquesta relació, sent una interpretació que realitza l’interessat,
regulant-se aquesta bonificació d’igual forma que la resta de les bonificacions
potestatives recollides  en l’article 89 de la LRHL.

QUARTA: Que l’Ajuntament no ha fet ús de les bonificacions previstes en al
Llei 51/2002 (per creació d’ocupació, per utilització energies renovables o per pla de
transport per als treballadors, etc.) indicant que en no incloure-les en l’ordenança
suposa privar els administrats d’uns drets legals, impediment que pot tenir
conseqüències per a les empreses de la zona: a) impediment o dificulta l’establiment de
noves empreses en el terme municipal, b) es genera desigualtat en el tracte si altres
municipis limítrofs l’estableixen, c) es penalitzen les empreses instal·lades que no poden
acollir-se de les bonificacions previstes legalment en la seua integritat.

· Respecte aquesta al·legació, cal indicar que l’al·legant no representa els
interessos de tots els administrats i sense que puga afirmar-se que el fet de no establir
una bonificació potestativa es prive a cap interessat de cap dret legal

Quant a les conseqüències que l’al·legant presumeix tenen per a les empreses no
s’aporta cap prova respecte d’això

 ni s’indica quin tipus de les bonificacions de les potestatives pot afectar
l’interessat perquè si fa al cas l’Ajuntament de Sagunt poguera valorar les qüestions
d’oportunitat plantejades.

La regidora delegada de Serveis Econòmics, Sra. HERNÁNDEZ, exposa: “En
aquest cas presenta reclamació SIDMED, Siderúrgica del Mediterrani, fonamentalment
en dos sentits, d’una banda en la consideració que no es respecta el sentit amb
l’ordenança que s’ha aprovat provisionalment, no es respecta el sentit de la reforma de
la Llei 51 de 2002 davall la consideració que aquesta Llei el que pretenia era reduir la
pressió impositiva de l’IAE. Bo, és una consideració que no deixa de ser particular de
l’empresa però que no té res a veure amb la legalitat. Una segona al·legació en el que,
plantegen que l’aprovació de la nostra ordenança ha sigut prematura, que s’havia
d’haver esperat a les modificacions normatives que havien de produir-se i a l’elaboració
d’un padró. No entenem molt bé què volen dir, què es vol dir amb aquesta al·legació
perquè no sabem a quina normativa es fa referència, la Llei 51 de 2002 és una Llei que
es promulga al desembre del 2002 i que tenen vigència ja des del 2003. I quan parla dels
padrons tampoc sabem molt bé a què vol fer referència perquè en el 2003 ja s’ha aplicat
aqueixa reforma encara que ací no s’hagen adaptat, no s’hagueren adaptat les



ordenances amb anterioritat al mes d’abril, sí que s’ha aplicat, com no podia ser d’una
altra manera perquè ha entrat en vigor la Llei i el padró dels subjectes passius, o siga les
entitats que han quedat com a subjectes passius es coneixen perfectament com ha de ser,
pels informes que passa l’Agència Tributària de la seua xifra de negocis. La tercera i
quarta al·legació que formulen, van totes dirigides al tema que no s’han tingut en
compte, igual que dèiem abans amb el de vehicles, les bonificacions potestatives que
contemplava aqueixa Llei, dir el mateix que he dit amb anterioritat en la de vehicles,
aquesta decisió l’ha d’adoptar la corporació, si la recull o no la recull, en el seu moment
quan es va aprovar provisionalment es va decidir per les qüestions en aqueix moment
exposades no adoptar-les i ens mantenim en les mateixes.”

El regidor del grup SCP, Sr. CORTÉS, indica: “Nosaltres ja vam votar en contra
d’aquesta ordenança per creure que era un error seguir gravant l’activitat econòmica
quan s’imposa que no sols ja a nivell de govern central, que per alguna cosa va eliminar
l’IAE en la majoria d’activitats sinó a nivell de la Comunitat Europea s’està llevant o no
és que s’estiga llevant, és que s’impedeix que es grave l’activitat econòmica. Ja vam dir
en el seu moment que hi ha altres tipus d’impostos que poden gravar l’activitat
econòmica però no l’IAE.”

El regidor del grup PP, Sr. ZARZOSO, manifesta: “De nou bon dia,
efectivament ha sigut una reclamació presentada pel director d’organitzacions de
recursos humans de l’empresa SIDMED, en la qual presenta quatre al·legacions, però
abans de començar, al Sr. Fernández li volia dir dues coses, en primer lloc que jo sí que
crec i defense i compartisc la Constitució perquè gràcies a ella vostè ha pogut dir ací el
que li ha donat la gana, si no fóra gràcies a aqueixa Constitució vostè no ho haguera dit.
D’altra banda jo tenia entès que vostè tenia un partit assembleari, però ara resulta que
des que vostè és regidor ha deixat de ser assembleari per a tenir un secretari i una
executiva, res més, només això. Bé, en aquestes reclamacions el director
d’organitzacions de recursos humans ve a dir en la primera que atès que la Llei 51/2002
modifica la Llei Reguladora de les Hisendes Locals en matèria tributària i té com a
objectiu la reducció de la pressió impositiva, que afecta directament la xicoteta empresa,
no és just que la resta d’empreses ubicades en el terme municipal, se’ls incremente la
quantitat a pagar de forma desmesurada. Aqueixa és la primera al·legació que presenta
SIDMED. En el passat Ple on es va aprovar l’ordenança amb caràcter provisional ja
se’ls va dir ací molt clar sobre aquest tema. Se’ls va dir que vostès no poden intentar
recaptar amb 500 o 600 empreses el que deixaran d’ingressar en deixar de pagar
aquelles empreses que no arriben a facturar un milió d’euros, se’ls va dir així de clar.
Però se’ls va dir molt més, el problema és com vostès aplicaran el IAE perquè el Sr.
Martín deia, abans ha dit, perquè els que estem en l’equip de govern, estar en l’equip de
govern no vol dir governar. Governar vol dir efectivament encertar almenys el màxim
possible quan es prenen decisions. I vostès si aproven el IAE en aquestes condicions
serà un autèntic desastre per als ciutadans i per tant per a l’interès municipal. Jo els
recorde que fins a l’any 2002 el IAE, la quota a pagar es pagava multiplicant dos
factors, la quota de la tarifa i el coeficient d’increment. Aqueix coeficient d’increment ja
era l’1,36. Amb la nova llei, la Llei 51/2002, apareixen tres conceptes a multiplicar, tres
productes a multiplicar, la quota de la tarifa que afortunadament correspon fixar-la a
l’Agència Tributària de l’Estat, afortunadament, pel coeficient del ponderació, que
afortunadament ve fixat en la mateixa Llei que, com vostè sap, va de l’1,29 a l’1,35



segons siga el volum facturat d’un a més de cent milions de pessetes, afortunadament
també el fixa la Llei. I el coeficient de situació que pot aplicar-lo l’Ajuntament però que
és potestatiu, que a vostès ningú els obliga que apliquen cap coeficient de situació però
que vostès no sols l’apliquen sinó com l’apliquen és el vertader problema. Classifiquen
les empreses, les entitats, segons categories de carrers, que em sembla quelcom
totalment arbitrari. Vies de tercera categoria fiscal, vostès apliquen l’1,26 quan Torrent
té el 0,85, Gandia el 0,75. Però una empresa que es trobe al polígon SEPES o
INGRUINSA, li apliquen l’1,36 el mateix coeficient, el mateix que hi havia fins al
2002 com a coeficient d’increment. Però les que estan en la tercera categoria fiscal
vostès els apliquen l’1,46. Primera categoria fiscal l’1,46 jo no sé si és que s’han posat
vostès joseantonianos o volen tots vostès... i  volen nacionalitzar la banca perquè una
altra cosa no té cap tipus d’explicació. Després l’impost és caríssim però el més greu
d’açò és que al dia d’avui no sabem la repercussió que és en realitat l’increment real
d’aquest impost i la repercussió que tindrà per això en la segona reclamació que
presenta SIDMED diu, i que vostè diu que no l’entén Sra. Hernández, és que vostè diu
que aquesta reclamació vostè diu, és que  jo no l’entenc, no sé el que vol dir, escolte,
està molt clar, sí, jo li ho vaig a dir. Ve a dir, l’aprovació de l’ordenança fiscal de l’IAE
és en alguna mesura prematura, anticipada, si bé l’Ajuntament ja sap la forma de
liquidar l’impost, multiplicant aquests tres factors que li he dit, encara no s’han
regularitzat, és molt clar, encara no s’han regularitzat les noves tarifes, en conseqüència
no se sap encara la quantitat concreta a pagar. En el passat Ple que es va aprovar amb
caràcter provisional, ja li ho vaig dir, no hi ha un estudi econòmic, ni hi havia ni n’hi ha.
Estan vostès actuant a cegues, jo també els deia jo, que no sóc cap gestor ni tinc idea del
tema amb nombre per damunt, en el millor dels casos increments del 35%, mai coneguts
en aquest Ajuntament. En la moció de censura els impostos van pujar el 20%, vostès
aquest en el millor dels casos pujaran el 35%, ni punyeter cas han fet vostès. Sra.
Hernández, vostè sabria dir-me, si vol demanar ajuda pot demanar, l’empresa SIDMED
quant en el 2002 va pagar per IAE i quant pagarà en el 2003?, no ho pot saber, no ho
pot saber perquè falta regularitzar les noves tarifes que és competència de
l’Administració Tributària i que en els Pressupostos Generals de l’Estat s’han de
contemplar però que s’han de donar les ordres i dir com s’han d’aplicar i això li ho diu a
vostè la Llei 51/2002 de 17 de desembre quan diu en l’article 86.5 diu: les lleis del
Pressupost General de l’Estat podran modificar les tarifes de l’impost així com la
instrucció per a l’aplicació d’aquestes i actualitzar les quotes que en elles contemple. En
conseqüència vostè no em pot dir quant pagarà SIDMED l’any 2003, que està acabant i
vostès sense saber la repercussió social d’aquest impost, vostès me’l volen aprovar i
me’l van a aprovar en termes on faran un greu perjudici a les empreses i entitats
d’aquesta població se l’ he dit en privat, se l’ he dit en públic i vostès no han fet ni
punyeter cas. Bo, si parlem de les bonificacions ja és per a posar-se a plorar. Sra.
Alcaldessa per al poc que parle en aquest Ple deixe’m acabar, la tercera, quarta
al·legació que presenta són sobre bonificacions, mire, si vostès no tenen clar que la Llei
51/2002 és un tot que no es pot separar, la cosa de... retributiva de pagar, de la cosa de
la bonificació no té raó de ser. Aquesta Llei no té cap raó i vostès no contemplen cap de
les bonificacions i algunes tan importants, Sr. Martín, com aquelles que es refereixen a
la creació d’ocupació estable, mai m’ho podia imaginar que vostè no fóra capaç en
aquest equip de govern traure aquestes bonificacions endavant. En conseqüència si
vostès aproven aquest impost tal com el porten aconseguiran, primer, el llig ràpid, val,
en el segon torn el llig.”



El regidor del grup PP, Sr. ZARZOSO, assenyala: “Llegiré, vegem, si s’aprova
definitivament, primer, si la modificació d’aquesta ordenança s’aprova en aquestes
condicions fareu flac negoci als ciutadans de Sagunt, de veritat que hi ha molta gent que
l’emprenyareu de mala forma i crec que no és bo, i no és bo per la següent raó:
incrementar el IAE de forma alarmant quan estan encara a temps de ponderar-lo
mitjançant l’aplicació de nous coeficients de situació. Coeficient de situació que després
presentaré una esmena. Impediran i dificultar l’establiment de noves empreses en el
terme municipal que es veuran obligades a suporta majors càrregues fiscals que si
estigueren ubicades en altres ciutats. Tercer penalitzen a les empreses que ja estan
instal·lades al nostre terme municipal, les penalitzen. D’una banda els pugen l’impost i
d’altra banda impedeixen acollir-se a les bonificacions contemplades en la Llei 51/2002.
I, quart, si vostès de veritat són progressistes s’obliden que són aquestes entitats i
empreses les que facturen més d’un milió d’euros a l’any, les que creen ocupació i
generalment ocupació estable. Per tot això el grup popular presentarà dues esmenes,
presentarà dues esmenes que crec que podrien ser molt bé, en la seua totalitat o
parcialment, assumides per l’equip de govern. La primera diu: els coeficients de situació
que figuraran en l’ordenança fiscal del IAE seran: vies de primera categoria fiscal l’1,1.
Vies de segona categoria fiscal es quedarien com estan, l’1. Vies de tercera categoria
fiscal el 0,9. Segon: a la vista de les exempcions contemplades en l’article 83 de la Llei
51/2002, que es comprometa l’equip de govern a actuar d’ofici concedint les
exempcions previstes en els paràgrafs b, e i f de l’apartat primer de l’article 83. Açò ja
va sorgir i efectivament hi ha exempcions que automàticament amb no donar-se d’alta
ja és prou i altres que s’ha d’actuar de part, l’equip de govern pot actuar d’ofici. I les
bonificacions per foment d’ocupació ja contingudes en l’ordenança fiscal del IAE, se’ls
afegiran les bonificacions contemplades en l’article 89.2 apartat b i d de la Llei 51/2002.
Aquestes dues bonificacions, si volen se les puc llegir, el que diuen exactament. La
contemplada en l’article 89.2 apartat d, una bonificació de fins a el 50%, vostès poden
calibrar el percentatge, de la quota per als subjectes passius que tinguen rendiments nets
negatius en l’activitat econòmica. I la segona també contemplada en l’article 89.2
apartat b que diu, una bonificació del 50% de la quota per als subjectes passius que
hagen incrementat la mitjana de la seua plantilla de treballadors amb contracte indefinit,
res més moltes gràcies.”

L’alcaldessa-presidenta del Ple, Sra. CALERO, intervé: “Vegem, ací avui el que
tenim en el punt de l’ordre del dia és: resolució de les reclamacions que han sigut
presentades en temps i forma. Em sembla, ara el secretari ho dirà, no en caben d’altres.”

La regidora delegada de Serveis Econòmics, Sra. HERNÁNDEZ, diu: “Vegem,
no són esmenes al dictamen perquè el Sr. Zarzoso ha parlat de coeficients fins i tot ha
donat el coeficient que hauríem d’aplicar i això no es recull en les al·legacions que ha
fet. Si el Grup Popular tenia pensat totes aqueixes coses que tenia pensades i que ens ha
repetit sobre el tema del IAE el que havia d’haver fet és haver presentat, dins del
termini, les al·legacions com ha fet SIDMED a aquest impost. En aquest moment no es
poden contemplar aqueixes esmenes perquè el que estem ací tractant i molt bé ho ha dit
abans la Sra. Alcaldessa, estem parlant d’estimar o no estimar unes al·legacions que ha
fet una empresa. S’està eixint fora de la reclamació perquè ens ha donat fins als
coeficients que hem d’aplicar i, mire, jo li explicaré una cosa, Sr. Zarzoso, veurà, molt



bé facen vostès, estan en el seu dret de fer el que vulguen però em permetrà que li
explique certes cosetes. Vegem, el que no s’assabenta de res és vostè, mire per on, no
s’assabenta de res i se’l vaig a explicar per què, li explicaré per què. Vegem, jo ho he dit
abans i li ho torne a repetir, el que vostè i el seu equip de govern no adaptaran les
ordenances quan la Llei li ho permetia, que era abans del mes d’abril d’enguany, ha
tingut, i ja li ho he dit moltes vegades, moltes repercussions econòmiques en aquest
Ajuntament. No em diga que hi ha pressa en l’aprovació d’una ordenança perquè com
vostè sap molt bé les ordenances cal aprovar-les tots els anys per a l’exercici següent. I
vostè m’està parlant de comparar el rebut del 2002 amb el de 2003, però mire vostè si és
que el IAE de 2003 ja està al carrer, ja s’ha liquidat. Però com em diu que no sabem el
que pagaran, si s’ha liquidat? Al revés, s’ha liquidat, s’ha liquidat l’exercici 2003 i s’ha
liquidat com s’ha pogut perquè vostè no va fer l’adaptació a la Llei amb anterioritat al
mes d’abril. I aqueixes empreses que han quedat com a subjectes passius pagaran menys
per aqueixa raó. Quant al tema dels coeficients de situació que vostè crea una alarma
social dient que ací no vindran empreses perquè... i els voltants..., mire vostè, els
voltants han contemplat el coeficient de situació, tots, tots els voltants, tots els
ajuntaments han aplicat aqueix coeficient de situació perquè tots tenien índex de
situació menys el nostre, però tenien índex de situació i han aplicat el coeficient de
situació i vostè m’ha posat l’exemple de Gandia però jo li’n podria posar molts, molts
del PP, València, vol que li diga?, mire, açò és l’ordenança de Xàtiva, de l’impost, que
l’ha adaptat governada pel Partit Popular, val?: primera categoria 1,50, veritat què és
més que la nostra?, veritat que sí? Segona categoria 1,40; tercera categoria 1,30. Té més
categories de carrers, i així fins a arribar a l’1, perquè té sis categories, de què m’està
parlant vostè?, que no vindran ací empreses?, però vostè creu que açò repercuteix el que
tinga un coeficient d’1,10 o 1,50 repercuteix que vinguen ací o no vinguen empreses?, o
en què estiguen bonificades o no? Vinga ja, per favor, que no som xiquets i més quan la
resta dels ajuntaments ho té per l’estil. Per què no vol que li diga el de València,
veritat?, que està també molt a prop, perquè també està governada pel PP i també està
prou alt. I en el tema de les bonificacions, li ho vaig explicar llavors i li ho torne a
explicar ara, Sr. Zarzoso, sembla que no se n’assabente. Vegem, la situació econòmica
de l’Ajuntament i ja ens hem cansat de repetir-ho, no és tan pròsper com vostès deien i
precisament per aqueixa raó i per la modificació de la Llei, hem de veure les
repercussions que aquesta modificació té i com avança la situació econòmica, que està
prou malament, per a poder saber si podem contemplar o no aqueixes bonificacions,
aqueixes i altres en altres impostos perquè vostè entendrà i estarà amb mi perquè ha
sigut regidor d’Hisenda, que jo com a regidora d’Hisenda d’aquest equip de govern
haurà de vetlar per la suficiència financera de l’Ajuntament, veritat que sí?, vostè també
l’intentava, no?, perquè és un principi constitucional i, mire, no, el que no faré és a costa
de bonificar les empreses, els poderosos, els qui tenen diners, pujar-los després els
impostos als ciutadans.”

Per tot això, de conformitat amb el dictamen de la Comissió Especial de
Comptes i Serveis Econòmics, el Ple de l’Ajuntament, per 13 vots a favor de PSOE, EU
i BLOC i 10 vots en contra de PP, SP i SCP, ACORDA:

PRIMER: Desestimar les al·legacions plantejades per SIDERÚRGICA DEL
MEDITERÁNEO, SA, NIF: A-46289369

SEGON.- Aprovar definitivament la modificació de l’Ordenança fiscal
reguladora de l’Impost sobre Activitats Econòmiques, que es transcriu a continuació:



“MODIFICACIÓ DE L’ORDENANÇA FISCAL REGULADORA DE
L’IMPOST SOBRE  ACTIVITATS ECONÒMIQUES.

Segons el que disposa l’article 60.1, b), en relació amb els articles 15.2 i 16.2; i
de conformitat amb el que disposen els articles 79 i següents, tots ells de la Llei
39/1988, de 28 de desembre, Reguladora de les Hisendes Locals, modificada per la Llei
51/2002, de 27 de desembre, l’Ajuntament de Sagunt exigeix l’Impost sobre Activitats
Econòmiques.

Seran també d’aplicació totes les disposicions concordants i complementàries
dictades en desenvolupament de la normativa assenyalada.

Article 1r.- Naturalesa, Fet Imposable i No Subjecció.
1. L’Impost sobre Activitats Econòmiques és un tribut directe de caràcter real, el

fet imposable del qual està constituït pel mer exercici en territori nacional, d’activitats
empresarials, professionals o artístiques, s’exercisquen o no en local determinat i es
troben o no especificades en les tarifes de l’impost.

Es consideren als efectes d’aquest impost, activitats empresarials les ramaderes,
quan tinguen caràcter independent, les mineres, industrials, comercials i de serveis. No
tenen, per consegüent, tal consideració les activitats agrícoles, les ramaderes
dependents, les forestals i les pesqueres, no constituint fet imposable de l’impost cap
d’elles.

A efectes del que preveu el paràgraf anterior, tindrà la consideració de ramaderia
independent, el conjunt de caps de bestiar que es trobe comprès en algun dels casos
següents:

a) Que pasture o s’alimente fonamentalment en terres que no siguen explotades
agrícolament o forestalment per l’amo del bestiar.

b) L’estabulació fora de les finques rústiques.
c) El transhumant o trasterminant.
d) Aquell que s’alimente fonamentalment amb pinsos no produïts a la finca que

es crie.
Es considera que una activitat s’exerceix amb caràcter empresarial, professional

o artístic, quan supose l’ordenació per compte propi de mitjans de producció i de
recursos humans o d’un d’ambdós, amb la finalitat d’intervenir en la producció o
distribució de béns o serveis.

El contingut de les activitats gravades es definirà en les tarifes de l’impost.
L’exercici de les activitats gravades es provarà per qualsevol mitjà admissible en

dret i, en particular, pels previstos en l’article 3 del Codi de Comerç.
2. No constitueix fet imposable d’aquest impost l’exercici de les següents

activitats:
L’alienació de béns integrats en l’actiu fix de les empreses que hagueren figurat

degudament inventariats com a tal immobilitzat amb més de dos anys d’antelació a la
data de transmetre’s, i la venda de béns d’ús particular i privat del venedor sempre que
els haguera utilitzat durant igual període de temps.

La venda dels productes que es reben en paga de treball personals o serveis
professionals.

L’exposició d’articles amb el fi exclusiu de decoració o adorn de l’establiment.
Al contrari, estarà subjecta a l’impost l’exposició d’articles per a regal als clients.

Quan es tracte de venda al detall la realització d’un sol acte o operació aïllada.
Article 2n.- Exempcions
1. Estan exempts de l’impost:



L’Estat, les Comunitats Autònomes i les entitats locals, així com els Organismes
Autònoms de l’Estat i les entitats de dret públic d’anàleg caràcter de les Comunitats
Autònomes i de les entitats locals.

Els subjectes passius que inicien l’exercici de la seua activitat en territori
espanyol, durant els dos primers períodes impositius d’aquest impost en què es
desenvolupe aquesta. A aquests efectes, no es considerarà que s’ha produït l’inici de
l’exercici d’una activitat quan aquesta s’haja desenvolupat anteriorment davall una altra
titularitat, circumstància que s’entendrà que concorre, entre altres supòsits, en els casos
de fusió, escissió o aportació de branques d’activitat.

Els següents subjectes passius:
Les persones físiques.
Els subjectes passius de l’Impost sobre Societats, les societats civils i les entitats

de l’article 33 de la Llei 230/1963, de 28 de desembre, General Tributària, que tinguen
un import net de la xifra de negocis inferior a 1.000.000 d’euros.

Quant als contribuents per l’Impost sobre la Renda de No Residents, l’exempció
només aconseguirà als que operen a Espanya mitjançant establiment permanent, sempre
que tinguen un import net de la xifra de negocis inferior a 1.000.000 d’euros.

Als efectes d’aplicació de l’exempció prevista en aquest paràgraf, es tindran en
compte les següents regles:

(1a) L’import net de la xifra de negocis es determinarà d’acord amb el que
preveu l’article 191 del Text Refós de la Llei de Societats Anònimes, aprovat per Reial
Decret Legislatiu 1564/1989, de 22 de desembre.

(2a) L’import net de la xifra de negocis serà, en el cas dels subjectes passius de
l’Impost sobre Societats o dels contribuents per l’Impost sobre la Renda de no
Residents, el del període impositiu el termini de presentació de declaracions del qual
pels dits tributs haguera finalitzat l’any anterior a la de la meritació d’aquest impost. En
el cas de les societats civils i les entitats a què es refereix l’article 33 de la Llei
230/1963, de 28 de desembre, General Tributària, l’import net de la xifra de negocis
serà el que corresponga al penúltim any anterior a la meritació d’aquest impost. Si
aquest període impositiu haguera tingut una duració inferior a l’any natural, a l’import
net de la xifra de negocis s’elevarà a l’any.

(3a) Per al càlcul de l’import net de la xifra de negocis del subjecte passiu, es
tindrà en compte el conjunt d’activitats econòmiques exercides per aquest.

No obstant això quan l’entitat forme part d’un grup de societats en el sentit de
l’article 42 del Codi de Comerç, l’import net de la xifra de negocis es referirà al conjunt
d’entitats pertanyents al dit grup.

A efectes del que disposa el paràgraf anterior, s’entendrà que els casos de
l’article 42 del Codi de Comerç són els recollits en la secció 1a del capítol I de les
normes per a la formulació dels comptes anuals consolidades, aprovades per Reial
Decret 1815/1991, de 20 de desembre.

(4a) En el supòsit dels contribuents per l’Impost sobre la Renda de no Residents,
s’atendrà a l’import net de la xifra de negocis imputable al conjunt dels establiments
permanents situats en territori espanyol.

Les Entitats Gestores de la Seguretat Social i les Mutualitats de Previsió Social
regulades en la Llei 30/1995, de 8 de novembre, d’Ordenació i Supervisió de les
Assegurances Privades.

Els organismes públics d’investigació, els establiments d’ensenyament en tots
els seus graus costejats íntegrament amb fons de l’Estat, de les Comunitats Autònomes,



o de les Entitats locals, o per Fundacions declarades benèfiques o d’utilitat pública, i els
establiments d’ensenyament en tots els seus graus que, mancant d’ànim de lucre,
estigueren en règim de concert educatiu, fins i tot si facilitaren als seus alumnes llibres o
articles d’escriptori o els prestaren els serveis de mitja pensió o internat i encara que per
excepció embenen en el mateix establiment els productes dels tallers dedicats a aquest
ensenyament, sempre que l’import d’aquesta venda, sense utilitat per a cap particular o
tercera persona, es destine, exclusivament, a l’adquisició de matèries primeres o al
sosteniment de l’establiment.

f) Les Associacions i Fundacions de disminuïts físics, psíquics i sensorials,
sense ànim de lucre, per les activitats de caràcter pedagògic, científic, assistencials i
d’ocupació que per a l’ensenyament, educació, rehabilitació i tutela de minusvàlids
realitzen, encara que venguen els productes dels tallers dedicats als dits fins, sempre que
l’import d’aquesta venda, sense utilitat per a cap particular o tercera persona, es destine
exclusivament a l’adquisició de matèries primeres o al sosteniment de l’establiment.

g) La Creu Roja espanyola.
h)     Els subjectes passius als quals siga d’aplicació l’exempció en virtut de

tractats o convenis internacionals.
i) Les Fundacions i Associacions declarades d’utilitat pública i la resta

d’entitats sense fins lucratius en els termes previstos en la Llei 49/2002, de 23 de
desembre, de Règim Fiscal de les Entitats sense Fins Lucratius i dels Incentius Fiscals al
Mecenatge.

2.  Les exempcions establides en les lletres b), e), f) i i) de l’apartat anterior
tindran caràcter pregat i es concediran, quan procedisca, a instància de part.

 3. L’acord pel qual s’accedeix a la petició fixarà l’exercici des del qual s’entén
concedida l’exempció.

4. Les exempcions de caràcter pregat que siguen sol·licitades abans que la
liquidació corresponent adquirisca fermesa tindran efectes des de l’inici del període
impositiu que es refereix la sol·licitud, sempre que en la data de la meritació del tribut
hagen concorregut els requisits legalment exigibles per al gaudi de l’exempció.

 Article 3r.- Subjectes passius.
Són subjectes passius d’aquest impost les persones físiques o jurídiques i les

Entitats a què es refereix l’article 33 de la Llei General Tributària sempre que realitzen
al territori nacional qualsevol de les activitats que originen el fet imposable.

Article 4t.- Quota Tributària.
1. La quota tributària serà el resultat d’aplicar a la quota de tarifa de l’impost el

coeficient de ponderació establit en el punt 2 d’aquest article.
2. D’acord amb el que disposa l’article 87 de la Llei 39/1988, de 28 de

desembre, sobre les quotes determinades en les tarifes de l’impost s’aplicarà, en tot cas,
un coeficient de ponderació, determinat en funció de l’import net de la xifra de negocis
del subjecte passiu, d’acord amb el quadre següent:

Import net de la xifra de negocis (euros)
Coeficient
Des de 1.00.000,00 fins a 5.000.000,00    1,29
Des de 5.000.000,01 fins a 10.000.000,00   1,30
Des de 10.000.000,01 fins a 50.000.000,00  1,32
Des de 50.000.000,01 fins a 100.000.000,00  1,33
Més de 100.000.000,00 1,35
Sense xifra neta de negoci  1,31



Als efectes d’aplicació d’aquest coeficient, l’import net de la xifra de negocis del
subjecte passiu serà el corresponent al conjunt d’activitats econòmiques exercides per
aquest i es determinarà d’acord amb el que preveu la lletra c) de l’apartat 1 de l’article 2
d’aquesta ordenança.

Article 5è.- Coeficient de situació.
Als efectes previstos en l’article 88 de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, les

vies públiques d’aquest municipi es classifiquen en 3 categories fiscals. En l’annex de la
present Ordenança fiscal figura l’índex alfabètic de les vies públiques amb expressió de
la categoria fiscal que correspon a cada una d’elles.

Les vies públiques que no apareguen assenyalades en l’índex alfabètic
anteriorment esmentat seran considerades de tercera categoria.

Sobre les quotes incrementades per aplicació del coeficient de ponderació
establit en l’article anterior, i atenent a la categoria fiscal de la via pública on cau
físicament el local en què es realitza l’activitat econòmica, s’estableix la taula de
coeficients següent:

CATEGORIA FISCAL DE LES VIES PÚBLIQUES
Coeficient de
Situació
1a    1,46
2a    1,36
3a    1,26
El coeficient aplicable a qualsevol local ve determinat pel corresponent a la

categoria de carrer on tinga assenyalat el nombre de policia o, si no n’hi ha, on estiga
situat l’accés principal.

Article 6è.- Bonificacions
1.- A l’empara del que preveu la Llei 20/1990, de 19 de desembre, sobre Règim

Fiscal de Cooperatives, gaudiran d’una bonificació del 95% de la quota les
Cooperatives, les seues Unions, Federacions i Confederacions, així com les Societats
Agràries de Transformació.

2. Una bonificació del 50 per 100 de la quota corresponent, per als qui inicien
l’exercici de qualsevol activitat professional, durant els cinc anys d’activitat següents a
la conclusió del segon període impositiu de desenvolupament d’aquesta. El període
d’aplicació de la bonificació caducarà transcorreguts cinc anys des de la finalització de
l’exempció prevista en el paràgraf b) de l’apartat 1 de l’article 2 d’aquesta ordenança.

3. Els subjectes passius que tinguen dret a les bonificacions regulades en els
apartats anteriors, per complir els requisits establits per al seu gaudi, es dirigiran en
sol·licitud de les mateixes, amb ocasió de la liquidació per alta, a l’Excm. Ajuntament.
No obstant això i tractant-se de la bonificació  prevista en l’apartat 2 d’aquest article
podrà ser sol·licitar-la davant de la Delegació d’Hisenda en realitzar l’alta de l’activitat.

4. Les bonificacions que siguen sol·licitades abans que la liquidació
corresponent adquirisca fermesa tindran efectes des de l’inici del període impositiu que
es refereix la sol·licitud, sempre que en la data de la meritació del tribut hagen
concorregut els requisits legalment exigibles per al gaudi de la bonificació.

 5. L’acord pel qual es declare la bonificació fixarà l’exercici des del qual el
benefici s’entén concedit.

6. No s’aplicaran altres reduccions que les expressament establides en les tarifes
de l’impost.

Article 7è.- Període Impositiva i Meritació.



1. El període impositiu coincideix amb l’any natural, excepte quan es tracte de
declaracions de l’alta, en aquest cas comprendrà des de la data de començament de
l’activitat fins al final de l’any natural.

2. L’impost s’esdevinga el primer dia del període impositiu i les quotes seran
irreductibles, excepte quan, en els casos de declaració d’alta, el dia de començament de
l’activitat no coincidisca amb l’any natural, en el supòsit del qual les quotes es
calcularan proporcionalment al nombre de trimestres naturals que resten per a finalitzar
l’any, inclòs el del començament de l’exercici de l’activitat.

Així mateix, i en el cas de baixa per cessament de l’activitat, les quotes seran
prorratejables per trimestres naturals, exclòs aquell en què es produïsca aquest
cessament. A l’afecte els subjectes passius podran sol·licitar la devolució de la part de la
quota corresponent als trimestres naturals en els quals no s’haguera exercit l’activitat.

3. Tractant-se d’espectacles, quan les quotes estiguen establides per actuacions
aïllades, la meritació es produeix per la realització de cada una d’elles, havent de
presentar les corresponents declaracions en la forma que s’establisca reglamentàriament.

Article 8è.- Gestió.
1. L’Impost sobre Activitats Econòmiques es gestiona a partir de la matrícula

d’aquest, que es formarà anualment d’acord amb el que disposen els articles 91 i
següents de la Llei 39/1988, i disposicions de desenvolupament i complementàries de la
citada llei.

2. Per tractar-se d’un tribut de cobrament periòdic, una vegada notificada la
liquidació corresponent a l’alta en matrícula, es notificarà col·lectivament les
successives liquidacions mitjançant edicte que així ho advertisquen, de conformitat amb
el que preveu l’article 124 de la Llei General Tributària.

3. La recaptació en període voluntari dels deutes tributaris derivats d’aquests
impostos, notificats col·lectivament i periòdica, s’efectuarà del 24 de setembre al 24 de
novembre.

Article 9è.- Remissió Normativa.
En el no previst en aquesta Ordenança, s’estarà al que disposa la Llei General

Tributària, Llei 39/1988, Reguladora de les Hisendes Locals, i disposicions
complementàries i de desenvolupament de la mateixa, Ordenança fiscal general de
l’Ajuntament de Sagunt, i la resta de disposicions d’aplicació.

DISPOSICIÓ TRANSITÒRIA ÚNICA
1. D’acord amb el que estableix la Disposició Transitòria 7a de la Llei 51/2002,

els subjectes passius d’aquest impost que, no estant exempts d’aquest, estigueren
aplicant les bonificacions en la quota per inici de l’activitat regulades en les ordenances
d’anteriors anys, segons el que disposa la nota comuna 2a a la secció primera i en la
nota comuna 1a a la secció segona, de les tarifes aprovades per Real Decret Legislatiu
1175/1990, de 28 de desembre, continuaran aplicant-se dites bonificacions fins a la
finalització del corresponent període d’aplicació de la bonificació.

DISPOSICIÓ DEROGATÒRIA
La present Ordenança Fiscal deroga des de la data de la seua vigència l’anterior

Ordenança reguladora de l’Impost sobre Activitats Econòmiques.
DISPOSICIÓ FINAL
La present Ordenança fiscal, que consta de 9 articles, una disposició transitòria,

una disposició derogatòria i una disposició final, entrarà en vigor el dia de la seua
publicació en el Butlletí Oficial de la Província i començarà a aplicar-se el dia 1 de
gener del 2004, romanent en vigor fins a la seua modificació o derogació expressa.



ANNEX
Classificació de zones i carrers a efectes de l’aplicació de l’article 5 de la present

Ordenança Fiscal.
CARRERS O ZONES DE CATEGORIA 1

ADVOCAT FAUSTO CARUANA, AVINGUDA
CAMÍ REIAL, CARRER
CAMP DE MORVEDRE, AVINGUDA
CRONISTA CHABRET, PLAÇA
DR. PALOS, AVINGUDA
ELIO ANTONIO DE NEBRIJA, CARRER
HISPANITAT, AVINGUDA
JUAN DE TIMONEDA, CARRER
MEDITERRANI (DEL), AVINGUDA
MOSSÈN FENOLLAR, CARRER
NOU D’OCTUBRE, AVINGUDA
PAÍS VALÈNCIA (DEL), AVINGUDA
RAMON DE LA SOTA, PLAÇA
SANTS DE LA PEDRA (DELS), AVINGUDA
SOR ISABEL DE VILLENA, CARRER

CARRERS O ZONES DE CATEGORIA 2
ACERERIA, CARRER
ALBERT EINSTEIN, CARRER
MAGATZEM DE FERROS, CARRER
ALTS FORNS (DELS), AVINGUDA
CURIE, CARRER
FONERIA, CARRER
GALILEU GALILEI, CARRER
ISAAC NEWTON, CARRER
JERONIMO ROURE, CARRER (Fins a l’av
Sindicalista Juan Torres Casado)
KEPLER, CARRER
LABORATORI, CARRER
LAMINACIÓ, CARRER
MENDELÉIEV, CARRER
MUSEU, CARRER
OJOS NEGROS, AVINGUDA
PITÀGORES, CARRER
PORT, AVINGUDA (Parc Industrial Ingruinsa)
SAGUNT – IV PLANTA, CARRETERA
SIDERÚRGIA, CARRER
TALLERS, CARRER
TORRES QUEVEDO, PLAÇA
VILA GRISA, CARRER

CARRERS O ZONES DE CATEGORIA 3
ABEN BARHI, CARRER
ABRIL (DE), CARRER



ABYLIX, CARRER
AQÜEDUCTE, CARRER
AGUAMARGA, CARRER
AITANA (DE), CARRER
ALACANTÍ (EL), CARRER
ALBEREDA DEL CONSELL, CARRER
ALBALAT, CARRER
ALBERTO MARTINEZ GIL, CARRER
ALCALÀ GALIANO, CARRER
ALCALDE BLASCO (DEL), CARRER
ALCOI, CARRER
ALFAMBRA, CARRER
ALFARA, CARRER
ALFONS XII, CARRER
ALGAR, CARRER
ALGEPSAR, PLAÇA
ALGEZAR, PLAÇA
ALACANT, CARRER
ALMAGRO, CARRER
ALMENARA, CARRER
AMETLER, CARRER
ALMUDÀFER, CARRER
ALORCO, CARRER
ALPUENT, CARRER
ALQUERIETA DEL ROC, CARRER
ALTAMIRA, CARRER
AMALIA DANES, CARRER
AMÈRICA, CARRER
ANDALUSIA, CARRER
ANDRIANI, CARRER
ÀNGEL PERERES, PLAÇA
ANGELS (ELS), CARRER
ANTIGA MORERIA (DE LA), PLAÇA
ANTÍGONES, CARRER
ANTIC HOSPITAL, CARRER
ANTONIO PERUGA, CARRER
ARAGÓ, CARRER
ARANDA, CARRER
ARDIACA ANDREU, CARRER
ARMENGOL, CARRER
ARQUITECTE ALFREDO SIMÓN GURUMETA,
AVINGUDA
ARSE 2000 (DE), PLAÇA
ASTÚRIES, CARRER
ATZUCAC DELS DOLORS, CARRER
ATZUCAC DE PALMERETA, CARRER
AUSIÀS MARCH, CARRER
AUTONOMIA (LA), CARRER



AVELLANER, CARRER
AZORÍN, CARRER
BAILÈN, CARRER
BALMES, CARRER
BANYS, CARRER
BARACALDO, CARRER
BARQUES (LES), CARRER
BARCELONA, CARRER
BETLEM, CARRER
BEN MOTEL, CARRER
BENAVITES, CARRER
BENICANDELL (DEL), CARRER
BENIFAIRÓ, CARRER
BERENGUER (DELS), PLAÇA
BLASCO IBÁÑEZ, PLAÇA
BOCONO ROMÀ, CARRER
BRAVO, CARRER
BTA FENOLLOSA, CARRER
BON SUCCÉS, CARRER
BUENAVISTA, CARRER
BUENOS AIRES, RONDA
CAVALLERS, CARRER
CAP CREUS, CARRER
CAP CULLERA, CARRER
CAP FINISTERRE, CARRER
CAP FORMENTOR, CARRER
CAP GATA, CARRER
CAP LA NAU, CARRER
CAP MORAIRA, CARRER
CAP PALS, CARRER
CAP SANT MARTÍ, CARRER
CALATRAVA, CARRER
CALETA (LA), CARRER
CALVARI VELL, CARRER
CAMÍ DE LA ROSANA, CARRER
CAMÍ FONDO, CARRER
CAMPOAMOR, CARRER
CANALEJAS, CARRER
CANÀRIES, CARRER
CANET – LES VALLS, CARRETERA
CANET BERENGUER, CARRER
CÁNOVAS DEL CASTILLO, CARRER
CANTÀBRIA, CARRER
CAPELLÀ PALLARÉS, CARRER
CAPITÀ PALLARÉS, CARRER
CARCANYO, CARRER
CARMEN ROCA, CARRER
CAROIG (DEL), CARRER



CARUANA, CARRER
CASTELLÓ, CARRER
CASTELLA LA NOVA, CARRER
CASTELLA LA VELLA, CARRER
CASTELL, CARRER
CATALUNYA, CARRER
CATORZE D’ABRIL, CARRER
CAUDIEL, CARRER
CAVITE, CARRER
CIRERER, CARRER
CERVANTES, CARRER
CERVANTES, PLAÇA
CID (DEL), CARRER
XIPRER, CARRER
CIRC ROMÀ, CARRER
CIUTADELLA, CARRER
CLAVELLS, CARRER
CLOT DEL MORO, CARRER
COURE, CARRER
COLOM, CARRER
CONCEPCIÓN ARENAL, CARRER
CONCÒRDIA (DE LA), PLAÇA
CONCHA PALLARÉS, CARRER
CONQUERIDOR, CARRER
CORTS, CARRER
COZAR, CARRER
CRIST REI, CARRER
CRONISTA SANTIAGO BRU I VIDAL,
AVINGUDA
CREU DE SANTA ANNA, CARRER
CUBERTORER, CARRER
COVA, CARRER
CHURRUCA, CARRER
JOAN D’ÀUSTRIA (DE), AVINGUDA
DAOIZ, CARRER
DARRERE L’ESCOLA, CARRER
DELTA DEL RIU, AVINGUDA
DIAGONAL, CARRER
DIANA, CARRER
DIPUTACIÓ, CARRER
DISTRICTE (DEL), PLAÇA
DOCTOR FLEMING, CARRER
DOLORS (ELS), CARRER
DOLORES IBARRURI “LA PASSIONERA”,
CARRER
DOLZ DE CASTELLAR, CARRER
DOS DE MAIG, CARRER
DR. MOLINER, CARRER



ECHEGARAY, PLAÇA
ELCHE DE LA SIERRA, CARRER
EMILIO LLOPIS, CARRER
AL MIG, CARRER
ENJOU, CARRER
ESCALANTE, CARRER
ESCIPIONS, CARRER
ESCOLA, CARRER
ESCULTOR SALZILLO, CARRER
ESPANYA, PLAÇA
ESPOLO, CARRER
ESPRONCEDA, CARRER
ESTACIO (DE LA), CARRER
ESTACIÓ LES VALLS, CARRETERA
ESTANY, CARRER
ESTIVELLA, CARRER
FATIMA, CARRER
FAURA, CARRER
FEDERICO GARCIA LORCA, CARRER
FELIPE COLLADO, CARRER
FELIP II, CARRER
FILIPINES, CARRER
FONT, CARRER
FONT DE LA FIGUERA (LA), CARRER
FORJAS, CARRER
FORNÁS, CARRER
FRANCISCO BESOLS, CARRER
FRANCISCO PALANCA MASIA, CARRER
FONT DE SANTA ANNA, CARRER
FURS (DELS), PLAÇA
GALÍCIA, CARRER
GANDIA, CARRER
GARBÍ, CARRER
GARRUCHA, CARRER
GAUSA (DE), PS
GENERAL CANINO, CARRER
GENERAL MARTÍNEZ CAMPOS, CARRER
GENERAL PRIM, CARRER
GERMANIES (DE ELS), PLAÇA
GIBRALTAR, CARRER
GILET, CARRER
GÓMEZ FERRER, CARRER
GOYA, CARRER
GRANADO, CARRER
GERMANS PINZÓN, CARRER
HERNÁN CORTÉS, CARRER
HEROIS, CARRER
FERRO, CARRER



HISPANITAT, AVINGUDA
HONORIO MAURA, CARRER
HORT DAIS, CARRER
HORT DEL MARQUES, CARRER
HORTA (L’), CARRER
HOSPITAL, CARRER
HOSPITAL, PLAÇA
HORTS (ELS), CARRER
OSCA, CARRER
IBÈRICA, PLAÇA
INDEPENDÈNCIA, PLAÇA
ENGINYER JOSÉ DOMINGO, CARRER
INGRUINSA PARC INDUSTRIAL, CARRER
ISABEL CUELLO, CARRER
ISABEL II, CARRER
ILLA AMBOTO, CARRER
ILLA CABRERA, CARRER
ILLA SARDENYA, CARRER
ILLA CÒRSEGA, CARRER
ILLA FORMENTERA, CARRER
ILLA EIVISSA, CARRER
ILLA LA TOJA, CARRER
ILLA MALLORCA, CARRER
ILLA MENORCA, CARRER
ILLA PLANESIA, CARRER
ILLES COLUMBRETS, CARRER
JACINTO BENAVENTE, PLAÇA
JAUME I, CARRER
XÀTIVA, CARRER
JAUME ROIG, CARRER
JOAN MARTORELL, CARRER
JOAQUIM RODRIGO, CARRER
JOSÉ DOMINGO ROCA, CARRER
JOSÉ LERMA, CARRER
JOSEFA BALANZA, PLAÇA
JOSEFA DAROQUI, CARRER
JÓVENS (DELS), PLAÇA
JOAN CARLES I, PLAÇA
JOAN DE RIVERA, CARRER
JUAN RAMÓN JIMÉNEZ, PLAÇA
JUAN SEBASTIÁN EL CANO, CARRER
LLARG, CARRER
LLEÓ, CARRER
LEONARDO ARGENSOLA, CARRER
LEPANTO, CARRER
LLIBERTAT, CARRER
LÍMIT, CARRER
LLÍRIA, CARRER



LOPE DE VEGA, CARRER
LORETO, CARRER
LUIS CENDOYA, CARRER
LUÍS VIVES, CARRER
MAESTRAT, CARRER
MESTRE GINER, CARRER
MESTRE GRANADOS, CARRER
MESTRE PALANCA, CARRER
MESTRE SERRANO, CARRER
MESTRE VILLAR, PASSEIG
MAGALLANES, CARRER
MAIGMO (DEL), CARRER
MAJOR, PLAÇA
MANUEL AZAÑA, PLAÇA
MANUEL DE FALLA, CARRER
MANUEL MONZO, CARRER
POMERA, CARRER
MAR (DEL), CARRER
MAR CANTÀBRIC, CARRER
MARCO, CARRER
MARE NOSTRUM, PLAÇA
MARIA DE MOLINA, CARRER
MARIÀ BENLLIURE, CARRER
MARIÀ MESTRE, CARRER
MARINA, PLAÇA
MASSALFASSAR, CARRER
MASSAMAGRELL, CARRER
MAJOR, CARRER
MAZARRÓN, CARRER
MENENDEZ Y PELAYO, CARRER
MERCURI, CARRER
MESTRE EN MANUEL ALIJARDE, CARRER
METGE GABRIEL FLORS, CARRER
MIGUEL RIOS ROSSELL, PLAÇA
MOLA D’ARES (DE LA), CARRER
MONCABER (DEL), CARRER
MONTCADA, CARRER
MUNTANYA CARUANA, CARRER
MUNTANYA GARBÍ, CARRER
MUNTANYA MURBÍTER, CARRER
MUNTANYA PICAIO, CARRER
MONTESA, CARRER
MONTGÓ (DEL), CARRER
MONTIVER (DE), AVINGUDA
MOSSÈN FENOLLAR, CARRER
MOSSÈN GASPAR BATALLA, CARRER
MURALLA, CARRER
MÚRCIA, CARRER



MURILLO, CARRER
MUR DE SANTA ANNA, CARRER
MURRO, CARRER
MUSEROS, CARRER
NA MARCENA, CARRER
NÀQUERA, CARRER
TARONGER, CARRER
NAVARRA, CARRER
NATZARET, CARRER
NICOLAU COTANDA, CARRER
ANOUER, CARRER
NOU D’OCTUBRE (PROLONGACIÓ), AVINGUDA
NOU, CARRER
NOVA SANG, CARRER
NUMÀNCIA, CARRER
BISBE MIEDES, CARRER
OLIVERA, CARRER
OM, CARRER
ORDÓÑEZ, CARRER
OR, CARRER
PABLO IGLESIAS, CARRER
PABLO PICASSO, PLAÇA
PARE CALLEARET, CARRER
PARE JAIME, PLAÇA
PARE MARESME, CARRER
PARE MORATÓ, CARRER
PARE PELLICER, CARRER
PARE TORRALBA, CARRER
PALÀNCIA (DEL), CARRER
PALMERETA, CARRER
PALLETER, CARRER
PAPA ALEXANDRE VI, CARRER
PAPA BENEDICTE XV, CARRER
PAPA INNOCENCI III, CARRER
PAPA JOAN XXIII, CARRER
PAPA LLEÓ XIII, CARRER
PAPA LUNA, CARRER
PAPA PAU VI, CARRER
PAPA PIUS XII, CARRER
PARRETES (LES), CARRER
PARTIDA DE L’OLIVA, CARRER
PASSEIG MARÍTIM, CARRER
PASSIÓ, CARRER
PAU (LA), CARRER
PAVIA, CARRER
PAU (LA), CARRER
PEDRERA DE SANTA MARIA, CARRER
PEDRES BLAVES, CARRER



PEDRO CARTAGENA, CARRER
PEIXCATERIA, PLAÇA
PELAYO, CARRER
PENYETES, CARRER
PEPE ALBA, CARRER
PERERA, CARRER
PERIODISTA AZZATI, CARRER
PESCADORS, CARRER
PETRÉS, CARRER
PI (DEL), PLAÇA
PIC CAROIG-CAROCHE, CARRER
PILAR (DEL), PLAÇA
PILARICA, CARRER
PINA DE MONTALGRAO, CARRER
PINTOR PINAZO, CARRER
PINTOR SOROLLA, CARRER
PINTOR ZULOAGA, CARRER
PINTOR ZURBARÁN, CARRER
PIZARRO, CARRER
PLANA (LA), CARRER
ARGENT, CARRER
PLATÍ, CARRER
PLOM, CARRER
POETA LLOMBART, CARRER
POETA QUEROL, CARRER
POLÍGON INDUTRILAL, CARRER
PORTA FERRISSA, CARRER
PRIMER DE MAIG, PLAÇA
PROGRÉS, CARRER
LA POBLA DE FARNALS, CARRER
POBLA DE VALVERDE (LA), CARRER
POBLES (DELS), PLAÇA
PORT (DEL), AVINGUDA (Sagunt-Port)
PUIG CAMPANA (DEL), CARRER
PUIG DE SANTA MARIA, CARRER
PURÍSSIMA, CARRER
PUÇOL – IV PLANTA, CARRETERA
PUÇOL, CARRER
QUART, CARRER
QUARTELL, CARRER
QUIINTO FABIO, CARRER
RACÓ (DEL), CARRER
RACÓ D´ADEMÚS, CARRER
RAFELBUNYOL, PLAÇA
RAMÓN Y CAJAL, CARRER
RAMOS, CARRER
RASETA, CARRER
REINA JOANA, CARRER



REINA FABIOLA, PLAÇA
REINA MARIA CRISTINA, CARRER
REMEI, CARRER
RESTAURADOR FACUNDO ROCA RIBELLES, PLAÇA
REI ALFONS EL BATALLADOR, CARRER
REI ALFONS EL SAVI, CARRER
REI CARLES I, CARRER
REI MARTÍ, CARRER
REI FELIP III, CARRER
REI FERRAN VI, CARRER
REI RECAREDO, CARRER
REI SANT FERRAN, CARRER
REI SANT LLUÍS, CARRER
REI SANÇ EL FORT, CARRER
RIBERA (DE LA), AVINGUDA
RIBERA (DE LA), AVINGUDA
RIU CABRIEL, CARRER
RIU DUERO, CARRER
RIU EBRE, CARRER
RIU GUADALQUIVIR, CARRER
RIU XÚQUER, CARRER
RIU MILLARS, CARRER
RIU MIÑO, CARRER
RIU SEC, CARRER
RIU SEGURA, CARRER
RIU TAJO, CARRER
RIU TÚRIA, CARRER
RODRIGO, PLAÇA
ROLL DE XIVERRI (DEL), CARRER
ROMA, CARRER
ROMEU, CARRER
ROSA (LA), CARRER
ROSARI, CARRER
SAFOR (DE LA), CARRER
SAGASTA, CARRER
SAGRARI, CARRER
SAGUNTÍ ALCON, CARRER
SAGUNT – BURGOS, CARRETERA
SAGUNT – PORT, CARRETERA
SALT DEL LLOP, CARRER
SALVADOR (DEL), PLAÇA
SALVADOR ESPRIU, CARRER
SANT CRISTÒFOL, CARRER
SANT DÍDAC, CARRER
SANT FRANCESC, CARRER
SANT FRANCESC DE BORJA (DE), PLAÇA
SANT JOSEP, CARRER
SANT JOAN DE RIBERA, PLAÇA



SANT JOAN DE RIVERA, PLAÇA
SANT MIQUEL, CARRER
SANT PERE, CARRER
SANT QUINTIN, CARRER
SANT RAFEL, CARRER
SANT RAMON (DE), TRAVESSIA
SANT RAMON, CARRER
SANT VICENT, CARRER
SÁNCHEZ CASTAÑER, CARRER
SANT CRISTÒFOL, PLAÇA
SANTA ANNA, CARRER
SANTA TERESA, CARRER
SANTIAGO, CARRER
SANTO DOMINGO DE GUZMÁN, CARRER
SANT TOMÀS, PLAÇA
SANTS DE LA PEDRA DARRERE (DELS), AVINGUDA
SARRIÓN, CARRER
SEGART, CARRER
SEGÒVIA, CARRER
SOGORB, CARRER
SEPÚLVEDA, CARRER
SERRA, CARRER
SEVILLA, CARRER
SERRA ALBARRASÍ, CARRER
SERRA CALDERONA, CARRER
SERRA ESPADÀ, CARRER
SERRA ESPINA, CARRER
SERRA JAVALAMBRE, CARRER
SERRA JAVALAMBRE, CARRER
SERRA MARIOLA, CARRER
SERRA MENERA, CARRER
SERRA NEVADA, CARRER
SERRA NEVADA, TRAVESSIA
SILIO ITÀLIC, CARRER
SINDICALISTA JUAN TORRES CASADO,
AVINGUDA
SINDICALISTA MIGUEL HERNÁNDEZ PÉREZ,
CARRER
SOL (DEL), PLAÇA
SOTA Y AZNAR, CARRER
TEATRE ROMÀ, CARRER
TINENT RUÍZ, CARRER
TEODOR LORENTE, CARRER
TEROL, CARRER
TIRANT LO BLANCH, PLAÇA
TITO LIVI, CARRER
TOLEDO, CARRER
TORRES TORRES, CARRER



TREBALL, CARRER
TRAVESSA (DE LA), PLAÇA
TRES BARRANCS, CARRER
TRES D’ABRIL, AVINGUDA
TRINITAT, CARRER
TRINITAT, PLAÇA
TRINQUET, CARRER
TROBADOR, CARRER
URANI, CARRER
VALÈNCIA – BARCELONA, CARRETERA
VALÈNCIA, CARRER
VALL D’ALBAIDA, CARRER
VALLAETA, CARRER
PAÍS BASC, CARRER
VELARDE, CARRER
VELÁSQUEZ, CARRER
VENT D’ARBONES, CARRER
VENT DE GREGAL, CARRER
VENT DE GREGAL, CARRER
VENT DE LLEVANT, CARRER
VENT DE LLEVEIG, CARRER
VENT DE MARINADA, CARRER
VENT DE MESTRAL, CARRER
VENT DE MIGJORN, CARRER
VENT DE MORISC, CARRER
VENT DE PENAGALL, CARRER
VENT DE PONENT, CARRER
VENT DE PROVENÇA, CARRER
VENT DE TRAMUNTANA, CARRER
VENT DE XALOC, CARRER
VERA, CARRER
VERÓNICA, CARRER
VIA FÈRRIA, CARRER
VICENT ANDRÉS ESTELLÉS, CARRER
VICENTE ALEIXANDRE, PLAÇA
VICENT ANDRÉS ESTELLÉS, CARRER
VICENTE MOLINER, PLAÇA
VELL DEL CASTELL, CARRER
VELL SANG, CARRER
VILLAFAÑE, PLAÇA
VILLANUEVA, CARRER
VILLANUEVA DE LOS INFANTES, CARRER
VIOLETA, CARRER
MARE DE DÉU DE BEGONYA, CARRER
MARE DE DÉU DELS DESEMPARATS, CARRER
MARE DE DÉU DELS DOLORS, CARRER
MARE DE DÉU DE LORDA, CARRER
MARE DE DÉU DEL CARME, CARRER



MARE DE DÉU DEL LLOSAR, CARRER
VIRIAT, CARRER
VISTA ALEGRE, CARRER
VORA RIU (DE), PLAÇA
SARAGOSSA, CARRER
ZINC, CARRER

En aquests moments el Sr. Martí s’absenta momentàniament de la sessió.

23 RESOLUCIÓ RECLAMACIONS MODIFICACIÓ ORDENANÇA
FISCAL REGULADORA TAXA D’ABASTIMENT DOMICILIARI D’AIGUA
POTABLE I APROVACIÓ DEFINITIVA DE L’ORDENANÇA. EXP. 2808/03

Examinada la reclamació presentada a l’aprovació definitiva de la Modificació
de l’Ordenança Fiscal Reguladora de la Taxa pels serveis d’abastiment domiciliari
d’aigua potable (Registre d’entrada núm. 18.837).

La regidora delegada de Serveis Econòmics, Sra. HERNÁNDEZ, exposa: “Açò
més que una reclamació, es ve succeint any rere any, és una al·legació formulada pel
Consell Escolar de l’Institut María Moliner perquè ells consideren que se’ls està
aplicant el rebut de l’aigua, se li factura pels trams de consum i no és així, no és així,
llavors més que una al·legació ací el que es fa és explicar-los a aquest Institut com se li
està fent, igual que a la resta dels instituts, es fa una mitjana entre el primer i el segon
tram i s’aplica un preu únic, un preu únic. El problema és que en els rebuts, per un
problema d’espai, un problema informàtic, no ix detallat com s’aplica, llavors el que
hem fet ha sigut, al fil d’aquesta al·legació, informar-los de com se’ls factura i que
intentarem solucionar els problemes en els rebuts de l’aigua.”

Durant el debat, el Sr. Borrás abandona definitivament la sessió.

En conseqüència, de conformitat amb el dictamen de la Comissió Especial de
Comptes i Serveis Econòmics, el Ple de l’Ajuntament, per 14 vots a favor del PSOE,
EU, BLOC i SCP, 7 vots en contra del PP i SP i 1 abstenció del Sr. Borrás (per
aplicació 100.1 del ROF), ACORDA:

PRIMER: No admetre a tràmit per no estar legitimat el Consell Escolar en no ser
l’interessat (contribuent és Generalitat Valenciana) encara que, no obstant això, atès que
es comprèn que hi ha un cert interès en la gestió dels fons públics que gestiona el centre,
cal indicar en relació amb l’al·legació formulada:

1r.- Que l’IES Maria Moliner com al centre de centres escolars d’ensenyament
secundari se li aplica una tarifa consistent en un preu únic que serà la mitjana dels blocs
primer i segon, tenint per a l’any 2003 un valor de 0,325 €/m3, sensiblement inferior als
aplicats a la resta dels usuaris del servei.

Si bé és cert que en el rebut per problemes informàtics no apareix adequadament
especificat l’import de la quota de consum tal com es calcula:

Consum m2 * 0,325 € = import quota consum, per exemple en l’últim trimestre
emès la quantitat liquidada en concepte de la quota de consum seria:

402 m2   * 0,325€   130,65 €



Sense que se li facture per blocs tal com al·lega pel Consell Escolar de l’IES del
Maria Moliner i sense perjudici que d’ara endavant s’esmene l’error d’impressió dels
rebuts i aparega correctament reflectit en el rebut.

SEGON: Aprovar definitivament l’Ordenança Fiscal Reguladora de la Taxa pels
serveis d’abastiment domiciliari d’aigua potable, el text del qual es transcriu en l’annex
adjunt.  *

“MODIFICACIÓ ORDENANÇA FISCAL REGULADORA DE LA TAXA
PELS SERVEIS D’ABASTIMENT DOMICILIARI D’AIGUA POTABLE

De conformitat amb el que estableix l’art. 15.2 i 16.2 en relació amb l’article
60.2 de la Llei 39/88, de 28 de desembre, reguladora de les Hisendes Locals, l’Excm.
Ajuntament de Sagunt fa ús de les facultats que la Llei li confereix per a la modificació
de l’Ordenança fiscal reguladora de la taxa per subministrament municipal d’aigua
potable modificant-se en els següents termes:

Article 1r .-
Es modifica el títol de l’article 4t de l’Ordenança fiscal que queda redactat de la

següent forma:
“Article 4t. Subjecte passiu.”
Article 2n .-
Es modifica l’article 5è (quota) paràgraf segon de l’Ordenança Reguladora de la

Taxa per taxa per subministrament municipal d’aigua potable que queden redactats com
s’exposa a continuació:

“Article 5è.- Base Imposable, Quota  i meritació
Paràgraf segon
La quantia de la Taxa serà la que s’obtinga de l’aplicació de la Tarifa.
1.- L’import trimestral de la Taxa serà igual a la Quota del servei segons

el calibre del comptador més la Quota de Consum trimestral
TARIFA  AIGUA  POTABLE

1r.- QUOTA DEL SERVEI 2004
Calibre m/m € Trimestre

Fins a 13 6,04
15 9,06
20 15,10
25 21,13
30 30,19
40 60,39
50 90,58
80 150,96

100 211,35
2n.- QUOTA DE CONSUM

Blocs M/3 Trimestre €  m3 /trimestre
1r Fins a 45 m3 0,24
2n > 45 fins a 120 m3. 0,44
3r de més de 120 m3. 0,85

3r.- DRETS D’ENGANXALL Import
Drets enganxall 42,35
Col·locació comptadors 24,93
Import Alta...... 67,28

4t.- QUOTA DE CONNEXIÓ
La quantia serà  la següent
Tipus
Terreny

Ø Xarxa General Distància Ø connexió Preu €



EN
VORERA

DN<=100 Fins a 1,5 metres D’1" a 1 1/4" 422,14

„ „            „ D’1 1/2" a 2" 482,38
„ „ D’1,5 a 3 metres D’1" a 1 1/4" 614,83
„ „           „ D’1 1/2" a 2" 675,06
„ „ De 3 a 5 metres D’1" a 1 1/4" 743,29
„ „           „ D’1 1/2" a 2" 803,52
„ DN >100 i <=200 Fins a 1,5 metres D’1" a 1 1/4" 487,21
„ „           „ D’1 1/2" a 2" 578,86
„ „ D’1,5 a 3 metres D’1" a 1 1/4" 679,89
„ „          „ D’1 1/2" a 2" 771,54
„ „ De 3 a 5 metres D’1" a 1 1/4" 808,34
„ „          „ D’1 1/2" a 2" 900,00
EN TERRA DN<=100 Fins a 1,5 metres D’1" a 1 1/4" 395,77
„ „          „ D’1 1/2" a 2" 456,01
„ „ D’1,5 a 3 metres D’1" a 1 1/4" 593,65
„ „         „ D’1 1/2" a 2" 648,68
„ „ De 3 a 5 metres D’1" a 1 1/4" 716,91
„ „         „ D’1 1/2" a 2" 777,15
„ DN >100 i <=200 Fins a 1,5 metres D’1" a 1 1/4" 460,56
„ „         „ D’1 1/2" a 2" 547,21
„ „ D’1,5 a 3 metres D’1" a 1 1/4" 653,26
„ „         „ D’1 1/2" a 2" 739,89
„ „ De 3 a 5 metres D’1" a 1 1/4" 781,71
„ „         „ D’1 1/2" a 2" 868,35
EN
CALÇADA

DN<=100 Fins a 1,5 metres D’1" a 1 1/4" 467,55

„ „         „ D’1 1/2" a 2" 527,78
„ „ D’1,5 a 3 metres D’1" a 1 1/4" 701,31
„ „         „ D’1 1/2" a 2" 720,47
„ „ De 3 a 5 metres D’1" a 1 1/4" 788,68
„ „         „ D’1 1/2" a 2" 848,94
„ DN >100 i <=200 Fins a 1,5 metres D’1" a 1 1/4" 533,08
„ „         „ D’1 1/2" a 2" 633,35
„ „ D’1,5 a 3 metres D’1" a 1 1/4" 725,75
„ „         „ D’1 1/2" a 2" 826,03
„ „ De 3 a 5 metres D’1" a 1 1/4" 854,21
„ „         „ D’1 1/2" a 2" 954,49

2.- Consum d’aigua no mesurats per comptador (descalcificadors).
Als edificis d’habitatge que disposen d’aparells descalcificadors, instal·lats al tub

d’alimentació d’aquests habitatges, i abans de la bateria de comptadors divisionaris, així
com en tots aquells, que disposen d’alguna presa anterior a la citada bateria, s’instal·larà
un comptador general, del calibre adequat que permeta mesurar el consum no registrat
pels comptadors divisionaris.

La diferència entre el consum mitjà pel comptador general i la suma de consums
dels diversos comptadors divisionaris, durant el mateix interval de temps, s’imputarà a
la Comunitat de Propietaris, de l’edifici en qüestió, a la qual se li facturarà com un
abonat més, trimestralment, però sense quota de servei.

CENTRES D’EDUCACIÓ SECUNDÀRIA
Per als Centres d’Educació Secundària de titularitat pública, es facturarà la quota

de consum a un únic preu que serà la mitjana dels blocs primer i segon, tenint per a
l’any 2004 un valor de 0,34 euros /m3.



Les quotes es determinaran aplicant a les Bases fixades arredonint en cèntim
d’euro les fraccions iguals o superiors a 0,005 i menyspreant les fraccions inferiors a
0,005.

En cas d’avaria del comptador es prendrà com a base la mitjana de lectura dels
dos últims períodes liquidat llevat que circumstància excepcionals del consum
aconsellen una altra més justa determinació.

En el cas de subministrament d’aigua pel sistema d’autocisterna s’aplicarà
exclusivament com a base de percepció la quantitat d’aigua mesurada en metres cúbics i
el nombre d’hores de prestació del servei, tenint per a l’any 2004 un valor de 0,24
euros/m3.

Article 3r .-
S’afig l’apartat  3 i 4  a l’article 6è de l’Ordenança fiscal reguladora de la Taxa

pels Serveis d’Abastiment domiciliari d’Aigua Potable, que queda redactat com
segueix:

“Article 6è.- Bonificacions
La  bonificació tindrà una duració de tres anys naturals, sempre que en la data de

la meritació de la taxa (cada trimestre natural) concórreguen els requisits exigibles per
al gaudi de la bonificació establits en l’apartat primer venint els beneficiaris de la
bonificació a comunicar a l’administració qualsevol variació en els requisits que
implique la pèrdua de la bonificació, sense perjudici de les facultats de comprovació i
inspecció de l’administració.

Es faculta l’Alcaldia per a dictar normes per a l’aplicació i gestió d’aquesta
bonificació.”

Article 4. Es deroga la Disposició Transitòria.
Es deroga la disposició Transitòria de l’ordenança en regular-se el termini de

duració de la bonificació en l’apartat 3 de l’art. 6 de l’Ordenança fiscal.
DISPOSICIÓ FINAL
Aquesta Ordenança Fiscal entrarà en vigor el dia de la seua publicació en el

Butlletí Oficial de la Província i començarà a aplicar-se el dia de la seua publicació
romanent en vigor fins a la seua modificació o derogació expressa.

APROVACIÓ
Aquesta Ordenança, que consta de tres articles i una disposició final, va ser

aprovada inicialment pel Ple de l’Ajuntament, en sessió celebrada el dia 10 de
novembre del 2003 i definitivament en data  de                      , entrarà en vigor el dia
...............”

En aquests moments el Sr. Martí es reintegra a la sessió.

24 DONAR COMPTE ACTES EN PLE PROMOGUTS PER ESCOLARS
SOBRE DISCAPACITAT

Sotmès a votació, de conformitat amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat es ratifica la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia.

El regidor del grup EU, Sr. ESTAL, indica: “Bo, és una moció de tots els partits
polítics al Ple de l’Ajuntament l’any europeu de les persones amb discapacitat.”



Llegida pel regidor-delegat d’Ensenyament, la proposició al tenor literal de la
qual:

“El dia 3 de desembre del 2003, ve assenyalat per ser el dia internacional de les
persones amb discapacitat i el tancament simbòlic de l’any europeu de les persones amb
discapacitat. Període en què s’ha tractat d’avançar cap a una plena ciutadania.

És necessari situar la discapacitat allí on li correspon, en l’esfera dels DRETS
HUMANS, IGUALTAT D’OPORTUNITATS I LA NO DISCRIMINACIÓ. La
persona amb discapacitat com a titular de drets, no de caritat.

Cal passar de l’esquema dels serveis socials als drets socials, universals,
vinculants i exigibles.

Dirigir les polítiques per a afavorir la vida independent de les persones amb
discapacitat.

L’accessibilitat universal als entorns, productes, serveis, informació,
comunicació, habitatge, sanitat, cultura, a l’ocupació, etc., són necessaris per a la
participació de la ciutadania amb discapacitat en els àmbits educatius, socials,
econòmics, polítics, etc.

L’educació vital per al ser humà és base imprescindible per a
l’autodesenvolupament i la participació, per a la convivència en la diversitat i la
pluralitat.

Per a tot això cal crear polítiques transversals per a la discapacitat en l’acció de
govern.

 Fent vius els principis de la nostra democràcia, la igualtat, les llibertats i des de
l’autoritat del govern municipal, provincial i autonòmic el compliment d’aquests drets,
realitzant una vertadera  integració social per a les persones amb discapacitat.

 Amb motiu d’aquesta celebració, els col·legis del nostre municipi s’han posat en
marxa, i en el ple que van celebrar els escolars, al palau municipal, el dia 3 de
desembre, inclosos el col·legi d’educació especial Sant Cristòfol, ADIEMSA
(associació de malalts mentals) i VORAMAR (servei municipal per a la integració dels
disminuïts psíquics), van aprovar per unanimitat  una sèrie d’actuacions que podem
resumir:

UNA CIUTAT PER A TOTS. Es fa imprescindible disposar de: parcs sense
barreres, voreres àmplies sense rastells ni fanals en el medi. Adequar els edificis públics
a les persones discapacitades (a aquest ajuntament no es podria accedir si ens
desplaçàrem en cadires de rodes) instal·lant ascensors i rampes.

 LLOCS DE TREBALL. Llocs de treball per als discapacitats atès que són
discapacitats però no incapaços.

CAMPANYES DE SENSIBILITZACIÓ, perquè tota la població siga conscient
de les dificultats que té aquest col·lectiu per a integrar-se en la nostra societat.

COL·LEGIS. Elaborar un pla d’adaptació d’accés dels centres d’ensenyament
perquè puguen ser utilitzats per totes les persones qualsevol que siga la seua discapacitat
física: neteges adaptades, ascensors, rampes i especial atenció perquè les plantilles dels
col·legis contemplen la figura dels especialistes necessaris per a atendre la diversitat de
tots els escolars (educadors d’educació especial, logopedes, etc.)

SUPORT a les famílies i creació de centres de curta, mitjana, llarga instància i
respir familiar.

En conseqüència per tot allò que s’ha exposat es proposa al Ple, per a la seua
aprovació, l’adopció del següent ACORD:



PRIMER: Aquest ple fa seu el Manifest elaborat pel Fòrum de Vida Independent
així com les mocions presentades pels centres educatius, documents tots ells que
s’adjunten a aquesta moció i que van ser aprovats per unanimitat en la sessió celebrada,
amb tots ells, el dia 3 de desembre d’enguany.

SEGON: L’Ajuntament preveurà plans municipals d’actuació, a fi d’adaptar les
vies públiques, parcs i jardins, a les normes aprovades amb caràcter general, havent de
destinar un percentatge del pressupost per a aquests fins.

Igualment quan es projecte un conjunt d’edificis i instal·lacions que constituïsca
un complex arquitectònic, aquest es projectarà  i construirà en condicions que permeten,
en tot cas, l’accessibilitat dels disminuïts als diferents immobles i instal·lacions.

TERCER: Aquest Ajuntament es compromet a assumir de les actuacions
reivindicades aquelles que són de la seua competència, sempre dins de les seues
limitacions pressupostàries.

QUART: Aquest acord, junt amb les distints escrits que acompanyen a aquesta
moció, es remetrà a la Direcció dels Serveis Territorials de Cultura i Educació i a la
Direcció General d’Ensenyament.”

El regidor del grup EU, Sr. ESTAL, afig: “En aquest últim punt cal dir que si és
aprovat en aquest Ple, en les reunions que mantindré el dia 19 i el dia 21 amb aquestes
autoritats, tots açò li ho entregaré, moltes gràcies.”

Per tot això, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA: Aprovar la
proposició dalt transcrita que es té ací per reproduïda a tots els efectes.

En aquests moments els Srs. Goig i Serrano s’absenten momentàniament de la
sessió.

25 PROPOSICIÓ ESQUERRA UNIDA SOBRE POBLACIÓ
AFROCOLOMBIANA DEL RIU CACARICA A COLÒMBIA

Sotmès a votació, de conformitat amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat es ratifica la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia.

El regidor de Pau i Solidaritat, Sr. LÓPEZ-EGEA, assenyala: “Bé, vam rebre a
Sagunt dues organitzacions no governamentals, justícia i pau, i les brigades
internacionals per la pau, i ens vam comprometre, l’equip de govern, a traslladar a Ple
aquesta moció.”

Llegida la proposició presentada per EU, al tenor literal de la qual:
“La població afrocolombiana de la conca del riu Cacarica sofreix una greu crisi

humanitària que pot obligar-la a abandonar de nou el seu territori i sumar-se als més de
dos milions de desplaçats que s’amunteguen als suburbis de les ciutats de Colòmbia. A
pesar de la forta presència a la regió dels budells de la Brigada XVII de l’Exèrcit
Nacional, els grups paramilitars (civils armats de la ultradreta) ataquen periòdicament
aquesta comunitat i la sotmeten a un bloqueig alimentari permanent amb l’objecte que
fugen de la zona per a apoderar-se de les seues terres. En els últims cinc anys han sigut
assassinades 85 persones d’aquesta comunitat per reclamar el seu dret a no involucrar-se
en el conflicte colombià.



El riu Cacarica es troba en el departament de Chocó, prop de la frontera entre
Colòmbia i Panamà, una regió que és considerada la segona més rica del món en
biodiversitat i el subsòl de la qual compta amb grans jaciments de petroli, or, carbó i
urani. A més, l’estat Colombià i diverses empreses multinacionals volen desenvolupar a
la zona dos megaprojectes: construir un canal de major envergadura que el de Panamà
que unisca l’Atlàntic i el Pacífic i prolongar la carretera panamericana. Tot açò ha
provocat que els distints grups armats legals i il·legals que operen a la regió tracten de
controlar-la sotmetent la població civil a constants violacions dels seus drets humans.

Fins a 1997 unes 2.500 persones, en la seua majoria de raça negra, vivien dels
conreus que plantaven en les fèrtils terres de la conca del Cacarica. Al febrer d’aqueix
any l’exèrcit va posar en marxa un operatiu a la zona, conegut com a “Operació
Gènesi”, amb el supòsit objectiu de combatre la guerrilla. No obstant, segons van
denunciar les mateixes víctimes i organitzacions defensores dels drets humans com
Amnistia Internacional, els militars al costat de civils armats es van dedicar a atacar la
població; en un dels poblats van decapitar a matxetassos un home, després es van posar
a jugar al futbol amb el cap i van dir als seus veïns: “Perquè vegen del que som
capaços”.

El brutal assassinat de Marino López Mena va provocar la fugida de tots els
habitants de la conca del Cacarica; alguns van creuar a Panamà i altres es van instal·lar a
Turbo, una xicoteta ciutat portuària sobre el golf d’Urabá. Durant tres anys els
desplaçats van viure en condicions infrahumanes i van sofrir constants agressions dels
paramilitars així que van decidir organitzar-se per a tornar al seu lloc d’origen. En
aquest procés van rebre el suport de l’organització no governamental Justícia i Pau i
d’ambaixades i organitzacions internacionals de defensa dels drets humans; d’aquesta
manera, van aconseguir que el Govern colombià es mostrara disposat a garantir les
condicions del retorn. Es va acordar que 1.300 persones s’establirien en dos
assentaments i explotarien 103.024 hectàrees de terra de propietat col·lectiva on hi
hauria presència d’institucions civils de l’Estat Colombià. Per la seua banda, els
llauradors van constituir la Comunitat d’Autodeterminació. Vida i Dignitat (CAVIDA),
els membres del qual es van comprometre a no col·laborar amb els combatents i a no
permetre l’accés al seu territori de cap grup armat, inclòs l’exèrcit colombià. A partir de
l’any 2000 van tornar a les seues antigues llars, però els mateixos que els havien
desplaçat tres anys abans seguien a la zona, així que les agressions no van tardar a
repetir-se. Des de llavors s’ha mantingut el bloqueig a l’entrada i sortida d’aliments i
s’han succeït les incursions dels militars i paramilitars que han provocat més morts i
desapareguts, segons denúncia Justícia i Pau.

Amb l’arribada a la Presidència de la República de Colòmbia d’Álvaro Uribe
Vélez (agost del 2002) la situació s’ha agreujat. Per a Justícia i Pau, la política del
Govern d’involucrar la població civil en el conflicte i considerar enemic a qui no el
recolze incondicionalment ha posat encara més en el punt de mira la comunitat del
Cacarica. Des de mitjans d’enguany els militars de la Brigada XVII han establit els seus
campaments en les proximitats de les cases dels llauradors als qui amenacen
directament o indirecta perquè se’n vagen de la zona o denuncien els seus veïns per
suposats nexes amb la guerrilla i, paral·lelament, s’ha impulsat des de la Comandància
de l’Exèrcit Nacional un muntatge judicial contra els integrants de Justícia i Pau als qui
s’acusa de col·laborar amb la guerrilla i de robar els fons destinats per als llauradors,
segons han denunciat nombroses organitzacions no governamentals colombianes i



internacionals. I mentre es produeix aquest acaçament des de l’estat, els paramilitars
continuen amenaçant i agredint la població.

Per tot açò proposem que l’Ajuntament de Sagunt en ple sol·licite la mediació
del Govern Espanyol, instant les autoritats civils i militars colombianes que:

PRIMER: Es garantisca el dret a la vida de la població afrocolombiana del riu
Cacarica i de les entitats que els recolzen com l’organització no governamental Justícia i
Pau.

SEGON: Es disposen els mitjans eficaços per a alçar el bloqueig alimentari que
pateixen els habitants del Cacarica i s’assegure el seu dret a mobilitzar-se lliurement per
la regió.

TERCER: S’investiguen les greus violacions dels drets humans que ha sofrit la
comunitat del Cacarica, s’identifique els responsables i se’ls impose les sancions i penes
que contempla la legislació colombiana. D’aquesta manera, s’evitarà que fets semblants
es puguen repetir”.

Per tot això, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA: Aprovar la
proposició dalt transcrita que es té ací per reproduïda a tots els efectes.

En aquests moments els Srs. Goig i Serrano es reintegren a la sessió.

PRECS I PREGUNTES

El regidor del grup SP, Sr. GIL, diu: “Sr. Alcaldessa, és una pregunta en el sentit
de si tenim unes despeses per a reclamar que es complisca la sentència entre
INGRUINSA i Ramón García i jo, si l’Ajuntament es faria càrrec de les despeses
d’advocat i procurador que se’n derivaren, aqueixa és la pregunta perquè també tindrà
gràcia la cosa que torne a eixir de la butxaca d’aquell i meu, que és una qüestió per a tot
el món, entesos?”

L’alcaldessa-presidenta, Sra. CALERO, indica: “Sí, li conteste ràpidament, quan
vam estar en INFONVES, que vam estar junts, quan va parlar amb mi el director
general o qui fóra per a donar-me..., que no arribàvem a cap acord, ja li vaig avançar jo
al director general que l’Ajuntament estaria amb vostè en aquest cas, independentment
que ho estudie el secretari, ja li vaig dir jo a aquest senyor que l’Ajuntament assumiria
aqueixa reclamació amb vostè, entesos?”

I vist que no hi ha més assumptes a tractar, la presidència clou la sessió a les 14
hores i 45 minuts, de tot això, com a secretari, done fe.

ACOMPLIU-HO: L’ALCALDESSA.

ANNEX:  INTERVENCIÓ DEL PÚBLIC
Des del públic intervé el Sr. AGUILAR: “Gràcies per l’oportunitat, Sra.

Alcaldessa, jo volia simplement felicitar aquesta corporació, tota la corporació per
haver-nos agermanat amb el poble germà del Sàhara. Crec que és un deute històric que
té aquest país i aquest poble amb aquesta antiga província espanyola, el segon idioma de



la qual és el castellà. Els llibres que tenen se’ls envien des dels Estats Units però com
que ells no tenen la ñ posen una n, i els mestres pacientment a aqueixos xiquets que
estan als campaments de refugiats els posen la titla a la n. Quan algú té un compromís
d’aquesta manera amb la nostra llengua, jo crec que en justa compensació cal
agermanar-se per això a mi, jo sóc membre del Comitè Local del Partit Comunista
d’Espanya del País Valencià, el que passa és que la cua no me l’he portat, només l’use
per a mudar. I no puc més que estranyar-me davant d’aquesta espècie de tempestuós
idil·li que manté el Sr. José Luís Martí amb el meu camarada Fernando López-Egea, jo
crec que per a estar així millor casar-se, anem. Jo entenc que se l’acuse que ens hagen
agermanat amb el Sàhara, però el que ja em sembla una ostentació excessiva de
demagògia és que es vulga dir que no es fa res pel drama de Les Moreres, de Les
Moreres, el drama humà que s’està veient a Les Moreres, quan el principal responsable
que això ocórrega és el Partit Popular de Sagunt, perquè quan es van intentar aprovar els
pressupostos, ja se m’ha oblidat fins a l’any, en el qual era jo membre d’aquesta
corporació, un dels requisits per a aprovar aqueixos pressupostos va ser la construcció
d’un alberg. Les paraules del company Emilio Adán van ser: Paco, si construïm un
alberg ací tots els immigrants del món semblava que vindrien a Sagunt a dormir. No
tenen una altra preocupació els immigrants més que venir a dormir a Sagunt. La qüestió
és que l’alberg no es va fer perquè el Partit Popular no va voler. També s’acusa a
Fernando que pertany a COSALA, si és que COSALA és una ONG que va ser premiada
per aquesta mateixa corporació sent alcalde el Sr. Silvestre Borrás. Jo em sent orgullós
d’estar agermanat amb un poble com el Sàhara, una altra cosa és que allò és un desert i
potser a molta gent no li agrade viatjar-hi, però s’aprèn molt. S’aprèn molt quan es veu
un poble vivint en condicions extremes precisament perquè hi ha un altre poble que està
ocupant el seu territori, un territori que va ser antiga província espanyola, igual que
Màlaga, igual que Almeria o igual que València i tenia el mateix rang i la mateixa
consideració. I simplement dir que..., aclarisca’s, Sr. Martí, llija un poquet les actes i
quan acuse algú de no fer una cosa, mire primer la biga que té al seu ull abans que la
mota a l’ull aliè. Ho dic així perquè fins a vostè puga entendre-ho, ja que vostè és cristià
i jo no, però a veure si d’aquesta manera és capaç d’entendre que hi ha gent que pot
pensar diferent de vostè i seguir sent persona honrada, honesta i respectable, res més.”

El Sr. ALONSO, des del públic, manifesta: “Bon dia a tots, Sra. Alcaldessa, des
d’ací li dic públicament, una denúncia que m’ha posat el número 198, que mai en la
meua vida, aqueixes grolleries ixen de la meua boca i menys a la seua senyoria, mai. He
d’anar al jutjat, no sé si ací, la regidora d’Hisenda li ha dit quelcom però és que no vull
saber ni el que posa, però posa tot el plec sabent el que ha posat aqueix Sr. Policia, ens
adonem de qui és. Vostè té ací la policia pitjor que hi ha a la Comunitat Valenciana, la
municipal, la pitjor que hi ha. Podem traure ací de tot, des que jo estic l’any..., no vull
fotografies ni televisió, per favor, jo no sóc públic. Bé, jo des d’ací, tots els meus
respectes, Sra. Alcaldessa, mai li faltaré ni a vostè ni a ningú de la corporació, el
respecte, i l’exigisc, que em respecten a mi. Ja veurem què passa en el judici, però jo ho
tinc clar, no he anat a declarar a la policia ni hi pense anar. A la seua senyoria li vaig dir
el que li vaig dir, que era un espieta, que seguia fent el que volia a l’Ajuntament, al cap
de trànsit i des d’ací li dic que el Sr. Miguel García no li crida l’atenció ni pensa cridar-
se-la, ni em pensa contestar a cap paper de què jo li he tirat. Tinc almenys quinze
queixes a Miguel García, ell diu que fa el que li dóna la gana i que si vull quelcom que
m’apunte a un partit i demà que vinga jo ací a parlar i dic, no senyor, jo amb el que



guanye de pensió em sobra, no em fa falta la política. Bé, dit açò, Sra. Alcaldessa, vull
dir-li al Sr. Ximo d’Urbanisme que estem igual. Les empreses constructores agafen el
nostre terreny, Sra. Alcaldessa, s’estan fent dues obres a Cánovas, davant del Cafè
Cánovas, al carrer Cánovas del Castillo, ací s’estan clavant table estaques, s’estan
clavant en el domini públic, al terreny públic, el mateix que s’ha fet a Mare de Déu del
Llosar, av. del Mediterrani exactament igual, s’han ficat en terreny públic. Vostès no
fan res per veure això, jo no puc estar tota la vida telefonant perquè em gaste molt en
telèfon i des d’ací li demane que posen vostès un telèfon gratis. Des d’ací els ho
demane, Sra. Alcaldessa, tindria vostè moltes reclamacions, des d’ací li dic al Sr. Ximo
que denunciaré aqueix cas, que totes les table estaques que s’estan ficant en aqueixes
dues obres a l’edifici Brisa Mar, totes estan en el domini públic, s’han eixit de la línia,
totes. Jo ho porte de la mà, jo li pague el cotxe i jo li ho demostre. La vorera, els rastells
de la vorera vostès els han posat, els han posat així, saben vostès el que faran?, agafar
trenta centímetres i ficar-los més cap a dins perquè l’edifici s’ha eixit de la línia
simplement i han formigonat vuit metres cap avall, de quinze a vint centímetres, se’l
faig bo quan vostès vulguen, jo sóc un ciutadà i vull que el meu poble es respecte i el
terreny públic que siga per a nosaltres, per a l’Ajuntament, no per als que vénen, aquesta
és una empresa de València que ha vingut i està fent el que vol, com totes, eh, com
totes, vénen ací i fan el que volen i jo no puc estar tots els dies escrivint papers i vostès
no em contesten, no diuen res i tenen l’obligació, Sra. Alcaldessa. Jo li estic fent un
servei gratis i vostès no em diuen res, jo tinc ací quaranta queixes i no me n’han
contestat cap. El meu cotxe se’l va emportar la grua i estic en recurs fa quatre mesos,
encara no m’han dit res, i el Sr. García diu: ni li he dit ni li diré. Me l’ha llevat d’un lloc
que estava ben aparcat, hi havia una placa il·legal, la mateixa que té Mercadona al
garatge, no paga el gual i ha posat una placa prohibit aparcar a la dreta i, clar, els
ciutadans moltes les respecten, jo no el respecte ni el respectaré. Bo, en un d’aqueixos
aparcaments en un asil allà baix la grua em va llevar el cotxe, vaig agafar un taxi, vaig
ser i vaig pagar. Vaig fer el meu recurs que ací està, no m’han dit fins ara res, Sra.
Alcaldessa. Estic molt disgustat però fins que em mora vostès em tindran ací reclamant,
fins al dia que em mora aqueix és el meu treball, no tinc una altra cosa a fer per
desgràcia ara, estic jubilat. I des d’ací li dic que pensen el que els he dit, mai la insultaré
a vostè, no faltaria més, aqueix agent 198 fa el que vol amb la circulació, fa el que vol i
damunt m’ha posat, és que no vull, moltes gràcies.”

El regidor del grup PP, Sr. CASTELLÓ, manifesta: “Estimat amic Paco, no
pensava jo que Fernando estava tan esgotat com perquè pegàreu un capot des del públic,
perquè veig que es defensa certament bé. Vull dir i isc ací, que no són certes les
paraules que Paco ha posat en boca d’Emilio Adán, i li repte que em traga un retall de
premsa de l’època que diga exactament aqueixes paraules, perquè això no es va dir en
cap moment. No és cert que Emilio Adán diguera les paraules que ha dit vostè i em
sembla doblement malament, en primer lloc perquè no és cert i en segon lloc perquè
vostè sap que no està Emilio Adán ací per a defensar-se, per a això estic jo, per a això és
amic meu i el defense, però, clar, em sembla fatal que vingues ací a anomenar Emilio
Adán en unes declaracions que no va fer, em sembla fatal, d’un estil pèssim. Quan
sembla que fins i tot vostè s’emociona quan recorda que el Sàhara era una antiga
província d’Espanya, gairebé s’emociona, en canvi el seu partit respecte a altres
províncies que formen part d’Espanya passa olímpicament, i no sols passa políticament
sinó que recolza polítiques actives que tendeixen a arrancar aqueixes províncies



espanyoles de la resta de l’Estat espanyol. És lamentable com d’una banda vostè, sense
donar-li cap tipus de vergonya, parla d’aquella antiga província espanyola amb els
mateixos drets que la resta, etc., etc., i el seu propi partit està recolzant actituds com el
Pla Ibarretxe respecte a províncies tan espanyoles com la d’Almeria o la de Granada,
que vostè ha dit, o com la d’Àlaba, la de Guipúscoa o la de Biscaia. Vull dir-li respecte
al punt que ha comentat, era el pressupost de l’any 98, el que vam aprovar el Partit
Popular, Esquerra Unida, el CIPS i el grup Mixt. En aquell pressupost efectivament es
pacte que es farien les gestions per a portar a terme un alberg per a immigrants i se’ls va
fer partícips de totes les negociacions que es van tenir i totes les gestions que es van
tenir, però, clar, quan la Conselleria ens diu: què voleu un alberg?, per a què? En tenim
un a Puçol i té una ocupació mitjana del 20%. El problema no era l’immigrant legal, el
problema era l’immigrant il·legal que no aniria a un alberg a registrar-se, i havent-hi un
alberg a Puçol amb una ocupació del 20% ja em dirà vostè a quin sant gastaria diners
aqueixa Conselleria tenint tants altres fronts a tapar, per a què gastaria aqueixos diners
en un alberg a Sagunt, quan el de Puçol a quatre, a cinc quilòmetres resulta que estava
ocupat al 20%. Aqueix va ser el tema del qual se li va tenir perfectament informat. A
més la delegada de l’àrea en aquell moment va fer multitud de gestions amb Cáritas,
amb Creu Roja, amb Comissions, amb la UGT, va fer una Comissió paritària la que
amb tots aquests organismes i sindicats es va establir la possibilitat de donar pisos en
lloguer o de cedir habitatges perquè la veritat és que la gent no volia llogar-los els
habitatges a immigrants. Això i moltes més polítiques socials en aqueix sentit van ser
les que es van portar a terme. D’ací a dir que el PP té la culpa de Les Moreres, em fa
riure perquè vostè no és en absolut equànime. Traga vostè una foto de Les Moreres fa
un any i compare-la amb la foto d’avui. Traga una foto de Les Moreres fa un any, val, el
que hi havia a Les Moreres fa un any era responsabilitat nostra, el que hi ha a Les
Moreres avui després de set mesos governant és responsabilitat seua, però doble
responsabilitat pel fet a més que no han parat de donar canya, que vostès tenien el conill
a punt de traure del barret i cada vegada el problema és major i cada vegada el gueto és
més gran. Però vostè dient que la culpa la té el PP, en té prou, res més.”

El regidor del grup PP, Sr. MARTÍ, diu: “Bo, bon dia, Sr. Aguilar, crec que ha
dit, encantat de conèixer-lo. Sent no poder-lo complaure que Fernando i jo formem
matrimoni perquè ni jo sóc el seu tipus ni ell el meu, encara que, vaja, a nivell personal
li assegure que jo contra ell no tinc res, el que s’ha estat criticant i he sigut l’encarregat
dins del nostre grup de criticar, han sigut les formes. I la prova la té en el fet que des de
l’any 95 o 96, que aquest Ajuntament va començar a col·laborar en projectes de
cooperació amb el Sàhara, ha sigut davall l’anterior etapa de govern en què estava el
Partit Popular al costat del Bloc i al grup Mixt, l’època en què més diners s’ha prestat,
cooperació, anem a parlar econòmicament, per a desenvolupar projecte en el Sàhara i li
vull deixar molt clara una cosa a vostè i ho he dit i ho diré en les Comissions, ho han dit
les meues companyes i ho direm en els mitjans de comunicació i on faça falta totes les
vegades faça falta. Nosaltres reconeixem i valorem, perquè s’ho mereixen, la tasca de
les ONG, començant en aquest cas, com vostè ha anomenat bé, per COSALA, la qual
cosa sí que es va dir en aquest Ple i va eixir de la meua boca era que crèiem que s’estava
convertint un projecte personal en un projecte municipal i sobretot per la forma en què
es va tractar el tema en la Comissió, perquè no vam tenir temps de poder estudiar el
tema amb deteniment. Nosaltres vam sol·licitar que es deixara sobre la taula per a poder
arribar a un consens major i per a poder-lo estudiar amb tranquil·litat, no vam poder i



aqueix mateix dia sí que es va deixar sobre la taula el Reglament d’Usos del Valencià i,
com veuràs, sí que ha eixit aprovat perquè s’ha pogut estudiar, s’ha pogut arribar a un
consens, i prova d’això és que el Sr. Civera fins i tot avui mateix ha reconegut que
nosaltres hem treballat per a traure aqueix projecte endavant. El que es va criticar i el
que s’ha criticat i després en precs i preguntes arribarà el torn de formular la qüestió
pertinent, és la forma en què està redactat aqueix manifest. Nosaltres no ens neguem a
cooperar, el que crèiem és que era, per a seguir fent el que es feia fins ara no vèiem
necessitat de veure un projecte d’agermanament o almenys de la forma que se’ns
presentava. Criticàvem la forma en què estava redactat el document i el que també s’ha
criticat posteriorment és que el mateix dia que aqueix projecte es va aprovar ací per la
majoria del Ple, abans d’entrar a aquesta sala ja teníem damunt de la taula quins serien
els primers projectes que s’anaven a desenvolupar, que en aquest cas han sigut
presentats per COSALA, perquè dins del que és l’àmbit de la Comunitat és de les que
més sensibilitat té amb el poble sahrauí. I aqueixos projectes, també en la Comissió s’ha
debatut la nostra postura de si són correctes o no són correctes, i li explicaré, la nostra
postura és que si t’agermanes amb un determinat poble dels campaments, l’ajuda ha
d’anar destinada a aqueix campament o a aqueix poble en concret i un dels projectes va
en aqueix camí però un altre dels projectes no, llavors el que nosaltres en aqueix cas
dèiem era que aqueix segon projecte que no anava destinat a la daira de Virlelu, entrara
per la Comissió avaluadora dels projectes de cooperació internacional com han entrat
sempre que ací tindrien el nostre suport al 100%. La prova és que nosaltres no ens hem
negat en les votacions ens hem abstingut. I el fet d’anomenar Les Moreres ha sigut per
un senzill motiu, és cert que és un problema que no és d’avui, és un problema que ve de
dos anys a aquesta part. El que es va criticar també ací en aquest Ple, encertadament o
desencertadament, però amb el sentit que després en algun lloc o algunes veus han
volgut donar-li la volta, va ser el fet que per a portar a terme el protocol
d’agermanament sí que hi ha hagut una ràpida actuació mentre que en Les Moreres,
sabent que és un problema d’especial sensibilitat, un problema que toca la fibra perquè
les persones que passem per ací tots o gairebé tots els dies, et dol veure com estan
aqueixes persones, per a solucionar aqueix problema encara que fóra temporalment fins
a poder donar una solució definitiva, no, almenys nosaltres, no havíem vist el mateix
esforç i saben que ho hem parlat en més d’una Comissió. I per a acabar, perquè vostè
diu que, pel que ens diem en premsa o ens deixem de dir, la veritat és que vostè ha dit
que vostè es considera, igual que jo el considere sense conèixer-lo, una persona
honrada, treballadora i pel seu lloc honorable, al mateix temps li he de dir que jo ni em
considere pocavergonya, ni em considere fanfarró, ni feixista, ni racista, perquè jo sóc el
primer que estic a favor de cooperar i d’ajudar però d’una forma correcta i d’una forma
ordenada, no d’una forma, que per desgràcia nosaltres no creiem correcta en obrar d’una
determinada manera. I li repetisc, no tinc res en contra de Fernando López-Egea, però
en la forma en què ell ha obrat, sentint-ho molt, no al meu entendre sinó al del nostre
grup municipal, ell ha deixat molt a desitjar, gràcies.”

L’alcaldessa-presidenta de la corporació, Sra. CALERO, intervé: “Saben els
regidors que no m’agrada intervenir llevat que siga per a moderar, però li volguera
refrescar un poquet la memòria al Sr. Martí, que com que no estava possiblement no
se’n recorde. Dit pel Front Polisario i per COSALA, l’ajuda d’aquest Ajuntament
comença l’any 95. L’any 95, que tinc jo la gran sort de ser regidora de Serveis Socials, i



vostès van entrar a governar en el govern ací a l’Ajuntament l’any 97, després de la
moció de censura.”

El regidor del grup el Bloc, Sr. FERNÁNDEZ, manifesta: “Molt breument, en
contestació al Sr. Alonso, jo, les seues paraules en l’anterior Ple i en l’altre Ple, prenen
nota i hem estat amb els inspectors d’Urbanisme comprovant la situació i ells han pres,
diríem, les decisions oportunes, el que passa és que no se li han comunicat a vostè i no
són efectives perquè en el cas del principal problema que vostè planteja, vam estar sobre
el terreny i quan hem d’estar alerta és quan es restituïsca la vorera, aqueix mur siga
eliminat, evidentment, o siga que sí que hi hem estat.”
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